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ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL,
CELEBRAT EL DIA VINT-I-NOU DE GENER DE DOS MIL DOS

- - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-nou de gener de dos mil dos, a les disset hores
i set minuts, es reuneixen a la Sala de Sessions d’aquest Excm. Ajuntament, sota la
Presidència de l’Il·lm. Sr. Alcalde, Silvestre Borràs i Azcona, els regidors següents:

Na M. Lluïsa Domínguez i Escudero.
En Joan Baptista Gómez i Peñalva.
N’Alfred Cesari Castelló i Saez.
N’Emili Manuel Adán i Castaño.
En Francesc Zarzoso i Usina.
N’Alfred Pérez i Cardo.
N’Antònia L. Murciano i Rodríguez.
En Francesc Crispín i Sanchis.
En Manuel Esparza i Ripoll.
Na M. Cèlia Paniagua i Zornoza.
En Jaume Vidal i Falomir.
En Miquel García i Benítez.
Na M. Àngels García i Rodríguez.
Na Núria Hernández i Pérez.
Na M. Isabel Martínez i Domingo.
Na Gregòria Gil i Latorre.
En Marcel·lí Gil i Gandia.
En Francesc Ruiz i Villar.
En Miquel Àngel Cortés i Flor.
Na Maria Dolors Contreras i Matalí.
En Salvador Montesinos i Zamorano.
En Manuel Civera i Gómez.
Na Teresa Alegre i Peris.
N’Enric Lluís Ariño i Giménez.

Assistits del secretari general, Sr. Emili Olmos i Gimeno, de l’oficiala major,
Sra. Josepa Maria Esparducer i Mateu (la qual substitueix el primer de les 17 hores i 25
minuts fins a les 20 hores) i de l’interventor, Sr. Josep Eugeni Garcerán i Rodríguez, a fi
de celebrar sessió ordinària del Ple de la corporació, en primera convocatòria.

El Sr. ALCALDE diu: “Per tal com pareix que hi ha una preocupació en el món
faller, és costum respectar el torn d’intervenció en precs i preguntes, a les 21 hores per
al públic i en eixe punt i a eixa hora aproximadament interrompem la sessió i la
suspenem. Per tant en aquesta ocasió farem que abans d’iniciar la sessió, ja que s’ha de
suspendre el Ple, pareix que hi ha alguna cosa que els preocupa a vostès, per tant els
concediré la paraula d’acord amb la Carta de Participació Ciutadana, art. 20, quan
alguna entitat ciutadana desitge efectuar una exposició davant del Ple relacionada amb
algun punt de l’ordre del dia, en la tramitació de la qual puga aparèixer com a
interessada ho sol·licitarà a l’alcalde amb antelació a la seua iniciació. Jo he tingut
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coneixement però a mi no se m’ha sol·licitat res, però, en fi, d’acord amb l’article 24,
25, avancem en aquest cas el torn de precs i preguntes per a vostès, en aquests
moments.”

La Presidència obri la sessió; se’n suspèn a les 17 hores i 8 minuts per
possibilitar la intervenció del públic (intervencions que es transcriuen en l’annex de
l’acta), i se’n reprèn a les 17 hores i 42 minuts.

 Tot seguit, es passen a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia.

1 DONAR COMPTE RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA
Obert el torn d’intervencions, el portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr.

CRISPÍN, demana que es lligen dues resolucions de l’Alcaldia, la primera de data 27-
12-01, relativa a l’aprovació d’una provisió de fons a favor de la presidenta del Consell
Municipal de Majors, per sufragar contracte orquestra, i l’altra de data 15-1-02, relativa
a una Ordre de pagament a justificar a favor del Sr. Silvestre Borràs i Azcona, per
assistir a Madrid a l’Acte d’Obertura del Curs Acadèmic Institut Nacional
Administració Pública.

L’oficiala major les llig i la representant del Grup Socialista Progressista, Sra.
PANIAGUA, diu: “La meua intervenció es planteja per emetre en principi la meua
protesta, que ja vaig formular en el seu moment en la Comissió corresponent
d’Assumptes Socials, relacionada amb la despesa que es va fer procedent dels
programes de l’àrea de la dona a sufragar part de la festa dels majors de fi d’any i del
tortell de reis, crec que els programes polítics relacionats amb la dona estan buits de
contingut i si no estan més plens és perquè pareix que no se sap en què gastar-se els
diners d’eixos programes o perquè interessa més gastar-se’ls en altres problemes que en
els de la dona. L’argument que es va donar es va reduir a dir que era una despesa
sobrant que si no s’anava a perdre, cosa que no és veritat, no és veritat perquè a les dates
en què s’han gastat eixos diners es podien haver efectuat coses relacionades amb l’àrea
de la dona, per tant el que pretenc ací és protestar contra una despesa indeguda i en
relació amb la segona resolució vull preguntar-li a l’alcalde, en fi, que ens comptara una
mica l’interès d’eixa obertura de curs a què va assistir.”

El Sr. ALCALDE contesta: “L’interès indubtablement és correspondre a una
invitació d’un ministre que lògicament sempre pot ajudar a aquest Ajuntament, i
especialment perquè es tracta dels cursos que realitzen els funcionaris. Tenir la
informació i veure allò interessant, això senzillament. I lògicament sempre aprofitar per
demanar, això és el que se sol fer normalment quan es té una oportunitat així.”

D’acord amb el que disposa l’art. 42 del Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret de 28 de
novembre de 1986, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de
l’Alcaldia adoptades des de l’anterior sessió plenària ordinària, de data 28 de desembre
de 2001, segons la següent relació.

ANY 2001

desembre 2001
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21/12/01 Ingressar en el compte del Comitè UNICEF import de 20.000 pessetes.

21/12/01 Exp. 56/99-I. Tenir per desistida Alicia Giménez Vidal en l’expedient.

21/12/01 Exp. 36/95-I. Tenir desistida Mª Rafaela García Rajadell en l’expedient.
21/12/01 Exp. 56/01-I. Concedir llicència establiment i obertura activitat Agència de
Transports.
21/12/01 Autoritzar celebració any nou 2002 el dia 31 de desembre a la plaça del Sol
Port de Sagunt, de les 23 hores fins a les 2 de la matinada.
21/12/01 Exp. 728/01 LO. Concedir llicència obres al c/ Gilet, 14-8.
21/12/01 Exp. 730/01 LO. Concedir llicència obres a l’av. Sants de la Pedra, 39.
21/12/01 Exp. 731/01 LO. Concedir llicència d’obres al c/ Camí Reial, 70.

21/12/01 Exp. 735/01 LO. Concedir llicència obres al c/ Camí Reial, 20-3.
21/12/01 Exp. 00/3175 bis 3. Estimar recurs reposició liquidacions IBI Urbana.

21/12/01 Exp. 1904/2001. Traslladar la resolució al nou titular cadastral.

21/12/01 Exp. 1483/2001. Desestimar sol·licitud devolució ingressos IBI Urbana.
21/12/01 Exp. 1240/2001. Anul·lar liquidació IBI Urbana.

21/12/01 Exp. 1748/2001. Anul·lar rebut IBI Urbana.
21/12/01 Aprovar, autoritzar i ordenar pagament relació núm. 200100001945 que inclou
185 operacions, import 9.842.819 ptes.
21/12/01 Contractació agents ocupació.
26/12/01 Exp. 27/01-IF. Exigir quantitat per procedir a l’execució subsidiària de la
demolició de l’obra.
26/12/01 Exp. 59/01-SC-IF. Entendre complits els extrems de restauració situació
comissió infracció en haver sigut retirats els residus.
26/12/01 Exp. 44/01-SC-IF. Anul·lar resolució dia 11-6-01 per la qual s’incoava exp.
sancionador i restauració legalitat urbanística.
26/12/01 Exp. 39/01-SC. Desestimar recurs reposició contra resolució de data 25-10-01.
26/12/01 Exp. 39/01-IF. Deixar sense efecte la mesura consistent a inhabilitar temporal
la instal·lació de telefonia mòbil.
26/12/01 Exp. 3060/2001. Aprovar liquidació provisional IBI 2001.
26/12/01 Exp. 278/2000. Realitzar pagament contribuent IBI Urbana.

26/12/01 Exp. 311/1999. Realització del pagament aigua, clavegueram i fem.
26/12/01 Exp. 134/1999. Realitzar el pagament pel contribuent, aigua, clavegueram i
fem.
26/12/01 Exp. 86/2000. Desestimació reclamació i confirmació obligació pagament del
deute, aigua, clavegueram i fem.
26/12/01 Exp. 3533/2001. Aprovar liquidació provisió, IBI.
26/12/01 Exp. 208/2000. Reconèixer dret a la devolució import IBI.
26/12/01 Exp. 2414/2001. Aprovar liquidació impost circulació ingressat en dos
exemplars.
26/12/01 Exp. 75/2000. Aprovar la liquidació provisional taxa mercats i OVP.
26/12/01 Exp. 2437/2001. Aprovar liquidació provisional IBI.

26/12/01 Exp. 3532/2001. Aprovar liquidació IVTM.
26/12/01 Contractar la Sra. Mérida, en substitució del tècnic d’Accions IOBE.
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26/12/01 Exp. 758/01 LO. Concedint llicència obres a la pl. Cronista Chabret, 6,
Fundació Bancaixa.
26/12/01 Nomenar Olalla Vaja López com a arquitecta en substitució de Sra. Gallart.

26/12/01 Sol·licitar a la Conselleria Benestar Social subvenció per 55.774 euros
despeses manteniment programa VORAMAR.
21/12/01 Convocar sessió ordinària C. Govern dia 27 de desembre a les 8’30 hores.
21/12/01 Convocar Ple ordinari dia 28 de desembre a les 8’30 hores.
27/12/01 Arxivar exp. disciplinari incoat al Sr. JSP.
27/12/01 Aprovar una provisió de fons a favor de Sra. MDE per sufragar contracte
orquestra.
27/12/01 Anul·lació i emissió liquidacions IMVTM. Exp. 2701/01.
27/12/01 Inclusió en padró d’IMVTM i emissió liquidació. Exp. 2491/01.

27/12/01 Inclusió en padró IMVTM i emissió liquidacions. Exp. 3150/01.
27/12/01 Inclusió en padró IMVTM i emissió liquidacions. Exp. 3218/01.

27/12/01 Inclusió en padró IMVTM i emissió liquidacions. Exp. 2294/01.
27/12/01 Inclusió en padró IMVTM i emissió liquidacions. Exp. 2609/01.

27/12/01 Inclusió en padró IMVTM i emissió liquidacions. Exp. 1006/01.

27/12/01 Inclusió en padró IMVTM i emissió liquidacions. Exp. 1775/01.
27/12/01 Inclusió en padró IMVTM i emissió liquidacions. Exp. 2622/01.

27/12/01 Devolució quotes per prorrateig, IMVTM. Exp. 2344/01.
27/12/01 Inclusió en padró IMVTM i emissió liquidacions. Exp. 2029/01.

27/12/01 Inclusió en padró IMVTM i emissió liquidacions. Exp. 2159/01.
27/12/01 Inclusió en padró IMVTM i emissió liquidacions. Exp. 420/01.

27/12/01 Inclusió en padró IMVTM i emissió liquidacions. Exp. 2297/01.

27/12/01 Actualització epígrafs tarifa taxa per ADP per a any 2002. Exp. 2559/01.
27/12/01 Anul·lació i emissió liquidacions IMVTM. Exp. 571/01.

27/12/01 Anul·lació i emissió liquidacions IMVTM. Exp. 604/01.
27/12/01 Anul·lació i emissió liquidacions IMVTM. Exp. 598/01.

27/12/01 Reconèixer dret a devolució taxa per llicència obra menor, per duplicitat. Exp.
2128/01.
27/12/01 Anul·lació i emissió liquidacions IMVTM. Exp. 3521/01.

27/12/01 Anul·lació i emissió liquidacions IMVTM. Exp. 3226/01.
27/12/01 Anul·lació i emissió liquidacions IMVTM. Exp. 597/01.

27/12/01 Anul·lació quotes per prorrateig, IMVTM. Exp. 1127/01.
27/12/01 Anul·lació rebuts i baixa en padró, IMVTM. Exp. 124/01.

27/12/01 Anul·lació rebuts i baixa en padró, IMVTM. Exp. 190/01.
27/12/01 Anul·lació rebuts i baixa en padró, IMVTM. Exp. 391/01.

27/12/01 Anul·lació rebuts i baixa en padró, IMVTM. Exp. 393/01.

27/12/01 Anul·lació rebuts i baixa en padró IMVTM. Exp. 87/01.
27/12/01 Anul·lació rebuts i baixa en padró, IMVTM. Exp. 118/01.
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28/12/01 Abonament dietes per assistència membres de tribunals 14 places agents
policia local.
28/12/01 Abonament dietes assistència membres de tribunals mobilitat administrativa i
professor música.
28/12/01 Exp. 3188/00. Anul·lació liquidacions IBIU c/ Velarde, 3-000-0006.

28/12/01 Exp. 2059/01. Canvi de titularitat de l’IBIU plaça de garatge per no ser de la
seua propietat, c/ Manuel Monzo, 5Z.
28/12/01 Exp. 143/01. Anul·lació liquidació rebut per duplicitat JAVV.

28/12/01 Exp. 1889/01. Rectificació per error material, de fet o aritmètic liquidació
pendent c/ Churruca, 6-12.
28/12/01 Exp. 3347/01. Anul·lació notificació constrenyiment IBIU 1999 i 2000 av.
Advocat Fausto Caruana, per error en la titularitat del rebut.
28/12/01 Exp.  273/01 i 1912/01 anul·lació rebuts IBIU pol. núm. 44-38 C.
28/12/01 Exp. 3166/01. Anul·lació rebut IBI Urbana 99 c/ Pepe Alba, 20-5-10 per ser
domicili incorrecte.
28/12/01 Exp. 203/01. Anul·lació rebut IBIU 97 i 98 per duplicitat.

28/12/01 Exp. 3353/01. Aplicació en l’exercici 2000 benefici fiscal per VPO, reconegut
en CG.
28/12/01 Exp. 1545/01. Devolució per pagament duplicat al c/ Projecte B, 1-5-20.

28/12/01 Exp. 1207/01. Sol·licitud canvi titularitat immoble Ronda Puig de Santa
Maria, 391 sòl.
28/12/01 Exp. 1331/01. Anul·lació parcel·la 102 del pol. 16 per no ser de la seua
propietat.
28/12/01 Exp. 3440/01. Anul·lació notificació providència constrenyiment IBIU 2000 c/
Azorín, 22-4t-13a per canvi de titularitat.
28/12/01 Exp. 2564/01. Anul·lació executiva i reposició en voluntària del rebut IBIU
2001 c/ Barcelona,12-a.
28/12/01 Exp. 1661/01. Anul·lació rebut IBIU 2001 av. Camp de Morvedre, 72-S1-12
per no ser de la seua propietat.
28/12/01 Exp. 1550/01. Anul·lació d’IBIU c/ Taronger, 42-2-7. Per no ser de la seua
propietat.
28/12/01 Exp. 1522/01. Anul·lació rebut IBIU 2001 c/ Astúries, 3-1-1-2 i liquidació al
nou propietari canvi de titularitat.
28/12/01 Exp. 1503/01. Anul·lació rebuts IBI 2001 c/ Alacant, 1-1-2 i c/ Miguel
Hernández, 12-s1-41.
28/12/01 Exp. 3539/01. Anul·lació d’IBIU 2000 per haver sigut ja pagat, existint
duplicitat.
28/12/01 Exp. 3534/01. Rectificació per error material liquidació pendent.
28/12/01 Exp. 1707/01. Anul·lació rebut IBIU per error en la titularitat c/ Pau, 30, esc.
1-41-14.
28/12/01 Exp. 1819/01. Anul·lació notificació providència constrenyiment rebut IBIU
99 i 2000 c/ Lluís Vives, 1, esc. 2-2.
28/12/01 Exp. 3684/01. Canvi de titularitat IBIU així com anul·lació del mateix any
2000, per haver sigut venuda la propietat amb anterioritat.
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28/12/01 Exp. 1861/01. Rectificació per error material de fet o aritmètic pl. Cronista
Chabret, 28 tots.
28/12/01 Exp. 2102/00. Rectificació per error material, de fet o aritmètic liquidació
pendent c/ Churruca, 12-00-01.
28/12/01 Exp. 1606/01. Anul·lació rebuts IBI 01 ja que l’objecte tributari no pertany en
titular del rebut.
28/12/01 Exp. 1844/01. Canvi de nom de l’immoble c/ Urani, 25 per error en titularitat.

28/12/01 Exp. 1850/01. Anul·lació rebuts IBIU c/ Diagonal, 5 per error en titularitat.

28/12/01 Exp. 693/01. Inclusió en padró i liquidació IVTM 2001 Vehicle V-0164-FL.
28/12/01 Exp. 2570/01. Prorrateig quota anul·lació per causar baixa IVTM.

28/12/01 Exp. 2593/01. Prorrateig quota anul·lació per causar baixa IVTM.
28/12/01 Exp. 2705/01. Prorrateig quota anul·lació per causar baixa IVTM.

28/12/01 Exp. 2151/01. Devolució taxa de gual permanent per haver sigut denegat.

28/12/01 Exp. 1512/01. Devolució part proporcional IVTM 2001 per baixa definitiva en
Direcció de Trànsit.
28/12/01 Exp. 887/01. Inclusió en el padró i liquidació IVTM. Anys 2000 i 2001.
28/12/01 Exp. 943/01. Inclusió en el padró i liquidació IVTM.

28/12/01 Exp. 3556/01. Devolució prorrateig IVTM 2001 per baixa en trànsit.
28/12/01 Exp. 1744/01. Alta en el padró de vehicles i liquidació IVTM any 2001.

28/12/01 Exp. 2364/01. Inclusió en el padró de vehicles.
28/12/01 Exp. 2447/01. Inclusió padró de vehicles i liquidació.

28/12/01 Exp. 976/01. Inclusió en el padró de l’IVTM i emissió de liquidacions.

28/12/01 Exp. 964/01. Inclusió en el padró de l’IVTM i emissió de liquidacions.
28/12/01 Exp. 961/01. Inclusió en el padró de l’IVTM i emissió de liquidacions.

28/12/01 Exp. 971/01. Inclusió en el Padró de l’IVTM i emissió de liquidacions.
28/12/01 Exp. 1126/01. Inclusió en el padró de l’IVTM i emissió de liquidacions.

28/12/01 Exp. 954/01. Inclusió en el Padró de l’IVTM i emissió de liquidacions.

28/12/01 Exp. 2645/01. Inclusió en el padró de l’IVTM i emissió de liquidacions.
28/12/01 Exp. 1055/01. Inclusió en el padró i liquidació IVTM de l’exercici 2001.

28/12/01 Exp. 1081. Inclusió en padró i liquidació IVTM exercici 2000 i 2001.
28/12/01 Exp. 1394/00 i acumulats. Rectificació tarifa aplicada IVTM i devolució si
procedeix.
28/12/01 Exp. 3590/01. Devolució recàrrec de constrenyiment per falta de notificació
prèvia IBIU, pol. 81.
28/12/01 Pagament a Consell Local Agrari, 50% subvenció INEM-Corporacions
Locals, obres desocupació agrari estacional 2001.
28/12/01 Ordenació pagament a Consell Local Agrari subvenció SERVEF obres
programa EMCORP/2001.
ANY 2002
MES DE GENER
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8/01/02 Nomenant regidora amb dedicació exclusiva a Sra. IMD amb efectes 14.01.02.
9/01/02 Paralització obres i incoació expedient sancionador a Puerto Corinto, SA. Exp.
64/01-SC-IF.
9/01/02 Llicència obres obertura i tancament rasa al c/ Tres Barrancs, 4. Exp. 754/01-
LO.
9/01/02 Denegar llicència obres instal·lació pals telefònics al c/ Serra Calderona i c/
Serra Cazorla. Exp. 756/01-LO.
9/01/02 Llicència obres a l’av. Joan d’Àustria, 28-1a. Exp. 757/01-LO.
9/01/02 Denegar sol·licitud expedició targeta estacionament per a vehicles persones
amb mobilitat reduïda. Sr. Francisco Requena Sánchez.
9/01/02 Aprovació bases contractació 2 diplomats en educació social i creació bossa
treball.
10/01/02 Inscripció al Registre Municipal Unions Fet, parella exp. 52/01-UH.

10/01/02 Delegar regidora Sra. Martínez Domingo per a celebració matrimoni civil, dia
12.gener.02.
10/01/02 Autorització assistència oficial major a curs sobre “Incidència de la normativa
sectorial autonòmica en els serveis públics locals i corresponsabilitat administrativa”.
10/01/02 Renovació i suspensió cautelar PER, diversos beneficiaris.
10/01/02 Concessió, denegació i suspensió PER veïns localitat.

11/01/02 Sol·licitud a Conselleria Benestar Social subvenció desenvolupament diversos
programes.
14/01/02 Nomenant tribunal qualificador concurs-oposició un animador juvenil interí.

14/01/02 Nomenament tribunal qualificador concurs oposició lliure un tècnic
d’administració general interí.
14/01/02 Nomenament tribunal qualificador oposició lliure un tècnic administració
general, inspecció tributs interí.
14/01/02 Autoritzar celebració presentació falleres majors, Associació Cultural Falla La
Palmereta.
14/01/02 Autorització festa en honor a Sant Antoni Abat. Comissió festa.

14/01/02 Autorització celebració presentació falleres majors. Associació Cultural Plaça
Rodrigo i adjacents.
14/01/02 Sol·licitud autorització pràctica nudisme a la zona acotada Malvasur.
14/01/02 Exigència aval per obres d’urbanització. Exp. 615/01-LO.

14/01/02 Ordre execució obres reparació immoble al c/ Gibraltar, 2 i c/ Escalante, 26.

14/01/02 Ordre execució obres reparació immoble al c/ Sepúlveda, 40. Exp. 25/01-OE.

14/01/02 Ordre execució obres reparació immoble c/ Sepúlveda, 57. Exp. 26/01-OE.

14/01/02 Ordre execució obres reparació immoble c/ La Plana, 2, c/ Vall d’Albaida, 1 i
av. 9 d’Octubre, 75.
14/01/02 Ordre execució obres reparació immoble al c/ Lope de Vega, 5. Exp. 29/01-
OE.
14/01/02 Ordre execució obres reparació immoble a l’av. 9 d’Octubre, 73, c/ Alfambra,
2 i c/ La Plana, 1. Exp. 31/01-OE.
14/01/02 Llicència obres a l’av. Itàlia C-8.- Exp. 745/01-LO.
14/01/02 Llicència obres al c/ Bisbe Miedes, 31-33. Exp. 761/01-LO.
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14/01/02 Llicència obres a pl. Chumberales, 27. Exp. 768/01-LO.

15/01/02 Ordre de pagament a justificar a favor del Sr. SBA per assistir a Madrid a
l’acte d’obertura del Curs Acadèmic Institut Nacional Administració Pública.
15/01/02 Exp. 76/01-C. Admissió sol·licitud a tràmit bar cafeteria av. Mediterrani, 131-
baix.
15/01/02 Exp. 136/01-C. Admissió sol·licitud a tràmit activitat de garatge en planta
semisoterrani pol. Ingruinsa, av. Ojos Negros cantó c/ Laminació, parc. 41.
15/01/02 Exp. 144/01-C. Admissió sol·licitud a tràmit activitat de garatge Nord
Palància, parc. 13-1, illa 13, UE núm. 3.
15/01/02 Exp. 14601-C. Admissió sol·licitud a tràmit activitat de bar-restaurant al c/
Mare de Déu de l’Enllosar, 22, baix.
15/01/02 Exp. 147/01-C. Admissió sol·licitud a tràmit activitat d’aparcament privat a
pol. F3, parc. 6-7-8.
15/01/02 Exp. 148/01-C. Admissió sol·licitud a tràmit activitat d’aparcament de
camions N-340, punt quilomètric 927+300.
15/01/02 Exp. 1/02-C. Admissió sol·licitud a tràmit activitat de rostidor de pollastres i
menjar per a dur c/ Periodista Azzati, 24-baix.
15/01/02 Exp. 2/02-C. Admissió sol·licitud a tràmit activitat de garatge a l’av. de la
Ribera, m212-2b.
15/01/02 Exp. 300. Permuta parades mercat exterior fix.
15/01/02 Exp. 1/02-IF. Incoar exp. sancionador polígon 20, parcel·la 781.
15/01/02 Exp. 3427/01. Desestimació petició dades protegides relació en còmput
numèric de farmàcies a Sagunt i el Port i la seua ubicació.
15/01/02 Exp. 3180/01. Desestimació petició dades protegides relatives a titulars,
direccions i DNI de les finques relatives a una expropiació enllaç Sagunt - oest a
realitzar pel Ministeri de Foment.
15/01/02 Exp. 3870/01. Estimació petició dades protegides pel Jutjat d’Instrucció núm.
1 de Sagunt informe sobre titular cadastral de parcel·la 308-k del polígon 44.
16/01/02 Remetre còpia d’exp. i desestimar recurs de reposició interposat pel Sr. SAB.
16/01/02 Remetre còpia d’exp. i desestimar recurs de reposició interposat pel Sr. HMG.

16/01/02 Remetre còpia d’exp. i desestimar recurs de reposició interposat per Sra. IMG.

16/01/02 Admetre a tràmit sol·licitud llicència activitat bar-restaurant. Exp. 150/01-C.

16/01/02 Admetre a tràmit sol·licitud llicència activitat de casal faller. Exp. 111/01.

16/01/02 Expedir una ordre de pagament a justificar a favor del Sr. ETV per atendre
despeses adquisició ACAD 2002 i MAP5.
16/01/02 Aprovar liquidacions IMVTM. Exp. Diversos/01.
16/01/02 Aprovar liquidació IMVTM. Exp. Diversos/01.

16/01/02 Sol·licitud a la Direcció Territorial de València de la Conselleria de Benestar
Social subvencions personal, PER, i programes.
16/01/02 Sol·licitud a la Direcció Territorial de València de la Conselleria de Benestar
Social subvencions personal equip de serveis socials, i prestacions bàsiques.
16/01/02 Nomenament tribunal qualificador oposició selecció enginyer tècnic industrial
interí.
16/01/02 Aprovació provisions fons assistència a FITUR.
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17/01/02 Exp. 3/02-C. Admissió sol·licitud a tràmit activitat ampliació estació de servei
àrea de l’autopista, autopista A-7 km 478.
17/01/02 Exp. 15/01-S. Resolució de sanció FHM activitat de bar av. Mediterrani, 123.
17/01/02 Exp. 122/00-C. Informe Comissió Provincial Qualificació d’Activitats,
activitat d’agència de transports, emmagatzemament i distribució de mercaderies, pol.
Sepes, c/ Aranda, 6, nau 22.
17/01/02 Exp. 113/01-C. Informe Comissió Provincial Qualificació d’Activitats,
activitat de venda i taller d’automòbils Skoda pol. Ingruinsa, parc. 51.
17/01/02 Exp. 23/01-C. Informe Comissió Provincial Qualificació d’Activitats, activitat
de magatzematge d’acer pol. Ingruinsa, parc. 31.
17/01/02 Exp. 25/01-CM. Concessió per 50 anys nínxol per a inhumació Sagunt ciutat.
17/01/02 Exp. 1/02. Aportació municipal 1r trimestre 2002 a la Fundació Municipal de
Menjadors Escolars.
17/01/02 Exp. 302. Permuta parades mercat exterior fix, TRA i JBM.

17/01/02 Exp. 303. Permuta parades mercat exterior fix. EMP i GCZ.

17/01/02 Exp. 143. Renúncia parades mercat exterior fix. SRA.

17/01/02 Exp. 90. Renúncia parades mercat exterior fix. FEC.

17/01/02 Exp. 3/02. Autorització actes falla pl. Rodrigo.

17/01/02 Exp. 655/01-LO. Exigir aval per possibles danys a les obres d’urbanització
SUP-2, illa 13, parcel·la 13 Sector II Oest.
18/01/02 Inscripció al Registre Municipal Associacions Veïnals del Club Esportiu Ares.
18/01/02 Inscripció al Registre Municipal Associacions Veïnals, Majoralia 2002 de la
Confraria de la Puríssima Sang.
18/01/02 Inscripció al Registre Municipal Associacions Veïnals de Columna Rota.
18/01/02 Inscripció al Registre Municipal Associacions Veïnals, Associació Cultural
Falla la Vila.
18/01/02 Renúncia parades mercat exterior fix. Exp. 220.

18/01/02 Renúncia parades mercat exterior fix. Exp. 96.

18/01/02 Autorització celebració presentació falleres majors, falla Luis Cendoya.

18/01/02 Autorització festa en honor a Sant Antoni Abat. Associació Cultural Tir i
Arrossegament.
18/01/02 Aprovació liquidacions IBI urbana. Exp. 175/02.

18/01/02 Aprovació liquidacions IBI urbana. Exp. 176/02.

21/01/02 Informació pública projecte urbanització del sector SUNP IV Planta, camí la
Mar, 1. Exp. 1/00.
21/01/02 Aprovar liquidacions IBI Urbana, núm. acord 173/02.

21/01/02 Aprovar liquidacions IBI Rústica, núm. acord 174/02.

21/01/02 Aprovar liquidacions IBI Urbana, núm. acord 186/02.

21/01/02 Aprovar liquidacions IVTM, núm. acord 181/02.

21/01/02 Aprovar liquidacions IVTM, núm. acord 182/02.

21/01/02 Aprovar liquidacions IVTM, núm. acord 183.

21/01/02 Aprovar liquidacions IVTM, núm. acord 187/02.
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22/01/02 Exp. 151/01-C. Admissió sol·licitud a tràmit activitat supermercat alimentació
av. Sants de la Pedra, 51-53.
22/01/02 Exp. 5/01-S. Resolució sanció Ramaderia Domenenech SL.

22/01/02 Exp. 24/01-S. Resolució sanció HGA.

22/01/02 Exp. 27/01-S. Resolució incoació expedient sancionador JPM.

22/01/02 Exp. 978/01. Sol·licitud rep. vol. rebuts d’IVTM, EJAA.

22/01/02 Exp. 2858/01. Sol·licitud reposició voluntària rebuts d’IBI Urbana pendent
FJTB.
22/01/02 Exp. 2858/01. Estimació recurs reposició voluntària rebuts IBI Urbana
pendent, FJTB.
22/01/02 Exp. 904/01. Estimació recurs reposició voluntària rebuts IBI Urbana MIMM.

22/01/02 Exp. 984/01. Estimació recurs domiciliació EAB.

22/01/02 Sol·licitud subvencions a Direcció General de la Dona, per a execució
programes en relació a Pla Igual Oportunitats.
22/01/02 Exp. 997/01. Estimació recurs reposició domiciliacions rebuts IVTM, VGG.
22/01/02 Exp. 2855/01. Sol·licitud devolució quantitat ingressos indeguts, JAAR.

22/01/02 Exp. 2110/01. Sol·licitud devolució rebuts pagats IBI ANA.

22/01/02 Exp. 2417/01. Sol·licitud recurs reposició domiciliació voluntària IBI Urbana
CEL.
22/01/02 Exp. 2444/01. Estimació recurs reposició domiciliació rebuts guals 99-00,
BRR.
22/01/02 Exp. 901/01. Estimació recurs reposició domiciliació voluntària rebuts IBI
Urbana, JMR.
22/01/02 Exp. 2423/01. Sol·licitud devolució rebut IBI 2001, pagament duplicat o
excessiu.
22/01/02 Exp. 306/98. Estimació reclamació sobre domiciliació bancària tributs
municipals JAG.
22/01/02 Exp. 122/00. Estimació reclamació sobre domiciliació bancària tributs
municipals, IMC.
22/01/02 Exp. 162/00. Estimació reclamació sobre domiciliació bancària tributs
municipals, AOD.
22/01/02 Exp. 100/98. Devolució import ingressat en dos exemplars MTP.

22/01/02 Exp. 3331/01. Sol·licitud devolució rebut d’aigua MGA.

22/01/02 Exp. 994/01. Estimació recurs reposició rebuts IVTM 98, MBE.

22/01/02 Exp. 3335/01. Estimació recurs reposició domiciliació rebut IVTM 98, PMC.

22/01/02 Exp. 3333/01. Sol·licitud devolució ingressos indeguts per error material
JJGB.
22/01/02 Exp. 3324/01. Sol·licitud devolució rebut d’IBI Rústica, VMP.

22/01/02 Exp. 3758/01. Estimació recurs domiciliació IBI 2001 MHSC.

22/01/02 Exp. 3330/01. Sol·licitud devolució rebut IBI rústica 2000, LLG.

22/01/02 Exp. 3760/01. Sol·licitud reposició voluntària IBI 2000, JGM.

23/01/02 Procedir a la inscripció unió de fet núm. 1/2002.
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23/01/02 Procedir a la inscripció unió de fet núm. 2/2002.

23/01/02 Exp. 18/01-S. Imposar sanció per molèsties actuació musical en directe.

23/01/02 Exp. 69/01-M. Autoritzar canvi titularitat parades mercat exterior fix,
dimecres 103-104, dijous, 916-917 i dissabtes 916-917.
23/01/02 Procedir a l’abonament quantitats en concepte de retribucions meritades i no
percebudes corresponents a la mensualitat de desembre de 2001.
23/01/02 Exp. 23/01 OE. Ordre execució obres reparació, donant per contestades les
al·legacions presentades.
23/01/02 Exp. 1/02 OE. Concedir tràmit audiència previ ordre execució obres de
reparació al c/ Escalante, 32 i c/ Lope de Vega, 1.
23/01/02 Exp. 3/02 OE. Concedir tràmit audiència previ ordre d’execució obres
reparació a l’immoble al c/ Camí Reial, 93.
23/01/02 Sol·licitar dels jutjats autorització judicial per entrar en domicili dels senyors
Alepuz i Orts, siti a la parc. Aportació núm. 22 projecte reparcel·lació polígon B-1.
23/01/02 Autoritzar i ordenar pagament a favor del Patronat Municipal d’Esports.
23/01/02 Autoritzar i ordenar pagament a favor de la Fundació Municipal de Cultura.

23/01/02 Aprovar liquidacions diverses, núm. Acord 180/2002.

23/01/02 Aprovar liquidacions núm. Acord 184/2002.

23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 185/2002.

23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 188/2002.

23/01/02 Aprovar liquidació, núm. Acord 189/2002.

23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 191/2002.

23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 192/2002.
23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 193/2002.
23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 194/2002.

23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 195/2002.

23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 196/2002.

23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 198/2002.

23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 199/2002.
23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 200/2002.

23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 202/2002.

23/01/02 Aprovar liquidació núm. Acord 203/2002.

23/01/02 Aprovar liquidacions diverses, acord núm. 201/2002.

24/01/02 Aprovació relació admesos i exclosos, nomenament tribunal i fixació data
oposició contractació dos diplomats en Educació Social.
24/01/02 Delegació atribucions alcalde en vuitena tinent d’alcalde, viatge oficial titular.
14/01/02 Designació funcionaris i personal laboral tasques preparació, selecció,
valoració, seguiment i participació en comitès i subcomites seguiment execució ajuda
Morvedre al Camp.
24/01/02 Reincorporació funcionari a lloc agent executiu en Recaptació.

24/01/02 Adscripció temporal funcionari a lloc treball, salut laboral.

24/01/02 Reconeixement serveis prestats, en virtut sentència procediment 170/01, jutjat
Social núm. 14 de 2001.
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24/01/02 Denegació sol·licitud complement productivitat, treballadora adscrita a Serveis
Socials.
24/01/02 Aprovació liquidacions IVTM, Exp. 204/02.

24/01/02 Anul·lació liquidacions impost vehicles tracció mecànica, per baixa en Trànsit.
Exp. 399/0.
24/01/02 Anul·lació liquidacions impost vehicles tracció mecànica, per baixa en Trànsit.
Exp. 405/0.
24/01/02 Anul·lació liquidacions impost vehicles tracció mecànica, per baixa en Trànsit.
Exp. 451/01.
24/01/02 Anul·lació liquidacions impost vehicles tracció mecànica, per baixa en Trànsit.
Exp. 456/01.
24/01/02 Anul·lació liquidacions impost vehicles tracció mecànica, per baixa en Trànsit.
Exp. 458/01.
24/01/02 Anul·lació liquidacions impost vehicles tracció mecànica, per baixa en Trànsit.
Exp. 2010/01.
24/01/02 Anul·lació liquidacions impost vehicles tracció mecànica, per baixa en Trànsit.
Exp. 402/01.
24/01/02 Anul·lació liquidacions impost vehicles tracció mecànica, per baixa en Trànsit.
Exp. 460/01.
24/01/02 Anul·lació liquidacions impost vehicles tracció mecànica, per baixa en Trànsit.
Exp. 480/01.
24/01/02 Anul·lació liquidacions impost vehicles tracció mecànica, per baixa en Trànsit.
Exp. 520/01.
24/01/02 Anul·lació liquidacions impost vehicles tracció mecànica, per baixa en Trànsit.
Exp. 511/01.
24/01/02 Aprovar liquidacions. Exp. 1142/00.

24/01/02 Aprovació liquidacions. Exp. 3195/01.

24/01/02 Modificar data celebració sessió ordinària Ple corporació mes de gener 2002.

2 APROVACIÓ INCREMENT DE RETRIBUCIONS DEL PERSONAL
EVENTUAL AL SERVEI D’AQUEST AJUNTAMENT

Amb ocasió de la constitució de la vigent corporació, juliol de 1999, aquesta, per
mitjà del corresponent acord plenari, va fixar la relació de llocs de treball que dins de
l’organització municipal es reservaven a personal eventual per tenir assignades funcions
de confiança o assessorament especial, tot això de conformitat amb les previsions de
l’article 104 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.

Posteriorment, per part d’aquesta Alcaldia-Presidència i per mitjà de les
corresponents resolucions, es va procedir als nomenaments corresponents
(nomenaments que s’han modificat al llarg del període comprès entre l’acord inicial i la
data present).

Les retribucions inicialment previstes per a aquests funcionaris no s’han
modificat al llarg del temps transcorregut entre l’acord inical i el dia d’avui en no existir
acord exprés que permetera tan sols l’increment fixat per a la resta del personal al servei
de les corporacions locals, la qual cosa sens dubte ha comportat una minoració en les
percepcions econòmiques reals dels qui ocupen aquests llocs de treball.
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La qüestió de les retribucions del personal eventural al servei de l’Ajuntament ha
sigut una qüestió diverses vegades plantejada –fonamentalment en la junta de
portaveus– i sempre aparcada per al seu millor estudi i incorporació en els pressupostos
anuals.

Segons el que disposa l’article 104 de la Llei 7/1995, de 2 d’abril, reguladora de
les bases del règim local, el nombre, característiques i retribucions d’aquest tipus de
personal serà determinat pel ple de la corporació a l’inici de cada mandat,
determinacions aquestes que només podran modificar-se amb ocasió de l’aprovació dels
pressupostos anuals.

El règim jurídic d’aquest tipus de personal al servei de les corporacions locals
pot qualificar-se de quasi funcionarial ja que, excepte en el règim de nomenament i
permanència, estan sotmesos en la seua integritat a l’estatut funcionarial, la qual cosa
sens dubte implica l’aplicació als mateixos dels increments retributius que la Llei de
Pressupostos Generals de l’Estat estableix anualment per al personal al servei de les
administracions públiques, entenent que l’acord que ara es proposa no implica la
modificació ni del nombre ni de les característiques ni tan sols de les retribucions
d’aquest personal, sinó la concreció del seu règim jurídic, i el reconeixement de forma
expressa del dret a percebre els increments salarials que s’apliquen per a la resta del
personal al servei de les administracions públiques.

Francesc Ruiz i Núria Hernández justifiquen la seua abstenció en el fet que no
s’ha debatut l’assumpte en la junta de portaveus. Juan Miguel Calomarde fa constar que
el Conveni vigent ja preveu una clàusula de revisió salarial (article 12), i el Conveni és
aplicable als funcionaris d’ocupació (article 1).

ÚNIC: Aplicar al personal eventual al servei de l’Ajuntament de Sagunt els
increments retributius que, per a la resta del personal al servei de les administracions
públiques, establisca la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat  per a l’any 2002 i, en
concreció d’aquestes, les Normes Reguladores de les Relacions Laborals entre
l’Ajuntament de Sagunt i el personal al seu servei.

Obert el torn d’intervencions, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr.
MONTESINOS, manifesta: “Faré memòria al Sr. Alcalde i recordar-li el Ple del passat
22 de febrer de 2001 i exactament el punt 13 de l’ordre del dia, retribucions membres de
la corporació. Sí que m’agradaria que cronològicament fóra prenent nota de totes les
dades que li done per si són errònies. Prèviament a aquest Ple ens vam reunir en
diverses ocasions per consensuar els portaveus dels grups polítics presents al consistori
les retribucions dels membres de la corporació, i en totes les reunions es va tenir en
consideració l’assignació dels assessors alliberats assignats als grups polítics, es van
estudiar distintes opcions i es van analitzar diverses propostes, els recorde la que
s’acceptava per la majoria, igualar les assignacions de tots els assessors alliberats i a
continuació incrementar l’IPC d’acord amb la resta del personal del Conveni. Vam
quedar que l’estudiaria amb l’equip de govern i l’aplicaria en tot cas en el moment que
estiguera aprovat el Pressupost, i amb caràcter retroactiu l’1 de gener de 2001. Quan
vam tractar el punt 13 de l’ordre del dia, vam deixar clara la nostra voluntat i així ho va
manifestar en l’apartat tercer, que llig: en el Pressupost Municipal únic per al vigent
exercici es van consignar quantitats suficients per atendre les noves retribucions dels
membres de la corporació, assistència d’aquests als òrgans col·legiats municipals o
dependents de la corporació, personal eventual adscrit als grups polítics municipals i
assignacions a aquests, el nombre, característiques i retribucions del personal eventual,
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no es va variar respecte a l’acord anterior. El punt quart dels acords, diu, mantenir com
a retribucions del personal eventual, així com el nombre en les actuals condicions, atès
el que s’ha explicat anteriorment quant a la seua impossibilitat jurídica de modificació
d’aquest acord, per falta de consignació pressupostària. He de recordar-li al Sr. Alcalde
que el meu assessor des del seu ingrés l’1 d’agost de 1999, no ha rebut una sola pesseta
d’increment i em consta que la resta d’assessors de l’oposició tampoc, i que existeix
encara una considerable diferència d’havers entre els assessors de l’equip de govern i
els de l’oposició, la qual cosa indica una clara discriminació entre ells. Tinc notícies i
aquest tema ja es comenta en distints fòrums per filtracions de regidors de l’equip de
govern que hi ha una negativa imposada pel regidor portaveu del Grup Mixt perquè no
se’ls incremente una pesseta el sou als assessors, mentre romanga com a assessor el Sr.
Pintos, en aquest cas l’assessor d’Unió Valenciana, seria molt lamentable que aquesta
vilesa tan sibil·lina fóra acceptada per la resta de membres de l’equip de govern perquè
els situaria en el mateix pla i els identificaria dins de la mateixa situació, no vull pensar
que aquestes, el problema és que sempre m’abandona el Sr. Alcalde quan li dic les
coses, no li agrada el tema i se’n va, dic que no vull pensar que aquestes insinuacions
que es comenten per ací tinguen aparences de ser certes, encara que les deixe aparcades
admetent el benefici del dubte, i espere una explicació coherent que justifique aquesta
congelació salarial des del seu ingrés, a tots els assessors, màximament quan la seua
condició laboral està contemplada en el Conveni, en l’article 2, àmbit d’aplicació, en el
punt 2.1: l’acord serà d’obligatòria observança per a la corporació, per als funcionaris
de carrera, els funcionaris d’ocupació, funcionaris interins i per a tots els contractats en
règim laboral, ja siguen fixos o temporals d’acord amb la disposició transitòria segona.
No li consent que al·legue ignorància o oblit ja que el mateix dia que es va tractar la
remuneració dels membres de la corporació de tots, li ho va recordar el meu assessor al
seu despatx i vostè va cridar el secretari i li va fer saber l’acord a què havien arribat i
que no es podia aplicar perquè no hi havia consignació pressupostària però que
mantenia el compromís que es faria efectiu en el moment en què se signara el
pressupost amb caràcter retroactiu, pel que s’ha vist aquestes persones que anteriorment
he comentat que no volen que açò es regularitze, que manen més que vostès, no li ho
han permès i on va dir blanc ara diu negre, veritat?, l’única cosa certa de tot açò és que
els qui no vivim d’açò i els qui mengen del Pressupost s’han fixat un sou al seu antull i
mentrestant els assessors de l’oposició, els nostres assessors, estan cobrant uns pírrics
salaris que hem de considerar indignes donada la categoria professional que representen,
el seu grau d’implicació i el treball que desenvolupen, entenem que la proposta que
porta al Ple és una vergonya i no hem de recolzar-la, perquè posa en ridícul la categoria
personal i professional dels nostres assessors i, el que és pitjor, els discrimina en relació
amb la resta d’assessors de l’equip de govern. A més tinc ací un informe del Sr.
Calomarde, igual el té Paco Crispín, en el qual parla de l’augment de l’IPC obligatori
tots els anys en què no es té en compte en aquest acord.

En principi açò, en un segon torn ja faré una sèrie de preguntes.”

El Sr. ALCALDE diu: “Lamente no haver escoltat tota la intervenció, Sr.
Montesinos, però almenys ha servit perquè me n’adonara d’una cosa, perquè
efectivament com a conseqüència del viatge aquest final, hi ha una cosa que no està
recollida però ara presentarà la delegada de Personal, l’esmena corresponent. Però, en fi,
una vegada més li ho dic, fan vostès judicis de valor quan si vostè havia llegit la
proposta havia d’haver comentat amb mi, però seguisquen per eixe camí, eixe camí
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indubtablement no és el del consens, no és aconseguir acords, sinó al final hem d’elevar
les propostes que almenys estan afectades per una majoria.”

El Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista, assenyala: “La
veritat és que sentint-lo, Sr. Alcalde, és difícil moltes vegades mantenir-se tranquil ací
en eixe seient, perquè cal tenir prou cara per escoltar-lo algunes vegades, vostè el que
no pot dir és que el blanc és negre i el negre és blanc, ací amb vostès, amb el seu
portaveu i amb la resta de portaveus dels grups polítics vam arribar a un acord marc de
dignificació dels salaris tant dels polítics com dels funcionaris d’ocupació, i vostès
només van complir el que els convenia, que era el seu sou i el dels seus delegats, el dels
funcionaris d’ocupació no el van complir, l’acord era, és veritat que no hi ha actes
alçades com naturalment no s’alçaven actes en aquelles reunions, però ací estan els
portaveus per reafirmar el que jo dic, ho ha dit el Sr. Montesinos i jo ho afirme, al meu
despatx es va arribar a l’acord previ d’equiparar els sous dels funcionaris d’ocupació de
l’oposició als sous dels funcionaris d’ocupació de l’equip de govern, d’acord?, que en
aquests moments els separa al voltant de mig milió de pessetes, segons els meus càlculs.
Em sembla que un funcionari d’ocupació de l’oposició perquè tinga la desgràcia que el
seu partit no haja guanyat les eleccions no se l’ha de castigar quan treballen més si és el
cas que els de l’equip de govern que tenen dit siga de passada tots els funcionaris prou
més en disposició que els de l’oposició seguint com és natural les seues instruccions,
senyor alcalde, per tant no vinga vostè dient que damunt no es parla amb vostè quan
se’ns tira damunt de la taula semblant proposta que ens porta vostè ací al Ple, perquè
vostè el que porta ací al Ple és il·legal, i li diré per què, els funcionaris d’ocupació
d’aquesta casa tenen la mateixa consideració a efectes de compliment de conveni que la
resta de funcionaris de la casa, segons que es desprèn de l’article 1 del Conveni que ha
signat la corporació amb els treballadors, els funcionaris d’ocupació tenen la mateixa
condició que els treballadors de la casa, l’article 1, se’l repetisc, perquè vostè
segurament dirà que el desconeix, perquè si el desconeix, Sr. Alcalde, no fa bé els
deures, no fa bé el seu treball. Article 1, la normativa per la qual s’hauran de regir les
relacions laborals del personal al seu servei, el present text recull l’acord adoptat entre
l’Ajuntament de Sagunt i les organitzacions sindicals representades a través del Comitè
de Treballadors relatiu a la normativa per la qual s’hauran de regir les relacions laborals
del personal al seu servei. Que jo sàpiga els funcionaris d’ocupació són funcionaris
d’exactament igual que nosaltres amb una condició, és la seua forma d’ingrés a la casa
que com bé saben és mitjançant resolució d’Alcaldia i a proposta de cada grup polític ja
que a eixe acord institucional arribàrem al seu dia, o van arribar. Això diu l’article 1 i
l’article 12, que deixant clar que són funcionaris igual que els altres, l’article 12 diu que
l’Ajuntament de Sagunt incrementarà automàticament les retribucions del personal al
seu servei i amb efectes del primer de gener quan existisca una diferència entre l’IPC
previst i l’efectivament registrat en el corresponent exercici, quantitat consolidada a tots
els efectes, queda, doncs, demostrat que vostès incompleixen el conveni laboral vigent
entre la corporació, o entre l’equip de govern en aquest cas i el personal al servei de la
casa la qual cosa té rang de llei i per tant vostès estan incomplint la legalitat vigent, Sr.
Alcalde, vostès d’aquells acords institucionals de dignificació de la funció pública com
vostès deien només han complert la part corresponent a augmentar-se vostè el sou i els
seus delegats el sou d’una manera, dit siga de passada, prou considerable.”
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El Sr. ALCALDE diu: “No faré història del que ha dit, res més lluny de la
realitat, i si hi ha un error perquè la proposta de l’alcalde no era aquesta, però vaig a dir-
li una vegada més, Sr. Crispín, com a portaveu del PSOE, aquest alcalde, com a regidor
en l’oposició el mateix que el Grup Popular, no teníem despatxos, des que està aquest
alcalde vostès tenen despatxos de grup, les retribucions estan incrementades des que
està aquest alcalde en una comissió més, d’alliberats no n’hi havia, de cap tipus, i els
alliberats són assessors de l’alcalde i no obstant me’ls proposen vostès i estan atenent al
seu grup, a més és la primera vegada que es té partida pressupostària dels grups polítics
municipals, cosa que no ocorria anteriorment, i tot açò sense contrapartides polítiques
de cap tipus, sense contrapartides polítiques. Si hi ha un error, i per tant ara hi haurà una
esmena que presentarà la delegada de Personal, perquè el meu acord era d’actualitzar
l’IPC de l’any 2001 també i es retrotragueren els efectes a eixa època, i s’habilitaren els
fons necessaris per al seu compliment, eixe era l’acord que havíem pres en l’equip de
govern a proposta una part de l’alcalde i després ampliada i millorada per la resta.”

En segon torn la representant del Grup Mixt, Sra. CONTRERAS, manifesta: “En
primer lloc cal dir que la proposta que ve avui és precisament la de fer l’increment anual
corresponent per als funcionaris d’ocupació, per a l’any 2002 que no s’havia vingut fent
fins ara, quan agafe la Delegació de Personal m’assabente que els funcionaris
d’ocupació d’aquest Ajuntament des de l’any 97 no han cobrat cap d’ells, ni de
l’oposició ni de l’equip de govern increment salarial corresponent perquè l’acord que es
va prendre l’any 97 al mes d’octubre aproximadament, en la forma en què estava
redactat i a pesar que recollia la part que el Conveni redactava quant al fet que haurien
de tractar-se com a funcionaris i rebre els mateixos augments que ells, necessitava un
acord plenari anual que posara al nivell que corresponia els salaris cada any, açò em
trobe que no s’havia tramitat i el que faig és tramitar per a enguany l’increment
corresponent, presente des d’ací l’esmena que els retards corresponents des de gener de
2001 a desembre de 2001 puguen cobrar-se també junt amb l’increment de l’any 2002, i
vull dir a més que els increments que es tracten ací són els increments de tràmit ja que
els sous i els salaris dels assessors dels grups municipals són un tema polític que es
debaten al principi de cada legislatura el canvi o la modificació dels salaris dels
assessors correspon com sempre a un acord que ha de ser polític i no tractat ací en
aquest moment, si hi haguera algun acord en aquest sentit jo estaria encantada de
tramitar-lo.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, assenyala: “Vaig a fer-ho el
més breu possible, vull dir-li clarament que jo no faig cap judici de valor, que li quede
molt clar, ací qui fa judici de valor és vostè perquè quan jo li llig un detall
d’esdeveniments, amb dates, amb dades, són dades que estan ací que vostè no pot
negar-les, i que han sigut i que s’han escomès així, i que han ocorregut així, com li estic
llegint, com li estic dient, són fets que han transcorregut al llarg de la legislatura i que
vostè no pot negar, i llavors diu que faig judicis de valor, doncs no faig cap judici de
valor, perdone que li diga. I preguntar-li i després vostè podrà pintar-ho com li done la
gana i si vol ho reconeix i si no com que està fent no ho reconeix, vostè està pressionat
per qui siga del seu equip de govern, d’alguna manera, per emprenyar, si es pot dir
d’alguna manera, marginar si es pot dir d’alguna manera els assessors de l’oposició, i
està pressionat i vostè no ho vol reconèixer públicament, i llavors els passa i fa el que fa
i diu el que diu, que no diu res, jo li pregunte en el Conveni dos en l’article 2 àmbit
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d’aplicació, diu: l’acord serà d’obligatòria observança per a la corporació per als
funcionaris de carrera, els funcionaris d’ocupació, funcionaris interins i per als
contractats en règim laboral, ja siguen fixos, temporals, o d’acord amb la disposició
transitòria segona. D’acord, llavors jo li pregunte: no és d’aplicació aquest conveni?,
primera pregunta, quina consideració tenen els assessors, o en tenim?, per què hi ha
diferències entre els funcionaris d’ocupació dels distints grups polítics?, la veritat és que
aquesta és difícil de respondre, no creuen que aquesta diferència pot interpretar-se com
una discriminació?, si estem inclosos en el Conveni, per què estem congelats des del
nostre ingrés, els assessors?, si estan inclosos en el Conveni. Li demanem una
contestació el més prompte possible.”

El portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, diu: “Contestaré molt
ràpidament al Sr. Montesinos, perquè s’acusa que algú vol emprenyar i marginar Unió
Valenciana, tenen un conseller en la SAG que proporcionalment no els correspon, són el
grup municipal que toca a més alliberat per membre de grup polític, un regidor, un
alliberat, vaja luxe asiàtic, vagen a buscar un altre ajuntament que el tinga, tenen quasi
300.000 pessetes per grup polític quan només té una persona, a veure si un altre grup té
300.000 pessetes per persona, i no vull entrar en com es gasten els diners el grup polític,
ací ja no vull entrar perquè ja serien figues d’un altre paner. I finalment tenen un
despatx de grup municipal, però, vaja, si és que han caigut vostès al jardí de les
meravelles i no se n’han adonat, és que vostès no han passat la travessia del desert, han
arribat ací quan estava governant el PP, per fi ha tingut representació, tots sabem gràcies
a què, i resulta que damunt estan descontents i se’ls vol emprenyar i marginar, però açò
què és? Quan es va aconseguir l’acord es va pensar que els alliberats de l’equip de
govern havien de cobrar un poc més que els alliberats de l’oposició degut precisament a
la dificultat que comportava la desocupació del càrrec, contestat tot, espere.”

La Sra. Contreras presenta una esmena d’addició a la part dispositiva, que diu:
“Que els retards des de gener de 2001 a desembre de 2001 puguen cobrar-se junt amb
l’augment de l’any 2002.”

Sotmesa a votació l’esmentada esmena, és aprovada per 17 vots a favor del PP,
Grup Mixt, Bloc i SP, 7 en contra del PSOE i 1 abstenció d’UV.

Per tot això i una vegada esmenat l’esmentat dictamen, el Ple de l’Ajuntament,
per 17 vots a favor del PP, Grup Mixt, Bloc i SP, 7 vots en contra del PSOE i 1
abstenció de l’UV, ACORDA:

PRIMER: Aplicar al personal eventual al servei de l’Ajuntament de Sagunt els
increments retributius que, per a la resta del personal al servei de les administracions
públiques, establisca la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat  per a l’any 2002 i, en
concreció d’aquestes, les Normes Reguladores de les Relacions Laborals entre
l’Ajuntament de Sagunt i el personal al seu servei.

SEGON: Que els retards des de gener de 2001 a desembre de 2001 puguen
cobrar-se junt amb l’augment de l’any 2002.

En aquests moments el Sr. García abandona momentàniament la sessió.

3 MODIFICACIÓ ESTATUTS CONSELL ASSESSOR DE COMERÇ EXP.
4/00-AFIC
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Mitjançant acord del Ple de l’Ajuntament de Sagunt de data 29 de febrer de 2000
es va aprovar inicialment la creació del Consell Assessor de Comerç i els seus estatuts,
a l’empara del que estableixen els arts. 130 i 131 del RD 2568/86 Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (ROF), aprovació
que va passar a ser definitiva en no produir-se cap reclamació ni suggeriment després
del corresponent període d’informació pública i audiència als interessats, segons
indicava l’apartat quart de la part dispositiva de l’acord.

Tot i que el règim actual de representativitat i vot a la presa de decisions del
Consell és adequat tenint en compte que el Consell de Comerç és un òrgan consultiu
sense competències resolutòries, les discrepàncies que últimament es vénen manifestant
al si del Consell obliguen a presentar una proposta a fi de reformar els estatuts del
Consell pel que fa al sistema de vot dels seus membres amb la finalitat d’adaptar-lo a la
proporcionalitat existent entre els distints representants en el Consell i el nombre de
socis o afiliats de l’associació que representen.

La proposta de la Regidoria de Comerç és atorgar a cada president membre del
Consell un vot per cada 50 associats o fracció inferior, tenint en compte que només es
valoraran a aquests efectes els associats residents al municipi de Sagunt que tinguen un
IAE l’epígraf del qual es trobe inclòs entre els que la Direcció General de Comerç
considera com a activitats comercials, per la qual cosa no comptaran ni els associats
d’altres municipis de la comarca ni aquells que exercisquen una activitat empresarial.

D’aquesta manera, segons les dades demanades per l’AFIC, correspondria un
vot a cada president d’associació, amb excepció de l’Associació de Comerciants i
Empresaris de Sagunt i Comarca, que tindria 6 vots, i l’Associació de Comerciants de
Camí Reial, que tindria 2 vots.

Aquesta proposta no suposaria l’atorgament de la majoria absoluta a una única
associació, la qual cosa seria il·legal, perquè contravindria els principis inspiradors dels
consells sectorials (vies de participació dels ciutadans en els assumptes municipals).

El procediment de modificació dels estatuts del Consell Assessor de Comerç se
subjectarà al que estableix l’art. 49 de la Llei 7/85 de Bases de Règim Local per a les
Ordenances Locals, per la qual cosa a la vista d’allò que s’ha exposat, i tenint en compte
les competències que els arts. 130 i 131 del Reglament d’Organització i Funcionament
de les Corporacions Locals atorguen al Ple.

Obert el torn d’intervencions, el portaveu del Grup Mixt, Sr. CORTÉS, diu:
“Molt breu, el Consell Assessor del Comerç va arribar a un acord en el sentit tant de la
representativitat de les distintes associacions que componen el món comercial a Sagunt i
el Port, com de la participació en les subvencions. En el tema, quant a la
representativitat abans hi havia en el Consell Assessor del Comerç un membre per cada
associació de comerciants, i ara la representació és proporcional al nombre d’associats,
de manera que cada 50 associats tenen un vot, i quant al que és la subvenció, abans es
repartien 300.000 pessetes fixes per associació i la resta es repartia proporcionalment al
nombre d’associats i ara s’ha baixat a 200.000 pessetes de quantitat fixa a cada
associació i la resta es reparteix entre el nombre d’associats de cada associació,
simplement dir que es va arribar a un acord i crec que de moment les aigües han
continuat el seu curs.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, assenyala: “Nosaltres, Sr.
Cortés, ens anem a abstenir perquè vostès amb el seu tarannà democràtic de majoria de



19

13 han exclòs la majoria de regidors d’eixa representació en el Consell de Comerç. Per
tant és un tema que desgraciadament i sent coherents no opinarem perquè vostès ens
veten qualsevol intervenció.”

Tanca el debat el portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN: “Per
aclarir-li, Sr. Castelló, nosaltres també entrem i eixim, el que passa és que no tenim la
prerrogativa de posar a votació les coses quan estan tots, el mateix que vostès després
soparan i nosaltres no podem sopar, doncs ho tenen. Si volen quedar-se més tranquils
estem preparant una moció sobre el que hem parlat al principi, si volen quedar-se més
tranquils i, clar, naturalment vull participar en la redacció, no sé si li aclareix això la
meua entrada i sortida, és que sembla que no tinga dret a entrar i a eixir, per si no ho té
clar i es creu que hem votat a la babalà en el punt anterior, li ho vaig a dir, vostès en el
punt anterior no han recollit l’esperit de l’acord que vam adoptar en el meu despatx,
estava vostè també davant, si vol ho pot negar també, com no han equiparat el salari
dels funcionaris d’ocupació de l’oposició als funcionaris d’ocupació de l’equip de
govern, hem votat en contra, ho té clar?, veritat que sí? En aquest tema li diré el mateix
que vam dir l’any 2000 quan es va portar ací la composició del Consell Assessor del
Comerç que ja es van preocupar vostès molt bé quins criteris calia ponderar a l’hora de
formar eixe Consell perquè l’oposició en quede fora, igual que ho han fet en el Consell
Econòmic Social i en tantes altres coses, vostès ho diuen en premsa aquests dies, sembla
que està més a gust en un sistema democràtic en el qual no hi ha l’oposició, lamente dir-
los que això no és un sistema democràtic, això és una altra cosa, en la qual segurament
alguns estan molt més còmodes, no?, doncs seguisquen vostès amb això perquè jo els
repetisc que no passa res de tenir a algú que els estimule i que els diga el que fan
malament no passa res, ací el que haurien de fer és algun exercici de comptar també
amb l’oposició, que de tant en tant se’ns ocorren coses interessants.”

Per tot això, i d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Activitats
Industrials i Comercials, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor del PP, Bloc i Grup
Mixt, i 11 abstencions del PSOE, SP i UV, ACORDA:

PRIMER: Aprovar inicialment la modificació de l’art. 19 dels estatuts del
Consell Assessor de Comerç, que quedarà redactat de la següent manera:

“Article 19: amb la finalitat d’adaptar la composició del Consell a la
proporcionalitat existent entre les distintes associacions representades en aquest, cada
president membre del Ple del Consell tindrà dret a un vot per cada 50 associats o
fracció, integrants en l’associació a què representen.

Els acords s’adoptaran per majoria simple, excepte per a l’aprovació del
reglament i les seues modificacions, en aquest cas haurà d’adoptar-se per majoria
absoluta.”

SEGON: Sotmetre a tràmit d’informació pública i audiència els interessats per
termini de 30 dies per a presentació de reclamacions i suggeriments, mitjançant
publicació en el Butlletí Oficial de la Província de València i notificació a les
associacions de comerciants i la resta de sectors que puguen resultar interessats.

TERCER: Transcorregut el període d’informació pública i audiència als
interessats, s’elevarà al Ple, junt amb les reclamacions o suggeriments que eventualment
puguen presentar-s’hi, per a la seua resolució i aprovació definitiva.
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4 CONCURRÈNCIA CONVOCATÒRIA PRESENTACIÓ I SELECCIÓ
PLANS DE DESENVOLUPAMENT RURAL PRODER-2

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

El marc comunitari de suport a les regions espanyoles objectiu 1 dels fons
estructurals per al període 1994-1999 (MCA II) va destinar fons a un programa operatiu
d’àmbit estatal, conegut com PRODER (Programa Operatiu per al Desenvolupament i
Diversificació de les Zones Rurals).

En l’actual període de programació dels fons comunitaris, 2000-2006, el MCA
III ha inclòs entre les possibles mesures a finançar pels fons estructurals, dins de l’eix 7
dedicat a l’agricultura i al desenvolupament rural, les mesures 7.5 i 7.9, l’objectiu
genèric del qual, el desenvolupament endogen de les zones rurals, coincideix amb el de
l’antic PRODER, encara que a diferència del que ocorria en el MCA II, es tracta d’una
mesura d’àmbit regional i no estatal.

En aquest sentit, la Conselleria d’Agricultura, Pesca i Alimentació de la
Generalitat Valenciana ha regulat la presentació i selecció de plans de desenvolupament
rural PRODER-2, en el marc del Programa Operatiu Integrat dels Fons Estructurals per
a la Comunitat Valenciana 2000-2006 a través de l’Ordre de 28 de novembre de 2001
(Diari Oficial de la Generalitat Valenciana núm. 4.145 de data 11 de desembre de
2001; correcció d’errades en el Diari Oficial de la Generalitat Valenciana núm. 4.159
de data 2 de gener de 2002).

En l’article quart, aquesta normativa indica que la presentació dels plans de
desenvolupament rural i la seua posterior execució, en cas de resultar seleccionats,
correspon a un conjunt d’interlocutors denominat Grup d’Acció Local, que seran els
beneficiaris de l’ajuda financera de les mesures PRODER-2. Les característiques del
Grup d’Acció Local, tal com es recull en l’esmentat precepte i de forma resumida, seran
les següents:
� Composició per persones jurídiques públiques i privades.
� Possibilitat d’integrar-se com a membres públics totes les entitats locals amb
competències a la zona afectada pel Pla.
� Representació dels drets de vot en els òrgans de decisió entre els membres
públics i membres privats al 50 per 100.
� Elecció dels representants dels membres privats i públics per les seues
respectives entitats d’origen. La presidència s’elegeix d’entre i pels membres públics.
� Qualsevol que siga la forma jurídica que adopte el Grup d’Acció Local mancarà
estatutàriament de fins de lucre.
� Capacitat de cooperació entre els membres.

Respecte al contingut del Pla de Desenvolupament Rural, els serveis tècnics
municipals, en col·laboració amb els serveis tècnics de les restants administracions
locals de la comarca i de les entitats privades sense ànim de lucre que estan col·laborant
en la matèria, es troben en aquests moments procedint a la seua redacció definitiva.

Sobre la constitució del Grup d’Acció Local, s’informa que en el moment
present han expressat la seua voluntat de participar-hi les següents administracions
locals i entitats privades: Ajuntament d’Alfara d’Algímia, Ajuntament d’Algímia
d’Alfara, Ajuntament d’Estivella, Ajuntament de Gilet, Ajuntament de Benifairó de les
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Valls; AVA-ASCOSA Sagunt; UI CCOO Camp de Morvedre i Alt Palància; UI UGT
Horta Nord, Camp del Túria i Morvedre.

L’estudi de la gestió de l’anterior programa PRODER i, per analogia, també dels
Grups d’Acció Local que han desenvolupat la Iniciativa Comunitària Leader II, mostra
que en tots els casos considerats la forma jurídica que s’ha adoptat ha sigut la
d’associació sense ànim de lucre.

D’acord amb això, atesa l’autonomia local constitucionalment reconeguda, així
com la seua plena personalitat jurídica, així com el dret d’associació previst en la norma
constitucional, cobra sentit plantejar la utilització d’aquesta forma jurídica (associació
sense ànim de lucre) com a vàlida per a la constitució del Grup d’Acció Local, l’única
comesa i objecte de la qual seria gestionar la sol·licitud i l’execució del Pla de
Desenvolupament Rural del Camp de Morvedre. Entenent per tant que es tracta d’una
finalitat concreta i sectorial i no genèrica.

D’altra banda, es pot considerar que no està prevista específicament en la
normativa bàsica local la regulació d’associacions sense fins de lucre. Emperò, i buscant
analogies, es destaca que en la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim
local, i en la seua disposició addicional cinquena, fent referència a les associacions
d’entitats locals, indica que en absència de normativa específica s’aplicarà la legislació
de l’Estat en matèria d’associacions.

D’aquesta manera, i a fi de considerar la constitució d’una associació sense ànim
de lucre com a entitat gestora del Grup d’Acció Local per a la implementació del Pla de
Desenvolupament Local del Camp de Morvedre, la normativa estatal a estimar vindria
donada per la Llei 191/1964, de 24 de desembre, d’associacions (en els seus apartats
vigents) i pel Decret 1440/1965, de 20 de maig, pel qual es dicten normes
complementàries de la Llei d’Associacions de 24 de desembre de 1964 (ídem). Cal
referenciar també el que preveu el Reial Decret 1039/1985, de 25 de maig, de la
Presidència del Govern, sobre traspassos de funcions i serveis de l’administració de
l’Estat a la Comunitat Valenciana en matèria d’associacions.

Amb tot, els serveis tècnics municipals han elaborat un model d’estatuts de
l’“Associació sense ànim de lucre – Grup d’Acció Local Camp de Morvedre” que
s’adjunta al present informe.

Així, en base als següents FONAMENTS DE DRET:
� Constitució Espanyola, de 27 de desembre de 1978.
� Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.
� Llei 191/1964, de 24 de desembre, d’Associacions.
� Decret 1440/1965, de 20 de maig, pel qual es dicten normes complementàries de
la Llei d’Associacions de 24 de desembre de 1964.
� Reial Decret 1039/1985, de 25 de maig, de la Presidència del Govern, sobre
traspassos de funcions i serveis de l’administració de l’Estat a la Comunitat Valenciana
en matèria d’associacions.
� Ordre de 28 de novembre de 2001, de la Conselleria d’Agricultura, Pesca i
Alimentació, per la qual es regula la convocatòria per a la presentació i selecció de plans
de desenvolupament rural PRODER-2, en el marc del Programa Operatiu Integrat dels
Fons Estructurals per a la Comunitat Valenciana 2000-2006 (DOGV núm. 4.145 de data
11 de desembre de 2001).
� Correcció d’errors a l’Ordre de 28 de novembre de 2001, de la Conselleria
d’Agricultura, Pesca i Alimentació, per la qual es regula la convocatòria per a la
presentació i selecció de plans de desenvolupament rural PRODER-2, en el marc del
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Programa Operatiu Integrat dels Fons Estructurals per a la Comunitat Valenciana 2000-
2006 (DOGV núm. 4.159 de data 2 de gener de 2002).

Obert el torn d’intervencions, la ponent, Sra. CONTRERAS, diu: “Lamente, Sr.
Alcalde, que fa dos punts no poguérem fer com haguérem desitjat alguns, en aquest cas
cal dir que el que vote en contra a ell que no li afecte, però, bo, veurem, quant a la
representació que ha fet el Sr. Crispín ací respecte a la plorera que a l’oposició no se’ns
fa res, no se’ns té en compte, que són vostès antidemocràtics, etc., etc., vaig primer a
exposar aquest punt perquè vegen vostès el que no tenim en compte de l’oposició, en
aquest cas estem parlant d’una iniciativa europea que promociona el desenvolupament
rural i agrícola de les regions, en aquest cas estem parlant d’una cosa que jo considere
summament important que com sempre ve a través de la Unió Europea amb unes
presses que a mi particularment no m’agraden, però que ens afecta a tots els
ajuntaments que hem volgut participar i llegiré quina és l’acta de la reunió celebrada el
dia 22 de gener de l’any 2002, a partir de la qual el mateix dia 23 de gener i com a
conseqüència d’aquest acord es convoca una Comissió Informativa Especial
d’Activitats que dóna lloc a la meua explicació aquest matí de quin és el punt que es
tramita avui en el Ple, l’acta reflecteix la importància d’aquest acord que va ser
interessant aconseguir pel fet que va reunir cinc alcaldes d’aquesta comarca i va poder
fer possible que aquestes agendes coincidiren, l’acta diu: reunits a la ciutat de Sagunt a
les 12 hores el dia 22 de gener, etc., etc., assisteixen i compareixen en la seu del Consell
Local Agrari de Sagunt, les següents persones, i açò pel que diu vostè Sr. Crispín, quant
a la representació de l’Ajuntament de Sagunt estaven el president del Consell Local
Agrari, el Sr. Enric Ariño, la delegada de Medi Ambient, Teresa Alegre, estava jo com a
representant de l’Agència de Desenvolupament Local i el tècnic Amadeo Rodríguez
respecte a l’assistència tècnica que poguérem tenir a aquest respecte. Per part de
l’Ajuntament d’Algímia estava el seu alcalde Francesc Salt, acompanyat d’un tinent
d’alcalde, el Sr. Sergio Company, per part de l’Ajuntament d’Alfara d’Algímia estava
Josefa Serra, alcaldessa de l’Ajuntament, per part de l’Ajuntament d’Estivella estava
Robert Renau, alcalde de l’Ajuntament i diputat provincial, per part de l’Ajuntament de
Gilet estava el seu alcalde Vicent Campos, per part de l’Ajuntament de Benifairó estava
la seua alcaldessa Mª Vicenta Llanes, per part de l’Ajuntament de Gilet estava el seu
secretari, per part de l’Ajuntament de Quartell estava un funcionari que representava
l’Ajuntament per delegació, per part de l’Ajuntament de Petrés hi havia un altre
funcionari, i hi havia també a més representants de Comissions Obreres, UGT, i el
president de la Societat AVA Ascosa, de Sagunt, assistien a la reunió tres tècnics que
era un d’ells el TAE de Promoció Econòmica i dos ADL, de l’Agència de
Desenvolupament Local, ho dic perquè si creu vostè que no estava ací el pes en ple de la
comarca, perquè isca vostè i ho diga, però així és, i precisament a instància d’aquests
ajuntaments que veien molt interessant poder acollir-se a aquestes subvencions que
podrien donar-se en un moment determinat i al llarg de tres anys és pel que
l’Ajuntament de Sagunt considera la seua possibilitat d’entrar en aquesta agrupació de
desenvolupament que en aquest moment, aquesta agrupació rep el nom de Grup d’Acció
Local. Ens trobem que es pot donar la situació que l’Ajuntament de Sagunt entre a partir
del dia 2 de gener, no era així, jo aquest matí ho he explicat en la Comissió Informativa
d’Activitats, que fins al dia 2 de gener no se’ns permet a Sagunt entrar en aquesta línia
de subvenció perquè estàvem declarats municipi de litoral i només és a partir del 2 de
gener quan Sagunt encara sent municipi del litoral té permissiva la seua entrada en
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aquesta línia d’actuacions i considere summament important per part de l’Ajuntament
de Sagunt, i heus ací la meua proposta de formar part d’eixe grup d’acció local que
formem part d’ell per la raó següent, primer perquè nosaltres també tenim àrees
agrícoles i de desenvolupament rural que poden beneficiar-se d’aquestes subvencions al
llarg dels tres anys que duraria el programa, i segon perquè crec que si Sagunt vol
aconseguir alguna cosa d’altres pobles de la comarca i tenir altres projectes de què puga
beneficiar-se prou més que d’aquest ha de ser solidari amb altres ajuntaments
independentment de qui els governe ha de ser solidari amb la comarca i precisament açò
pot ser el que en un futur puga donar suport a Sagunt per poder continuar amb plans de
desenvolupament que no afavorisquen només altres municipis sinó que ens
afavorisquen a nosaltres també, considere summament important aquest acord encara
que potser el benefici després per a nosaltres, no siga tan gran, però sí que ho serà
políticament i ho serà en un futur de cara a una vertebració comarcal que seria, entenc
jo, beneficiosa per a tots. Si algun regidor vol algun tipus d’aclariment perquè l’Ordre
resulta un poc confusa de llegir, jo amb molt de gust em diuen quins i els atenc.”

El representant de Segregació del Port, Sr. GIL, manifesta: “Sra. Contreras, vaja
per davant que Segregació del Port li votarà a favor açò, però ha de tenir en compte que
nosaltres estem a l’oposició i vostè està en l’equip de govern i el que no es pot tolerar,
encara que vostè ens ha explicat aquest matí el procés que ha tingut per portar aquest
expedient avui a la Comissió d’Activitats a les 13’30, i a les 17 hores el Ple, i ja és una
cosa molt repetida, si no és d’Activitats és d’alguna altra qüestió, és d’Urbanisme, fem
les comissions pràcticament pegades als plens, gairebé sense mirar res, açò pot ser un
cant de sirena més o menys, perquè és rebre fons europeus que no sabem si els rebrem,
açò està pendent que hi haja una signatura al Senat espanyol que puga donar-li viabilitat
a aquest assumpte, i el que fem és avui un brindis al sol, fem els papers, si l’aproven al
Senat bé, i si no també, però la meua pregunta és: si l’aproven tenim seguretat que
rebrem els fons?, i segona pregunta, segons vostè en la comissió d’aquest matí,
l’Ajuntament de Sagunt no ha de posar una sola antiga pesseta, eixa ha sigut una de les
meues condicions que jo li he comentat a vostè que aquest assumpte o s’aprovara sense
haver d’aportar fons l’Ajuntament, venien tots dels fons europeus, és així?, molt bé,
doncs després ens fa insistència, però com que la destinació d’aquests diners està
encaminada a ajudes a la desocupació, a l’agricultura i a millores de tota índole,
comptarà amb el vot de Segregació del Port, sí que volguera que em remarcara que serà
sense posar cap diner del nostre Ajuntament i que ens donara alguna esperança que si se
signa açò al senat espanyol tenim la possibilitat que ens arribe alguna molla.”

El Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista, diu: “És patètic
escoltar-te dir el que dius ací, després passa el que passa, sense necessitat a un li
abelleix recordar d’on véns i a on vas, la veritat és que ja et queden pocs llocs on anar,
per dir-t’ho suaument, tot just faltava que es pose en marxa aquesta iniciativa pensada
en un àmbit comarcal i en un àmbit com el nostre en què tant la majoria de la
subcomarca de la Baronia com de les Valls és socialista i resulta que excloguéreu els
alcaldes socialistes, només que faltava això, damunt és que només a tu et traeix el to
paternalista amb què ho dius, i dius, no, fixa’t el que ha dit Crispín abans no té res a
veure perquè els japonesos van inventar els transistors, és que no sé què té a veure açò
amb el que he dit jo abans, cada vegada que teniu la prerrogativa de nomenar consells
assessors, consells econòmics i socials, etc., etc., i fer el que us dóna la gana excloeu
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sempre l’oposició, quan compteu amb l’oposició és perquè no hi ha més remei, si per
vosaltres fóra, ací en sobraríem 12, no sé, últimament sembla que es porten millor amb
algun altre grup, però, bo, així dit en general, ací en sobraríem 12 si fóra per vosaltres,
jo el que he vingut a denunciar abans i ho seguiré denunciant enguany i una miqueta
més que us queda d’estar, espere que us quede d’estar en el govern, espere en benefici
d’aquest poble, dir que recolzarem el punt que porteu ací però pel que significa en si
mateix i no perquè us ho meresqueu, ni per la concepció que teniu de les coses, ni
tampoc per la manera de portar-lo ací, perquè aquestes coses mereixen un poc més de
temps per reflexionar i per veure si es pot aportar alguna cosa i no portar-lo el mateix
dia a la comissió al matí, i dit i fet, com feu gairebé totes les coses els del Grup Mixt, un
ja comença a sospitar per què heu de fer els del Grup Mixt sempre les coses així, jo crec
que un poquet de tranquil·litat perquè vosaltres, els del Grup Mixt, si abans algú parlava
ací que determinat grup tenia no sé quina prerrogativa, bo, millor no parlar de vosaltres,
per centímetre quadrat.”

Tanca el debat la representant del Grup Mixt, Sra. CONTRERAS: “En primer
lloc vull agrair el vot de tots els regidors que votaran a favor, la qual cosa sempre és
agradable i permet ser conscient que efectivament han sigut conscients també de la
importància d’aquest acord i el van a votar, moltes gràcies. En segon lloc el tema de les
dates que també crec que he d’aclarir-ho breument, l’Ordre ix, no afecta només
l’Ajuntament de Sagunt, açò afecta tots els ajuntaments que formarem part del grup
d’Acció Local i que són els que jo he relacionat amb anterioritat, les dates són les
següents, l’Ordre en el DOGV ix el dia 11 de desembre, i a nosaltres no se’ns permet
actuar, posteriorment ix una correcció d’errors en el DOGV el dia 2 de gener que
permet a Sagunt, i diu així, breument: l’article segon apartat u, ha d’afegir-se la següent
frase, només en casos excepcionals degudament justificats es podrà ampliar PRODER 2
en municipis del litoral. És ací quan nosaltres a partir del dia 2 de gener podem
començar a actuar i a instàncies d’altres municipis de la comarca amb molt d’interès en
aquesta Ordre és quan formem o intentem convocar una reunió a la qual agraïsc
l’assistència de cinc alcaldes, un d’ells diputat provincial, i que se celebra per poder
ajustar les agendes el dia 22 de gener, aquest dia 22 de gener és el que marca el punt de
partida i el dia 23 es convoca la comissió informativa d’aquest matí, ja dic que no ens
afecta només a nosaltres ja que la data límit per a presentació d’aquest projecte és el dia
12 de febrer i no tenim altres plens posteriors a aquest que jo conega. Bé, algunes de les
intervencions que han eixit ací crec que he d’aclarir, quant al Senat, el que jo he dit
aquest matí del Senat és que hi ha hagut una esmena d’última hora presentada al dia
d’avui i que afectava tant els estatuts com el contingut quant al fet que el grup d’acció
local no anava a constituir-se ara per ara en associació sinó que deixava posposada la
seua constitució al cas que ens donaren la subvenció i diríem quin tipus de grup com
eixe grup formaria una personalitat jurídica. La situació és la següent, en aquests
moments hi ha deu zones PRODER a la Comunitat Valenciana que estan constituïdes en
associacions i una d’elles en consorci però els serveis jurídics d’aquest Ajuntament ens
adverteixen i així és que els ajuntaments no poden formar associacions per tant és pel
que jo presente eixa esmena per poder obtenir informes jurídics favorables i és deixar en
suspens quina serà la personalitat jurídica que li donarem, a través de quina forma se li
donarà, i la raó és perquè en aquests moments es troba al Senat aprovada ja pel Congrés
dels Diputats una llei que permet els ajuntaments agrupar-se en associacions, mentre
que ens contesten pot acabar d’aprovar-se aquesta llei que està concebuda precisament
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per poder donar eixida a aquest tipus d’iniciatives i coses que estan sorgint ja que ja els
ajuntaments s’estan associant de fet i que no ens permetia legalment associar-nos,
llavors aquesta Ordre que ix en el DOGV ve des de la Unió Europea i ve reflectint
quines són les situacions legals de la resta de països en què si es permet als ajuntaments
associar-se, no és el cas d’Espanya i per tant es troba una contradicció entre la legislació
que apareix a la Unió Europea i la legislació espanyola, que és el que es pretén ara
resoldre al Senat, açò és el que dóna lloc al fet que en l’actualitat estiguen agrupant-se
grups d’acció local a través d’associacions teòricament il·legals, però estan funcionant i
deixant treballar, en el cas meu és açò el que estic proposant i si se’ns aprova podem
rebre fons, vegem, el que nosaltres sol·licitem és una oficina PRODER per a la comarca,
una oficina PRODER és una oficina que ve subvencionada al 100% quant a la seua
oficina, quant al personal que treballaria, quant al manteniment i tota la dotació que
l’oficina poguera rebre, el que no vindria subvencionat al 100% són els projectes que
eixa oficina tramitaria, que cada ajuntament, o cada empresa privada, o cada agrupació
dins de zona PRODER pot presentar, destinats al desenvolupament rural, qualsevol
d’ells té un percentatge de subvenció, i eixe percentatge ve determinat bé pel tipus
d’activitat o bé pel sector a què pertanyen, i ve regulat en l’Ordre perfectament, cada un
dels percentatges d’aplicació, això no estaria finançat al 100%, l’Ajuntament de Sagunt
tindria tres anys a partir de la dotació d’eixa oficina per presentar projectes i executar-
los, l’Ajuntament de Sagunt i la resta d’ajuntaments que en aquest cas s’agruparien junt
amb l’Ajuntament de Sagunt. I veurem, quedaria quant a excloure l’oposició, en aquest
cas estem parlant de quants ajuntaments del PP hi havia ací, quants n’hi havia?,
pràcticament eren tots del PSOE i el d’Unió Valenciana, entenc jo que ací no estem
excloent l’oposició en cap cas, precisament des de Promoció Econòmica açò no ha
ocorregut mai en cap dels projectes de desenvolupament que s’estan fent, i entenc que la
vertebració comarcal no té res a veure per tal com en són d’un i en són d’un altre, i el
més important és que precisament tant d’un lloc com d’un altre puguem unir-nos i fer
esforços en aquest sentit.”

La delegada presenta una esmena de substitució de la part dispositiva de
l’esmentada proposta, que diu:

“1. Aprovar la integració de l’Ajuntament de Sagunt com a membre del Grup
d’Acció Local Camp de Morvedre i com a tal concórrer a la convocatòria PRODER-2
prevista en l’Ordre de 28 de novembre de 2001, de la Conselleria d’Agricultura, Pesca i
Alimentació, per la qual es regula la convocatòria per a la presentació i selecció de plans
de desenvolupament rural PRODER-2, en el marc del Programa Operatiu Integrat dels
Fons Estructurals per a la Comunitat Valenciana 2000-2006.

2n. Manifestar el compromís de constituir el Grup d’Acció Local Camp de
Morvedre en persona jurídica després de ser-li notificada, si fa al cas, la concessió de la
subvenció.”

Sotmesa a votació l’esmentada esmena, és aprovada per unanimitat.

Per tot això, i una vegada esmenada l’esmentada proposta, el Ple de
l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Aprovar la integració de l’Ajuntament de Sagunt com a membre del
Grup d’Acció Local Camp de Morvedre i com a tal concórrer a la convocatòria
PRODER-2 prevista en l’Ordre de 28 de novembre de 2001, de la Conselleria
d’Agricultura, Pesca i Alimentació, per la qual es regula la convocatòria per a la
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presentació i selecció de plans de desenvolupament rural PRODER-2, en el marc del
Programa Operatiu Integrat dels Fons Estructurals per a la Comunitat Valenciana 2000-
2006.

SEGON: Manifestar el compromís de constituir el Grup d’Acció Local Camp de
Morvedre en persona jurídica després de ser-li notificada, si fa al cas, la concessió de la
subvenció.

En aquests moments, el Sr. Esparza i la Sra. Gil abandonen momentàniament la
sessió.

5 EXP. 45/01. SOL·LICITUD D’INFORME MUNICIPAL TRAMITACIÓ
DE DECLARACIÓ D’INTERÈS COMUNITARI PER A ACTIVITAT
D’ABOCADOR INERTS

Vista la sol·licitud d’informe municipal als efectes de tramitació de Declaració
d’Interès Comunitari per a l’activitat d’abocador inerts, a ubicar a la partida de Càrcel,
polígon 7, parc. 149 i 150, s’informa el següent:

1. La classificació dels terrenys on es pretén el desenvolupament de l’activitat és
sòl no urbanitzable ordinari.

2. El règim legal aplicable a aquest tipus de sòl és essencialment la Llei 4/92, del
Sòl no Urbanitzable.

No obstant això cal tenir en compte que l’activitat concreta objecte de
l’expedient, abocador inert, és objecte d’una regulació sectorial específica,
essencialment la Llei estatal 10/98 i la Llei autonòmica 10/00, de Residus de la
Comunitat Valenciana.

3. En la Llei 10/00, cal tenir en compte els següents articles:
Art. 39: Relacions amb el planejament urbanístic.
Les determinacions contingudes en el Pla Integral de Residus i en els plans

zonals vinculen als distints instruments d’ordenació urbanística.
Art. 57: Autorització de nous abocadors.
1. Els abocadors estaran sotmesos a prèvia autorització per part de la

conselleria competent al medi ambient, sense perjudici de les altres
autoritzacions o llicències que els siguen exigibles en aplicació de la
normativa vigent.

D’ambdós articles es desprèn que a més de l’autorització de la Conselleria de
Medi Ambient per al desenvolupament de l’activitat, és necessària l’obtenció concurrent
de les oportunes llicències municipals d’obres i d’activitat. A l’hora d’atorgar la
llicència municipal d’obres s’haurà de constatar la compatibilitat de la ubicació de
l’abocador tenint en compte no sols l’oportú pla urbanístic municipal (PGOU) sinó
també, i primant sobre el mateix, les previsions dels plans sectorials vigents en matèria
de residus i que tinguen incidència sobre el territori.

4. Cal tenir en compte a pesar que en aquest cas no es té constància de
l’existència de cap pla zonal (arts. 28 i ss de la Llei 10/00), amb incidència sobre el
terme de Sagunt, ni tampoc de cap projecte de gestió de residus (arts. 33 i ss), la qual
cosa determina que la llicència d’obres no pot analitzar aquests instruments per
constatar la compatibilitat urbanística de l’ús pretès i que l’únic instrument a què en data
d’avui s’ha d’acudir siga el PGOU de Sagunt.

5. Aquest ús no està permès expressament en el PGOU-92, la qual cosa
determina la impossibilitat legal d’aplicació del règim establert en l’art. 8.1 de la Llei



27

4/92, i, per tant, la impossibilitat d’emparar aquest ús per mitjà d’una simple llicència
d’obres (Sagunt té més de 50.000 habitants).

És més, l’art. 11 de l’esmentat PGOU-92 estableix que els usos que no figuren
com a preferents, alternatius o tolerats, s’entén que no poden ubicar-se o desenvolupar-
se en aquest tipus de sòl, és a dir, que són usos prohibits.

6. Com a alternativa a una simple denegació i atès que la lògica assenyala que el
sòl on s’ha de desenvolupar aquest tipus d’usos és el sòl no urbanitzable ordinari,
s’aprecia que l’única via que a data d’avui es pot seguir és la de l’art. 8.2 de la Llei 4/92,
l’obtenció de Declaració d’Interès Comunitari que legitime i empare aquest ús, prèvia
avaluació de la COPUT de la seua conveniència i amb caràcter previ a les preceptives
llicències municipals d’obres i activitat, a més de l’autorització de la Conselleria de
Medi Ambient.

Només així es pot aconseguir una habilitació i compatibilitat a nivell de
planejament urbanístic del dit ús d’abocador.

7. El que s’ha dit s’assenyala amb caràcter transitori i fins que es vagen aprovant
els distints instruments de planejament previstos per la Llei autonòmica 10/00, de
residus de la Comunitat Valenciana.

8. En aquest sentit l’interessat presenta una sol·licitud de dictamen municipal als
efectes d’obtenir davant de la COPUT l’oportuna DIC.

En data 4 de gener de 2002, l’arquitecte municipal assenyala en el seu informe:
“ ASSUMPTE: INFORME PREVI DECLARACIÓ D’INTERÈS

COMUNITARI
EXP.: 133/01-C
SITUACIÓ: Polígon 7, parcel·les 149 i 150

En relació amb la sol·licitud d’un abocador controlat de residus sòlids inerts i
restauració de la zona, s’informa:
� L’activitat objecte d’aquest informe és un abocador controlat de residus sòlids inerts

a realitzar en un buidatge de terres existent a les parcel·les de referència.
� L’activitat està prou allunyada del nucli urbà de Sagunt (més de 10 km) i prou

allunyada dels nuclis disseminats de població i dels nuclis de població dels
municipis més pròxims.

� L’accés a l’abocador s’efectua pel camí de Càrcer, realitzat amb un DTS, de baixa
capacitat de trànsit, per la qual cosa és previsible que es produïsquen danys
importants en el paviment a causa del trànsit que es generarà. En aquest sentit
hauran d’adoptar-se les mesures oportunes per evitar una incidència negativa del
trànsit a la zona i evitar danys en el paviment.

� L’abocador de residus sòlids inerts que es proposa és oportú i convenient, atès que
els terrenys afectats per l’abocador no té cap possibilitat d’utilització en l’actualitat,
excepte d’“abocador incontrolat” dels municipis pròxims. En l’actualitat hi ha un
buidatge gran provinent d’una antiga extracció d’àrids que es va abandonar, la qual
cosa ha ocasionat una alteració important del terreny i que la solució més convenient
és reomplir de nou l’excavació i procedir a la seua regeneració superficial.

� Es dóna també la circumstància de l’escassetat d’abocadors controlats de residus
sòlids inerts, la qual cosa dificulta el seu abocament i afavoreix els abocaments
il·legals.

� Ens trobem en l’actualitat amb una excavació ja realitzada en unes parcel·les que
presenten uns fronts de pedrera al costat de les parcel·les confrontants.
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� La zona en què s’ubica l’abocador té escàs interès paisatgístic, sent una zona
antropitzada, rodejada de transformacions agrícoles, sent la classificació del sòl de
Sòl No Urbanitzable Ordinari.

Cosa que informe als efectes oportuns.”
Al seu torn, en informe motivat de data 4.1.02, l’arquitecte municipal assenyala

un període de duració de 5’5 mesos, d’acord amb la documentació presentada pels
interessats, així com un CÀNON DE QUANTIA ANUAL 1.275,23 EUROS.

9. Actuacions procedimentals de l’Ajuntament.
L’art. 16.2 de la Llei del sòl no urbanitzable 4/92 estableix:
2. La decisió d’atribuir els usos o aprofitaments correspon a l’administració de

la Generalitat en exercici de la seua potestat d’ordenació territorial i
urbanística de planejament. S’adoptarà previ informe municipal
favorable…

No s’hi observen inconvenients a l’emissió d’informe municipal en aquests
moments, si bé el mateix se supedita als termes de la documentació presentada,
subscrita per l’enginyer tècnic de Mines, Sr. Juan J. Navarrete Muñoz, i visada per
l’oportú Col·legi el 22.10.01.

Quan l’administració instructora de l’expedient, la COPUT, admeta a tràmit
l’expedient de DIC, i sol·licite ratificació del dictamen municipal, aquesta s’haurà de
produir sobre documentació en idèntics termes als ara informats.

10. Òrgan competent:
Donada la naturalesa de les DIC com a figures d’ordenació puntuals, ad hoc, i

que aquest informe és l’únic pronunciament municipal en l’expedient, s’entén que
l’òrgan competent és el Ple, en els termes de l’art. 22 de la Llei 7/85, RBRL.

Obert el torn d’intervencions, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr.
MONTESINOS, assenyala: “Per justificar el vot, vull dir el següent, ens hem sentit molt
complaguts per l’informe que emeten els nostres tècnics mostrant una actitud molt
positiva, oferir alternatives al peticionari sabent que l’ús que ens sol·liciten no està
permès en el nostre Pla General del 92 que determina la impossibilitat legal d’emparar
aquest ús per mitjà d’una simple llicència d’obres, no obstant això el nostre grup
observa que des que es van regular les transformacions agrícoles de secà a regadiu han
augmentat aquest tipus de peticions, en el Ple del mes de desembre es van presentar dos
expedients per a declaració inerta d’interès comunitari, abocaments inerts i restauració
de la zona als polígons 6 i 12, molt ens temem que aquesta nova situació siga una forma
encoberta de noves transformacions, la qual cosa suposaria un negoci redó per als
sol·licitants, perquè es van beneficiar al seu dia de l’extracció d’àrids que després van
abandonar ocasionant una alteració molt important del terreny, sense que ningú els
obligara a restaurar-les a la seua situació inicial, ja que es beneficiarien de la
comercialització dels àrids que van extraure, del farcit descontrolat i dels beneficis que
rebrien de la Comunitat Econòmica Europea si la seua destinació fóra per a noves
transformacions d’oliveres. Diu el nostre tècnic en el seu informe el següent: la zona en
què s’ubica l’abocador té escàs interès paisatgístic, és una zona antropitzada, rodejada
de transformacions agrícoles, la classificació del sòl és no urbanitzable ordinari, som
coneixedors que els usos o aprofitaments corresponen a l’administració de la Generalitat
en exercici de la seua potestat d’ordenació, territorial i urbanística, de planejament, però
també que la nostra administració haurà d’admetre un informe favorable. El nostre grup
recomana major control pels nostres serveis municipals i implicació de l’administració
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corresponent en aquestes actuacions, tant en l’extracció d’àrids com en el control de
replè de residus inerts o de la possible transformació a regadiu. Mentrestant si no
disposem d’un servei de control adequat i segur no podrem emetre el nostre vot
favorable i ens abstindrem.”

Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme,
el Ple de l’Ajuntament, per 16 vots a favor de PP, BLOC-EV, GM i SP i 6 abstencions
de PSOE i UV, ACORDA:

PRIMER i únic: L’emissió de dictamen municipal favorable als efectes de
Declaració d’Interès Comunitari per a la implantació de l’activitat d’abocador inert al
polígon 7, parcel·les 149 i 150, del terme municipal de Sagunt, supeditat a tots els
condicionants que se’n deriven de la part expositiva.

En aquests moments s’incorpora a la sessió la Sra. Gil, i l’abandonen
momentàniament la Sra. Martínez, Sra. García i Sra. Paniagua.

6 EXP. 3/01. EMISSIÓ DICTAMEN FAVORABLE A PROPOSTA
DELIMITACIÓ DE TERRENYS DESTINATS A CONSTITUCIÓ DE
PATRIMONI PÚBLIC DE SÒL INDUSTRIAL

Vista la sol·licitud de dictamen formulada per la Conselleria d’Obres Públiques,
Urbanisme i Transport, en data 4.1.02, registre d’entrada 156, respecte de l’instrument
de planejament “Pla Especial de delimitació de terrenys per a la constitució de
patrimoni públic del sòl SAGUNT II”, cal assenyalar el següent.

Els serveis tècnics municipals en data 10.1.02 informa el següent:
Consultat l’expedient que figura en el Servei Territorial d’Urbanisme i Ordenació
Territorial, resulta:
SAGUNT-II
Correspon a una àrea que limita al nord amb P/P camí la Mar- Sagunt – 1 al sud-est amb
franja de 40 m d’ample a l’oest del traçat de la carretera VV-7.014 i a l’oest amb el
FFCC de València – Tarragona.
L’extensió superficial segons recent mesurament és d’aprox. 6.598.860 m2.
L’actuació se situa als polígons 40-74-78-79-80-91-92-93-94-95-96-97-98.
Per tot això s’informa favorablement en no existir zones de solape en delimitació
establerta en expedient SAGUNT- I.
Cosa que tramet perquè en prengueu coneixement i efectes oportuns.

En definitiva s’està informant per part dels serveis tècnics que la delimitació
física d’aquest àmbit coincideix amb l’objecte de l’expedient 3/01, que ja va ser objecte
de l’acord plenari de data 25.1.01, amb epígraf “aprovació conveni de col·laboració
entre la Generalitat Valenciana, a través de la Conselleria d’Indústria i comerç, i
l’Excel·lentíssim Ajuntament de Sagunt, per a la creació i gestió d’una àrea de
patrimoni públic del Sòl de la Generalitat Valenciana”.

Tot això amb el matís de la franja de 40 metres situats a l’oest de la V-7014, i
que ja va ser inclòs en el Pla Especial de Delimitació Sagunt I, informat favorablement
per aquest Ajuntament, per mitjà d’acord plenari de data 27.9.01.

A l’Ajuntament, conforme a l’art. 38 de la LRAU, li correspon l’emissió de
l’oportú dictamen sobre la delimitació.

Circumscrit per tant l’objecte de l’expedient al dictamen sobre la delimitació
proposada per la Conselleria d’Indústria, cal assenyalar:
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Aquesta delimitació té el seu fonament legal en l’art. 99.1 de la LRAU, que
disposa:

1. Els ajuntaments, les entitats locals supramunicipals i la Generalitat, en
previsió de l’ampliació dels seus patrimonis públics de sòl, podran reservar-se àrees per
legitimar-hi l’expropiació de béns immobles, qualsevol que siga la seua classificació o
qualificació urbanística. La reserva, si no estiguera prevista en el Pla General,
s’efectuarà mitjançant Pla Especial i podrà ser fins i tot prèvia a la programació dels
terrenys. Aquesta programació, no obstant això, podrà ser instada pels particulars -
conforme als articles 44 i següents-, sol·licitant autorització prèvia de l’administració
titular de la reserva, la qual, si és procedent, podrà atorgar-la d’acord amb les
condicions d’interès públic que procedisquen per aconseguir els fins socials pretesos en
efectuar-la.

La classificació actual dels terrenys és la de sòl no urbanitzable ordinari.
L’actual instrument no suposa una reclassificació d’aquests, cosa que es farà en

un futur per mitjà de l’oportú instrument, però suposa una clara voluntat de destinació
futura com industrial. Voluntat que ja es manifestava en la proposta de conveni de la
Conselleria d’Indústria, i que va ser acordada favorablement pel Ple d’aquest
Ajuntament.

En coherència amb això acordat, i en no variar-se l’abast de l’objecte, excepte el
matís exposat de la franja de 40 m, procediria l’emissió d’un informe de signe
FAVORABLE a aquest Pla Especial de Delimitació.

Obert el torn d’intervencions, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr.
MONTESINOS, diu: “Des del nostre grup municipal vull recordar que quan va ser
sotmès a aprovació el conveni de col·laboració entre la Generalitat Valenciana a través
de la Conselleria d’Indústria i Comerç i l’Ajuntament de Sagunt per a la creació i gestió
d’una àrea de patrimoni públic del sòl de la Generalitat Valenciana, ja vam emetre el
nostre vot positiu, i avui una vegada més el tornarem a emetre perquè Unió Valenciana
creiem en el desenvolupament industrial de Sagunt, com a font de riquesa i creació
d’ocupació estable a la nostra ciutat i recolzarem totes les iniciatives que s’orienten en
eixa direcció. En aquell Ple del 25 de gener de 2001, només va confiar en aquest
projecte el PP i Unió Valenciana, i va ser aprovat amb 8 vots del PP i l’únic d’Unió
Valenciana, lamentablement es van abstenir la resta de grups amb la qual cosa el
resultat final de la votació va ser de 9 vots a favor i la resta abstencions. Potser algun
grup dels que últimament ixen en la foto amb el nostre alcalde quan es parla d’aquest
futur polígon industrial Parc Sagunt II, canvie el seu sentit de vot i en aquest Ple emeta
el seu vot positiu i d’aquesta forma aconseguim tenir més força perquè la Conselleria
d’Indústria i Comerç es prenga amb major interès el conveni i accelere al màxim la
promoció de sòl industrial en aquesta zona. El nostre grup en coherència amb el que
acorda l’anterior Ple, en no variar-se l’abast de l’objecte excepte en el matís exposat en
la rasa dels 40 metres, emet dictamen favorable a aquest Pla de delimitació.”

El Sr. GIL, representant de Segregació del Port, indica: “Aquest punt diu emissió
dictamen a proposta de la delimitació presentada patrimoni públic del sòl industrial, i ve
a ser com una confirmació del perímetre que ocupa el Sagunt II. Bé, nosaltres ens vam
abstenir la vegada anterior, però com que el que estem parlant en aquest punt és ratificar
el perímetre que té el Sagunt II estarem a favor. Però una cosa li volíem demanar a
l’alcalde, Sr. Alcalde: en tot l’expedient no està la còpia del conveni que al seu dia es va
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haver de signar, segons aquest document sembla que ja va ser objecte d’acord plenari de
data 25-1-01 amb l’epígraf, aprovació conveni de col·laboració entre la Generalitat
Valenciana a través de la Conselleria d’Indústria i Comerç; el que li demanaria és que
eixe document de conveni estiguera en l’expedient complet que té aquest punt, perquè el
que hi ha és un esborrany, però no està el conveni, volguera per poder optar a tenir una
còpia d’eixe conveni. Nosaltres votarem a favor la delimitació que ens marquen, que és
la mateixa que hi havia en l’expedient en principi.”

Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme,
el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER i únic: L’emissió de dictamen favorable a la proposta de delimitació
presentada.

En aquests moments es reintegra a la sessió el Sr. Esparza, Sr. García, Sra.
García, Sra. Paniagua i Sra. Martínez.

7 EXP. 4/95. PLA ESPECIAL DEL CONJUNT HISTÒRIC ARTÍSTIC DE
SAGUNT. RECTIFICACIÓ D’ERRORS DE LA PUBLICACIÓ EN BOP DE
DATA 5.9.01

Vist el text publicat en el BOP de data 5.9.01, i contrastat amb el contingut de
l’acord d’aprovació definitiva del Pla Especial de referència, de data 23.3.01, que fa seu
l’instrument aprovat provisionalment per aquesta corporació en data 9.6.00, s’observa
l’existència d’una sèrie d’errors en aquesta publicació, i que són els següents:

Art. 5.
On diu “Els sectors APU que estableix aquest pla són els següents: APU-1 (S.

Ramón- Cavallers A. Danes) i APU-2 (Castell- En Berenguer).
Ha de dir: “El sector APU que estableix aquest pla és el següent: APU-1

(Armengol- A. Danès).”
Art. 8.
On diu:

“Article 8. Perímetres de repartiment:
1. Als efectes d’assenyalament de perímetres de repartiment i fixació d’aprofitament

característics corresponents aquest pla estableix els següents perímetres de
repartiment:

Perímetre de repartiment APU-1, coincident amb la delimitació del sector homònim.
Perímetre de repartiment APU-2, coincident amb la delimitació del sector homònim.
Els aprofitaments tipus corresponents a les àrees de repartiment APU-1 i 2 són els que
segueixen:

Perímetre de repartiment Aprofitament-característic
Sector APU-1 2,18 m2/m2
Sector APU-2 2,18 m2/m2

Cada un dels aprofitaments anteriors és el resultant global de l’avantprojecte que
desenvolupa el sector i forma part d’aquest pla especial. Aquest aprofitament és
d’aplicació en el cas d’una operació urbanística conjunta.

En el cas que els particulars opten per actuar i rehabilitar individualment, en els
supòsits de rehabilitació concertada, tal com es defineixen més endavant, l’aprofitament
que correspon a cada una de les parcel·les serà el fixat en l’annex 1 que s’esmenta en el
paràgraf següent.”
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Ha de dir:
Article 8. Perímetres de repartiment:
Als efectes d’assenyalament de perímetres de repartiment i fixació

d’aprofitament característics corresponents aquest pla estableix el següent perímetre de
repartiment:

Perímetre de repartiment APU-1, coincident amb la delimitació del sector
homònim.

L’aprofitament subjectiu en aquest àmbit estarà definit per l’aplicació dels
paràmetres que figuren en la fitxa d’aquesta APU recollida en l’annex d’aquest
planejament.

Art. 9.
On diu:

Article 9. Aprofitament de parcel·les no compreses en sectors APU.
-Per a la resta de l’àmbit del pla, que inclou les parcel·les no compreses a les unitats
delimitades en l’apartat anterior, es procedirà de manera que cada parcel·la constituirà
un perímetre de repartiment, amb la qual cosa l’aprofitament que li correspon segons el
càlcul anterior, serà l’aprofitament característic d’aquesta.

Els aprofitaments característics corresponents a cada una de les parcel·les
corresponents a aquest apartat, no compreses en les àrees anteriors, es recullen en les
fitxes corresponents.

Ha de dir:
Article 9. Aprofitament de parcel·les no compreses en sectors APU.
Per a la resta de l’àmbit del pla, que inclou les parcel·les no compreses en les

unitats delimitades en l’apartat anterior, es procedirà de manera que cada parcel·la
constituirà un perímetre de repartiment, amb la qual cosa l’aprofitament que li
correspon segons el càlcul anterior, serà l’aprofitament característic d’aquesta.

Els aprofitaments característics corresponents a cada una de les parcel·les
corresponents a aquest apartat, no compreses en les àrees anteriors, es recullen en les
fitxes corresponents.

Tot això sense perjudici del que disposa el segon paràgraf de l’art. 11 d’aquest
pla, que és d’aplicació preferent.

Art. 10.
On diu
Article 10. Unitats d’execució.
El pla preveu, així mateix, per a l’execució de les seues previsions, la

delimitació d’una sèrie d’unitats d’actuació o execució, orientades a l’obtenció dels
elements més significatius de cada un dels sectors esmentats, i a les quals s’ha assignat
un sistema d’actuació específic. Les unitats d’actuació o execució són:
Denominació
Unitat
d’Actuació
(EJEC)            Delimitació                             Sistema d’actuació
UA 1 Interior a Sector APU 1 Programa actuació integrada
UA 2 Interior a sector APU 2 Programa actuació integrada
(exclou àmbit Casa del Notari)

Per a la resta de l’àmbit ordenat pel pla no hi ha previsions d’actuació
sistemàtica, i per tant queden fora de la delimitació d’unitats d’actuació.

Ha de dir:
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Article 10. Unitats d’execució.
El pla preveu així mateix, per a l’execució de les seues previsions, la delimitació

d’una unitat d’actuació o execució, orientada a l’obtenció dels elements més
significatius de cada un dels sectors esmentats, i a les quals s’ha assignat un sistema
d’actuació específic.

Denominació
Unitat
d’Actuació
(EJEC)            Delimitació                             Sistema d’actuació
UA 1 Interior a Sector APU 1 Programa actuació integrada

Per a la resta de l’àmbit ordenat pel pla no hi ha previsions d’actuació
sistemàtica, i per tant queden fora de la delimitació d’unitats d’actuació.

Art. 11
On diu

“Article 11. Sistemes d’actuació:
El sistema d’expropiació, assignat a la Unitat d’Execució (APU-2. Temple de Diana),
delimitada en l’article anterior, es concretarà en l’assignació de tasques a
l’administració actuant, de la manera següent:
- Als edificis o terrenys subjectes a expropiació, serà l’administració actuant o entitat
col·laboradora qui executarà les adquisicions per expropiació, redactarà els projectes
tècnics i la resta de documentació administrativa i executarà i coordinarà les obres
d’edificació i urbanització.”

Ha de dir
Article 11:
“Els espais dotacionals públics previstos en aquest pla s’adquiriran per

l’administració competent per mitjà de qualsevol dels mecanismes legals articulats a
l’efecte.

Els espais qualificats com viari, no inclosos en un àmbit APU, s’adquiriran de la
mateixa forma, sent preferent en tot cas l’ús de la tècnica articulada en l’art. 63 de la
Llei 6/94, RAU, si es donaren les condicions legals per a això.”

La resta de correccions serien les següents:
diu                           ha de dir

Art. 15 Paràgraf 1r   ... en aquest des de la qual... ... en aquest Pla, des de la qual...
Art. 16 Paràgraf 1r  ... nivell de protecció plica a... ... nivell de protecció que s’aplica a...
Art. 26 Paràgraf 2n ... ajustar-se en tot establert en..... ... ajustar-se en tot el que estableix...
Art. 32 Paràgraf 1r ... Se seguirà la universalment... ... Se seguirà la tècnica universalment...
Art. 39 Punt b)  ...superiors a 1,50 m, la confrontant... ... superiors a 1,50m, si la confrontant...
Art. 39 Punt c)  ... sensiblement horitzontal,  mesura des de... ... sensiblement horitzontal, es mesura...
Art. 39 Punt d) ... carrer no siga horitzontal correspondrà a... ... el carrer no siga horitzontal, correspondrà a...
Art. 39 Punt d) ... segons la figura adjunta: Les altures...  ... segons la figura adjunta:

Les altures se...
Art. 39 Punt d)  ... es prendran cada 10m.

 Podent escalonar-se...
... es prendran cada 10m. Podent escalonar-se...

Art. 39 Punt e)  ... si el desnivell supera l’1,50 m
 tot això...

... si el desnivell supera l’1,50 m; tot això...

Art. 41 Punt d) 3a línia... no excedirà de 6 m
 mesurats en projecte...

... no excedirà de 6 m mesurats en projecció...

Art. 44 Punt c)  ... edificis de més de 3 plantes les escales... ... edificis de més de 3 plantes, les escales...
Art. 46 Primer paràgraf  ... sobre més d’una parcel·la es limitarà

a l’ample...
... sobre més d’una parcel·la, es limitarà l’ample...

Art. 53 Primer paràgraf ... l’altura de cornisa d’aquell i ha de... ... l’altura de cornisa d’aquell; i, hauran de rematar-
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se
Art. 55 Segon paràgraf  ... solucions manifesta inadequades... ...solucions manifestament inadequades.
Art. 55 Tercer paràgraf ... segons el qual la reedificació... ... segons el qual, la reedificació...
Art. 63 4t paràgraf ... en edificis catalogats la incorporació... ... en edificis catalogats, la incorporació...
Art. 73 Punt a) ... quan s’aplique aquest criteri la dimensió... ... quan s’aplique aquest criteri, la dimensió
Art. 73 Punt b)  ... quan s’aplique aquest criteri l’amplària... ... quan s’aplique aquest criteri, l’amplària...
Art. 75 Paràgraf 1r... línies de les xarxes urbanes i es proposa... ... línies de les xarxes urbanes, i es proposa...

Art. 76 Segon punt ... individuals de servei on cada xarxa...  ... individuals de servei, on cada xarxa...
Art. 77 Primer punt ... de manera que contribuï squen,

eficaçment a la
... de manera que contribuï squen eficaçment...

Art. 79 Segon paràgraf ... en els paraments de façanes es
col·loquen...

... en els paraments de façana, es col·locaran...

Art. 80 ... guiada per precaucions anàlogues, les expressades en
el...

... guiada per precaucions  anàlogues a les
expressades...

S’ha omès la publicació de l’annex referent a APU, el contingut del qual és el
recollit en el document gràfic núm. 1 que acompanya aquest acord.

Obert el torn d’intervencions, el representant de Segregació del Port, Sr. GIL,
diu: “Sr. Castelló, encara que siga per coherència i primer punt, vegem, tenim un mateix
expedient, un mateix pla, però amb una distinta denominació, el que ens donen ara li
denominen APU núm. 1, i en l’expedient passat es cridava APU núm. 2, ens aclarim,
almenys si ací estem amb tota la trama urbana, amb tot el traçat, amb totes les parcel·les,
amb tot el mateix, doncs no poses APU 1, posa-li APU 2, s’anomena així, aquest pla és
igual, només que un és més gran que l’altre, aquest porta el nom d’APU 2, i aquest altre
APU 1, xic, el mínim que podies fer és en tota la tramitació el mateix nom, açò indueix
un poc a errors, bé, però la qüestió principal no és eixa, la qüestió principal és que hi ha
problemes en la tramitació, en el BOP, i és tan gran el canvi del que s’ha publicat
respecte al que s’ha aprovat que jo crec que açò no ha sigut un error del BOP, ha hagut
de ser un error de l’Ajuntament enviant el disc, si és que s’ha enviat un disc, que no és
el bo. Mire, és que hi ha a més d’un, dos, tres fulls, hi ha després dos fulls plens de
llistats amb els articles on diu això ha de dir allò altre, perquè açò dóna a entendre que
hem remès un disc que no és l’adequat, hem remès una documentació que no és la bona,
açò ocorria ja amb el Parc d’Ingruinsa, vam remetre el que havíem anul·lat perquè el
publicaren, així ens va passar, i jo tem que ací ha ocorregut el mateix altra vegada, s’ha
tornat a remetre un document que estava anul·lat, i seguim mantenint també la nostra
postura que manteníem en el Ple de l’any 95, crec que va ser, en el qual plantejàvem
que l’obertura dels vials que es fan en aquest APU anaren a càrrec dels propietaris,
continuem mantenint la nostra postura ací, i a més ho diem per una qüestió que és
lògica, en totes les parts del municipi, qui realment paga són aquells que trauen benefici
a les seues parcel·les, i ací per què no?, si els qui es beneficiaran són en el que ara són
corrals, es convertiran en un carrer, allò lògic és que aquesta gent pague la cessió dels
vials, no els pague l’Ajuntament, que jo els vaig dir a vostès de recollir-ho de forma
gratuïta i vostès s’hi van negar, per tant, està agafat de tal forma que serà l’Ajuntament
quan isquen els vials qui pague, i per si no ho recorden em va fer vostè saber que érem
incoherents quan demanàvem en els pressupostos que es tirara un edifici que uneix un
carrer amb la plaça Mare Nostrum i que es llevara un edifici al carrer Castella la Nova
que ocupa mig carrer i em va dir que érem incoherents perquè demanàvem una cosa que
a Sagunt no la demanem igual, escolte, al carrer Castella la Vella el carrer està fet, cal
llevar el birlotxo que hi ha al mig del carrer, no es rescabalarà ningú, i a la plaça, no sé
si era Buenavista el carrer que commutava amb la plaça Mare Nostrum, els edificis ja
estan fets i és llevar-hi una casa, planta baixa que està en ruïnes, i que comunicaria el
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carrer Buenavista amb la plaça, no té a veure res el que vostè em deia a mi amb açò, ací
no li ho va a discutir ningú i en aquest assumpte sí, o siga que ens continuem mantenint
en la mateixa postura i també dir una cosa, hi ha una nota ací en el paper que ens ha
remès, que diu que la Comissió d’Urbanisme per unanimitat, es va aprovar açò en la
Comissió, no és veritat, jo no vaig aprovar per unanimitat, açò, jo estic plantejant
qüestions que no es tenen en compte de la mateixa igualtat al Port i a Sagunt, a Sagunt
quan isca la Casa dels Berenguer, les parcel·les que hi ha al costat es pagaran a 42.000
pessetes el metre quadrat, i l’obertura d’un vial perquè passe una carretera, els set
habitatges que hem tirat l’estan pagant a 20.000 i és constant de forma constant un
greuge el que està ocorrent i això és el que governa no l’oposició, això ho han de fer
vostès, i si es paga a 10.000 pessetes més, a 20.000 que li l’anaven a pagar a 10.000 és
perquè la part de l’oposició actua ací, i no val que em diguen que això ho va a pagar la
Diputació o la Conselleria, al cap i a la fi estem parlant del municipi de Sagunt,
aleshores nosaltres en aquell moment en açò ens vam abstenir i continuarem abstenint-
nos també ara.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, indica: “Respecte a les
valoracions entendrà, començaré pel final, que unes les fa la Conselleria i altres les fa
l’Ajuntament, que unes estan al costat de Ferroland i han valorat 20.000 pessetes el
metre, i altres estan en ple nucli històric amb el valor que tenen els solars ací, no val el
mateix un solar en primera línia de platja que un solar entre tarongers entre Gilet i
Sagunt, la denominació del carrer crec que obeeix al que jo he comentat, que
anteriorment eixa era l’APU 2 però amb la modificació ha passat a ser APU 1, per
eliminar la 2, dir-li respecte al tema del carrer que s’ha d’obrir en l’APU d’Amalia
Danés i Cavallers, que ha d’haver-hi equidistribució entre els beneficis i càrregues, i que
allò lògic seria que fóra a càrrec dels propietaris tal com es preveu sense perjudici que si
no hi haguera eixa equidistribució a l’Ajuntament estiguera per garantir l’operació, que
supose que no serà en absolut necessari, i finalment dir-li que l’explicació que m’han
comentat a mi és senzillament que nosaltres vam fer una sèrie de modificacions en
l’aprovació inicial, nosaltres en l’aprovació inicial els vam donar un disquet perquè
després en la publicació el feren, és cert, aquell disquet que vam donar en l’aprovació
inicial després vam fer una sèrie de rectificacions d’errades materials que vam
comprovar que hi havia i quan es fa l’aprovació definitiva se’ls envia el text sense
disquet, què fan ells?, quan van a la publicació de la Conselleria agafen el disquet i és el
que publiquen, i diem: no, home, no, que això del disquet era el primer, les
modificacions són aquestes, ara supose que els donarem el disquet amb les
modificacions perquè no hi haja major problema, això és tot.”

En segon torn de paraula, el representant de Segregació del Port, Sr. GIL, diu:
”De veritat que no volia el segon torn, però almenys al Sr. Castelló cal dir-li que pagar a
20.000 pessetes el metre quadrat, els culpables són vostès, i van informar la Conselleria
que eren habitatges il·legals, i va caldre aportar la documentació de rebuts de
contribució, de pagament dels carrers, de pagament de clavegueram, de pagament de tot,
de pagament de l’enllumenat, de tot, clar, la comunicació que tenien des d’aquest
Ajuntament és que eren habitatges que estaven sense regularitzar, amb nombre de
policia, amb carrers asfaltats, amb tot fet, per això va ocórrer, i l’error pot ser que siga el
que vostè diu, com que no estem ací davant ens ho creiem, però jo no sé si és això o que
la quantitat d’errors que hi ha correspon que han enviat un disc que no és l’adequat,
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però quede clar, Sr. Castelló, la diferència de pagament i de preu és perquè vostès,
l’equip de govern van treballar en la direcció que se’ls pagara poc, se’ls pagava 10.000 i
n’agafen 20.000 a base d’haver jugat molt forts amb ells, o siga, que no és com vostè
diu.”

Tanca el debat el portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ: “Ja anem
cenyint-nos a altres temes com és el de les obres de la ronda de la Conselleria, i no sé
per què diu això, Sr. Gil, jo crec que a vostè li consta personalment l’esforç que s’ha fet
des d’aquest Ajuntament per part de l’alcalde i per part meua, a fi que els serveis
d’expropiació de la Conselleria, María Rovi, que l’altre dia crec que l’alcalde encara va
tenir una conversa amb ella, van realitzar una valoració, el més alta possible, i vostè sap
que els preus que ha pagat la Conselleria són uns preus que estan fora de mercat per
complet, però els ha pagat la Conselleria, i ha assumit unes valoracions que són
altíssimes per a la zona, per tant no podem admetre, si no, no hi haguera ni eixit, però
no podem admetre que vostè diga que nosaltres hem treballat perquè es pague poc, és
tot el contrari, hem treballat perquè es pague al màxim possible, li hem dit als
propietaris, fa moltíssim temps, res més iniciar-se el problema que havien de buscar-se
justificants, que havien de fer un informe, que havien de fer la valoració i que no foren
amb les mans netes a la Conselleria, que justificaren, i això els ho hem dit a ells
directament, amb la qual cosa no m’ho poden negar, perquè com els ho he dit jo
directament, ningú em podrà dir que no, i això és així. I això a vostè li ho he contat, ells
a mi mai em podran negar el que li estic dient, mai, que jo els vaig dir que feren un
informe que fóra d’arquitecte, que posteriorment els vaig dir que no es gastaren en
diners en arquitecte i que valia amb un informe d’un API, però que calia anar amb una
valoració a la Conselleria, i que vostè diga que nosaltres hem treballat perquè se’ls
pague poc, no és cert, en absolut és cert. Nosaltres no li hem dit a la Conselleria ni que
eren habitatges il·legals ni que estaven sense regularitzar, li hem dit el que diu el Pla
General, que són habitatges fora d’ordenació i això és absolutament i rigorosament cert,
per què?, perquè no podem emetre un certificat fals, Sr. Gil, eixos habitatges a la Unitat
d’Actuació 6 estan fora d’ordenació, i no ens queda més a dir que el que és la veritat, o
certificarem que són habitatges en una zona de luxe i uns xalets adossats preciosos?,
doncs no, certifiquem el que en planejament existia, i no podem certificar una altra
cosa.”

Per tot això, d’acord amb el que disposa l’art. 105.2 de la Llei 30/92, RJA-PAC,
d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme, el Ple de
l’Ajuntament, per 21 vots a favor de PP, BLOC-EV, GM, PSOE i UV i 4 abstencions de
SP, ACORDA:

PRIMER: Aprovar la rectificació d’errors en els termes indicats en la part
expositiva.

SEGON: Donar-ne compte a la Conselleria d’Obres Públiques, Urbanisme i
Transports, als efectes que adopte l’acord oportú i procedisca a la publicació de la
rectificació.

8 PROPOSICIÓ PSOE SOBRE EMISSIONS RADIOELÈCTRIQUES. EXP.
1/02-M
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Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposta presentada, segons la qual:
“Recentment ha entrat en vigor el Reial Decret 1066/2001, de 28 de setembre,

que estableix les condicions de protecció del domini públic radioelèctric, restriccions a
les emissions radioelèctriques i mesures de protecció sanitària enfront d’emissions
radioelèctriques.

Tal com indica la mateixa exposició de motius d’aquesta norma:
- El Reglament que s’aprova per aquest Reial Decret té, entre altres objectius,

adoptar mesures de protecció sanitària de la població.
- I continua dient: “...Alhora, es dóna resposta a la preocupació expressada per

algunes associacions, ciutadans, corporacions locals i comunitats
autònomes”.

- Al mateix temps, diu: “Així mateix, el capítol II, articles 6 i 7, estableix, amb
caràcter de norma bàsica i en desenvolupament de la Llei 14/1986 (Llei
General de Sanitat), límits d’exposició i condicions d’avaluació sanitària de
riscos per emissions radioelèctriques”.

El fet que el Decret legitime l’actual situació generada per la proliferació
d’antenes i estacions base de telefonia mòbil, des de la perspectiva d’aquest grup
municipal, fa albergar seriosos dubtes que les mesures adoptades siguen prou
protectores de la salut de la població, i pot afirmar-se amb rotunditat que la preocupació
expressada per la ciutadania, les associacions, corporacions locals i comunitats
autònomes continuarà com a mostra la gran conflictivitat que en el passat recent i en el
present se succeeix, valguen alguns exemples:
- Només en el primer semestre de 2001, 115 ajuntaments de la nostra Comunitat van
suspendre llicències d’aquest tipus d’instal·lacions.
- Un gran nombre d’aquestes corporacions intenten regular la matèria mitjançant
ordenances específiques, amb serioses dificultats per determinar el marc competencial i
tècnic en què moure’s.
- Pràcticament en totes les comunitats autònomes s’han produït i segueixen produint-se
conflictes en els tribunals, entre les operadores, les comunitats de propietaris, afectats i
ajuntaments.
- En l’àmbit internacional, governs europeus, com l’italià, suís o luxemburguès, han
impulsat normatives més restrictives que la plantejada (i discutida – Informe Tamino-
en el mateix Parlament Europeu) per la Recomanació Europea de 1999 en la qual es
basa el Decret 1066/2001.
- En l’àmbit associatiu, la Federació Valenciana d’Associacions de Veïns, en sintonia
amb la Federació Estatal, s’oposa al poc restrictiu Decret recentment aprovat. Alhora
han aparegut a la nostra Comunitat, i a la resta de l’Estat, associacions d’afectats per la
contaminació electromagnètica.
- Comunitats Autònomes com les de Catalunya, Castella-La Manxa o Castella-Lleó han
elaborat normatives pròpies, més restrictives que el Decret de referència, altres com les
de Madrid o Navarra han aprovat la seua elaboració perseguint el mateix objectiu.
Iniciatives normatives que sens dubte poden donar-se, tenint en compte el caràcter de
norma bàsica del Decret respecte de l’àmbit sanitari.
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- En aquest context de gran complexitat i conflictivitat, les comunitats de propietaris
han realitzat milers de contractes amb les operadores de telefonia mòbil, amb un gran
desconeixement i desinformació, sense que per part de les autoritats sanitàries –o altres-
s’haja donat la “informació en format adequat i comprensible”, que es refereix la
Recomanació Europea de 1999 i el mateix Decret.

Per tot això, el Grup Municipal Socialista fa la següent PROPOSTA D’ACORD:
PRIMER: Que les Corts Valencianes creen una Comissió Parlamentària Especial

amb l’objectiu d’elaborar un dictamen que servisca de base a una futura Llei Valenciana
Reguladora de les Telecomunicacions a la Comunitat.

SEGON: Que aqueixa Comissió Parlamentària Especial sol·licite la
compareixença de les distintes disciplines que afecten a la matèria: telecomunicacions,
medicina, biologia, física, jurídica, etc.

TERCER: Que la Comissió Parlamentària Especial elabore un document
informatiu sobre la contaminació electromagnètica en format adequat i comprensible
per al conjunt de la ciutadania.

QUART: Que la futura Llei Valenciana determine les competències que poden
exercir-se en l’àmbit municipal.

CINQUÈ: Traslladar aquest acord a les Corts Valencianes perquè el traslladen
als grups parlamentaris, a la Federació Valenciana de Municipis i Províncies i a la
Generalitat Valenciana.”

Obert el torn d’intervencions, el portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ,
diu: “En primer lloc, Sr. Crispín, vull comentar-li que pel que hem pogut saber nosaltres
la Comissió Parlamentària Especial amb majúscula en cada una de les paraules, que
vostè demana, és un tipus de comissió que no existeix a les Corts Valencianes, o hi ha
comissions permanents legislatives o comissions permanents no legislatives, o
comissions especials d’estudi o comissions d’investigació, però no n’hi ha, de
comissions parlamentàries especials, suposant que fóra una comissió especial d’estudi
que seria una cosa semblant, he de dir-li que pot investigar efectes que vinguen produïts
per fets que succeïsquen a la Comunitat Valenciana, però en qualsevol cas no serveixen
per redactar lleis, amb la qual cosa, mal ho tindríem una altra vegada, a través d’una
comissió especial d’estudi que pot ser el que més s’assemble al que vostè vol. Vull
recordar-li que la iniciativa legislativa és del Consell i també dels grups d’oposició a les
Corts Valencianes i que nosaltres com sempre no som part de les Corts Valencianes, i
que mal podrem fer lleis en el nostre àmbit autonòmic des de l’Ajuntament quan
ambdós partits, tant vostès com nosaltres, tenim representants a les Corts que són els
que han de fer les lleis, nosaltres ací ens hem d’ocupar d’altres matèries, només les
comissions permanents legislatives són les que legislen, per tant la seua, que no
existeix, però la que més s’assembla és l’especial d’estudi, no pot tenir mai com a
compromís redactar una llei. Quan parla que compareguen distintes matèries i esmenta
compareixença distintes disciplines, telecomunicació, medicina, supose que es referirà a
persones que han de comparèixer davant d’eixa comissió que en qualsevol cas ja li he
comentat que seria inadequada. Tampoc és funció d’una comissió de les Corts elaborar
documents informatius sobre contaminació electromagnètica ni sobre qualsevol tipus de
contaminació, perquè també és una funció que li correspon a l’executiu, i per tant mal
podran fer les Corts un paper que està reservat segons el nostre Estatut al Consell de la
Generalitat. D’altra banda vull dir-li que el camí més fàcil que té el Partit Socialista per
promoure lleis dins de les Corts Valencianes no és el de presentar mocions a
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l’Ajuntament de Sagunt, és posar-se d’acord amb el seu Grup a les Corts Valencianes i
allí presentar propostes perquè s’elaboren lleis, això ho pot fer el seu Grup a les Corts
Valencianes, ací per descomptat no ho podem fer, el seu partit encara no ho ha fet a les
Corts, inste al seu partit a fer a les corts i eixa serà la forma que tinguem una llei
valenciana sobre el tema, si es posa d’acord amb ells, perquè possiblement eixe projecte
de llei es puga tramitar i fins i tot tinga un final feliç per a tots, però per descomptat
aquest no és el fòrum adequat.”

La representant del Bloc, Sra. ALEGRE, indica: “Des del Bloc recolzarem
aquesta moció perquè sí que estem d’acord amb el que és la filosofia en la part
dispositiva, encara que hi ha un decret llei estatal que s’ha fet des del Ministeri de
Ciència i Tecnologia que ve a ser com l’ordenança de les ordenances, s’han fet estudis a
nivell d’Europa, acaba de fer-se un comunicat pel qual apareixen una sèrie de xifres, i
una comissió també a nivell de la Unió Europea, jo crec que creiem que no estaria de
més que fóra la Conselleria, el Govern Valencià, el que a través d’una llei poguera
també regular totes aquestes coses tan importants per a la població, no veiem malament
que hi haja una comissió i que es reunisquen, que ja s’ha fet a nivell d’Europa, l’ONS té
previst fer un gran treball per al 2005, que està recopilant totes les dades, és veritat, però
tampoc ve malament que a nivell de la Generalitat Valenciana es pronuncie en aquest
aspecte.”

Tanca el debat el portaveu del Partit Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN: “Dius
que no hi ha comissions especials, no t’ho vaig a discutir perquè jo no sóc un expert en
dret administratiu, presumisc de ser un llec en dret en general, així que imagina’t en dret
administratiu, alguna idea tenim ja a força de navegar en aquests mars, però, clar, a mi
el que em preocupa realment no és la qüestió tècnica sinó si realment existeix o no
voluntat per part del Grup Popular, d’afrontar aquest tema d’una manera valenta, amb
coratge i no frivolitzant-lo cada vegada que l’hem portat al Ple, per part dels socialistes,
jo recorde que des de l’any 2000 que crec que vam portar la primera moció i vam donar
el primer toc d’alerta amb el tema de les antenes de telefonia mòbil cada vegada que
hem portat alguna iniciativa en el sentit de garantir la salubritat dels ciutadans, que crec
és la primera obligació dels gestors de la cosa pública, cada vegada quasi han somrigut
vostès i després han hagut de rectificar davant de la pressió ciutadana. Jo crec que ara
els passarà un poc semblant. Mire, jo els diré que per exemple vostès l’última vegada
que vam tractar aquest tema ací va ser per deixar sense efecte una moció en què havíem
aprovat ací en aquest Ajuntament iniciar unes determinades accions a fi de dotar-nos
d’una ordenança, etc. Van aprofitar l’aprovació d’aquell reglament de l’estat per dir, bo,
açò ja ho resol tots, doncs bo, jo li diré que a Castella la Manxa, per exemple, amb un
govern socialista han legislat de manera que els límits màxims d’emissió estan molt per
davall del que estableix el reglament, em sembla que l’han fixat en 0’1 microteslas, i
que a pesar d’això qualsevol que haja travessat Castella la Manxa veurà que funcionen
els mòbils perfectament i no cal sotmetre la població a eixos nivells d’emissió tan
brutals que es pot dir el que es diga perquè se senten opinions per a tots els gustos, però
que al final ningú és capaç de garantir què és el que passa amb aquestes remissions
radioelèctriques als nivells d’emissió que moltes d’aquestes antenes estan posant en
circulació en el medi ambient. A Andalusia s’està acabant d’aconseguir un acord amb
els Verds a fi de legislar també a la baixa aquests límits de radiació, a Castella Lleó, per
a més inri bressol del nostre actual president de l’Estat espanyol, el Sr. Aznar, i
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actualment també governada pel Partit Popular, s’acaba d’aprovar aquesta setmana
passada un decret en què rebaixa sensiblement també el nivell d’emissions i parla,
contempla eixes zones sensibles i almenys em sembla que el rebaixa en un percentatge
que ronda al 25% les emissions que estableix el reglament, i el que és més important,
que és un element a tenir en compte, és que considera les antenes de telefonia mòbil
com una activitat qualificada, aquest rang jurídic permet com vostè bé sap, Sr. Castelló,
que l’Ajuntament tinga no sols un coneixement previ del que s’instal·larà sinó una
potestat i una capacitat d’inspecció periòdica que amb l’actual legislació és impossible,
ja ho hem debatut ací, doncs està sotmès senzillament a una autorització de l’Estat, i a
una llicència d’obres i ja està, la qual cosa no garanteix que en el futur es puguen, sense
cap tipus de possible inspecció, augmentar fins a límits no coneguts els nivells
d’emissió, per tant a nosaltres no ens sembla que siga prou el que la comissió
s’anomene especial o permanent legislativa, em sembla que és un tema intranscendent,
no li ho vaig a discutir, jo crec que el que cal manifestar és la voluntat o la vocació
d’aquesta corporació de garantir en la mesura que es puga i sense inventar la pólvora,
perquè ho fan en altres costats també el seu propi partit polític garantir com dic la
salubritat de les persones o almenys legislar perquè eixa garantia siga la màxima
possible. Per tant, demanar-los fent una crida a la seua responsabilitat que recolzen
aquesta moció.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor del PSOE, SP, Bloc i
UV, i 10 vots en contra del PP i Grup Mixt, ACORDA:

Aprovar la proposició amunt transcrita i que es té ací per reproduïda a tots els
efectes.

9 PROPOSICIÓ PSOE SOBRE INCLUSIÓ MESURES CORRECTORES
EIA EN NORMES URBANÍSTIQUES PGOU. EXP. 2/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

En aquests moments el Sr. Alcalde abandona momentàniament la sessió, i és
substituït en la presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr. Castelló.

Llegida la proposició, que diu:
“El Ple de la corporació municipal celebrat el passat 27 de setembre de 2001,

entre altres, per 23 vots a favor, va adoptar l’acord que, en les actuacions urbanístiques,
s’apliquen les mesures correctores incloses en l’estudi d’avaluació d’impacte ambiental
del PGOU de Sagunt.

Hem de tornar a recordar que, amb data 24 de febrer de 1992, es va produir la
declaració positiva d’impacte ambiental per part de la Conselleria de Medi Ambient de
la revisió del PGOU, de Sagunt, amb les mesures correctores i pla de vigilància
ambiental desenvolupats en l’Estudi d’Impacte Ambiental, de compliment obligatori per
a l’administració.

No obstant, tant en la tramitació i desenvolupament de determinades actuacions
urbanístiques, com en la instal·lació d’indústries potencialment contaminants, en els
expedients no sol fer-se cap esment si s’han complert o no les recomanacions o mesures
correctores contingudes en l’EIA.
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Possiblement, els serveis tècnics bé no coneixen el contingut de l’estudi d’EIA,
o bé consideren que aquestes mesures correctores no afecten per no estar expressament
incloses en les Normes Urbanístiques del Pla General.

Per això, en concordança amb l’acord del Ple de 27 de setembre de 2001, es
formula la següent proposta d’ACORD:

Que, el més prompte possible, es realitzen els tràmits oportuns per incloure en
les Normes Urbanístiques del PGOU de Sagunt, el contingut de l’apartat 6. Mesures
Correctores de l’EIA.”

Obert el torn d’intervencions, la portaveu de Segregació del Port, Sra.
MARTÍNEZ, diu: “Hem vist un informe del tècnic, d’Àngel Fuertes, donant a entendre,
Vidal, que era irrellevant fer eixa proposició, llavors sí que ens agradaria, coneixeu
l’informe tècnic emès?, està ací en la moció, que es va emetre a última hora, llavors diu
que és irrellevant i que és una redundància, llavors sí que explique el regidor
d’Urbanisme en què es basa perquè tampoc està clar això de la redundància i en tot cas
nosaltres proposaríem que es passara a la Comissió d’Urbanisme, que s’explicara bé i
que tornara a la sessió immediata següent.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, assenyala: “Sr. Vidal, proposarà
la retirada de l’ordre del dia?, no, aleshores continuem amb el debat. Jo volia comentar
respecte d’això que per descomptat que no es deu el que es comenta en la moció a
desconeixement dels tècnics, sinó que com bé diu en la segona part, les mesures
correctores no estan incloses en les normes urbanístiques del Pla General i per tant no
són d’obligatori compliment. D’altra banda, les normes a què fa referència no tenen un
caràcter, diguem-me, normatiu, no són articles d’obligat compliment i per tant no es pot
agafar i traspolar un estudi genèric com si fóra una normativa, no es pot incloure en el
Pla General. D’altra banda també he de comentar-los que la Conselleria de Medi
Ambient el que fa fins a la data amb els estudis d’impacte ambiental, que es porten a
terme en temes d’urbanisme, i els puc posar per exemple el tema de Los Monasterios, és
el següent: açò només serveix per retardar expedients, és així de senzill, quan
l’administració sectorial, a veure si m’atenen al tema per favor, només serveix per
retardar expedients perquè quan l’administració sectorial exigeix estudi d’impacte
ambiental, és una favada que l’Ajuntament demane un altre estudi d’impacte ambiental
perquè l’administració sectorial l’exigeix i per poder portar a terme eixa activitat fa falta
estudi d’impacte ambiental, no cal la llicència d’obres, i d’altra banda, els dic que seria
incoherent, no seria necessari perquè la mateixa Conselleria com ha passat en el tema de
Los Monasterios, i ací està l’expedient perquè el vegen vostès, encara que la nostra
normativa sí que diu que cal fer estudi d’impacte ambiental, per exemple, en el tema de
Los Monasterios i nosaltres sí que l’exigim, ens tirem un any esperant que tornara
l’estudi d’impacte ambiental, saben amb què va eixir la Conselleria?, que com que no
era exigible per la normativa sectorial no admetien estudi d’impacte ambiental, no
emetien dictamen sobre aquest estudi d’impacte ambiental, així de senzill, em sembla
que estem en certa mesura perdent el temps amb aquest tema perquè si fa falta per la
normativa sectorial, s’exigirà l’estudi d’impacte ambiental, i si no fa falta la mateixa
Conselleria, després d’un any com els dic, i ací està l’expedient perquè vegen les dates,
dirà que no cal i per tant no emet dictamen, amb la qual cosa estarem perdent el temps,
així és, Sr. Vidal. D’altra banda si volen llig l’informe encara que em consta que
pràcticament tots els grups hi han tingut accés, jo hi he tingut accés a les 14 hores,
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perquè no estava ací, sí senyors, me n’he anat amb el Sr. Adán al nostre advocat a
València a altres assumptes, i no m’he pogut ocupar del Ple fins eixes hores, què vol
que li diga?, i ha sigut quan he tingut una reunió amb el Sr. Fernández i m’ha explicat
que anava el tema, així és. Diu així l’informe: el contingut de l’apartat 6 conté
determinacions excessivament genèriques i ambigües per ser operatives com a tals
normes, que han de ser mandats, certs i concrets que ordenen les conductes dels seus
destinataris, per respecte al principi de seguretat jurídica, art. 9.3 de la Constitució, això
fa desaconsellable una incorporació en bloc de tot el contingut a l’apartat 6 de l’estudi
d’impacte ambiental del Pla General, sent necessari una prèvia depuració de contingut,
llevant aquells punts ambigus que siguen meres recomanacions o que es troben
desfasats. Es crida l’atenció sobre la circumstància que en casos concrets en què el Pla
General seguint la indicació del seu estudi d’impacte ambiental del Pla General del 92,
ha exigit l’emissió d’estudi d’impacte ambiental a l’hora de tenir l’oportú aclariment
d’impacte ambiental, cosa que Medi Ambient n’ha denegat l’emissió per no ser
preceptiva conforme a legislació sectorial, annex de la Llei del 89 i Decret
desenvolupat, tornant-se en certa forma un tràmit inútil, la qual cosa s’informa als
efectes oportuns, amb data d’avui perquè jo ahir va ser quan li vaig dir que fera un
informe d’açò. Bé, eixe és l’assumpte.”

Tanca el debat el ponent, Sr. VIDAL: “No és la primera vegada que ho dic, que
l’estudi de l’impacte ambiental que tenim ací a l’Ajuntament de Sagunt, un instrument
que es dóna el mateix Ajuntament, des que es va formular l’any 92, l’única cosa que ha
servit ha sigut d’ornamentació, per acompanyar el Pla General, és així?, van fer fins a
un llibre, el van posar com a exemple del que s’havia de fer, dos llibres, un és la
literatura i un altre són els plànols, els tinc jo, supose que ací en aquesta casa també
estaran, una ornamentació. I resulta que ara ve un tècnic de la casa i diu que el que
s’està plantejant és irrellevant, i ara el Sr. Castelló ens diu que Medi Ambient només
serveix per retardar els expedients, jas coca, és a dir, que es complisca la normativa que
s’ha donat el mateixa Ajuntament que fa quatre mesos vam dir que es complira amb 23
vots, i quan vam dir complisca’s, diuen que això és irrellevant i que el medi ambient
només serveix per retardar els expedients. Mire, açò és la declaració d’impacte
ambiental de la Conselleria, una ornamentació, i per què ho plantege?, perquè de segur
que eixe tècnic també sap que els criteris d’edificació, els criteris de desenvolupament
del sòl, són els establerts en les normes urbanístiques del Pla General, i tot el que no
estiga en eixes normes urbanístiques, paper mullat, una ornamentació i, clar, les
prescripcions que hi ha establertes i que ací fa uns mesos vam aprovar que s’aplicaren,
això és una ornamentació perquè no estan recollides en les normes urbanístiques, i
estem plantejant, no estan recollides en les normes urbanístiques i això és la contestació
dels serveis territorials d’urbanisme perquè qui està ací parlant ha anat a eixos serveis
territorials i ha fet la consulta i li han dit que com que no està recollit en les normes
urbanístiques, per escrit, és una ornamentació, això no serveix per a res. Senyors, jo
estic dient que s’aplique. Bé, es podrà rebutjar ara i no executar el que vam aprovar al
setembre, prendre eixa decisió, però nosaltres mantindrem la proposta que hem fet i, si
no s’admet, al mes que ve tornarem amb una altra proposta.”

En aquests moments l’alcalde es reintegra a la sessió.
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La Sra. Martínez sol·licita deixar l’assumpte sobre la taula, proposta que és
desestimada per 12 vots a favor del PSOE, SP i UV, i 13 vots en contra del PP, Bloc i
Grup Mixt.

Sotmesa a votació la proposta transcrita anteriorment, el Ple de l’Ajuntament,
per 8 vots a favor del PSOE i UV, 10 vots en contra del PP i Grup Mixt, i 7 abstencions
de SP i Bloc, ACORDA:

No aprovar la proposta presentada.

10 PROPOSICIÓ PSOE SOBRE ARXIU MUSEU INDUSTRIAL I FORN
ALT. EXP. 3/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposta, que diu:
“Fa ara cent anys Sagunt era un poble quasi exclusivament agrícola d’uns pocs

milers d’habitants i el Port de Sagunt encara no era res. Només existia un barri
denominat Grau Vell que encara existeix i que no té res a veure amb el Port actual.

La decisió dels responsables de la companyia minera de Sierra Menera
d’instal·lar-se al costat del mar, al terme de Sagunt, i fer que acabara allí el seu
ferrocarril que venia d’Ojos Negros (Terol) així com la construcció d’un embarcador,
seria l’inici d’unes grans inversions que farien que nasquera el nucli de població que
avui anomenem el Port de Sagunt.

La celebració d’aquest fet ha sigut acceptada per tota la població que vol
rememorar un fet tan important i decisiu per a la nostra història recent.

Els socialistes de l’Ajuntament de Sagunt creiem que la millor forma de
celebrar-ho seria poder acabar un projecte ja iniciat com és el Museu i Arxiu Industrial i
Forn Alt.

Creiem que és possible perquè tenim des de fa anys una nau industrial com a
futura seu que és un magnífic edifici dels anys 20 i que formava part de les
instal·lacions industrials del nostre poble. Per transformar aquesta nau en museu i arxiu
s’ha fet un concurs d’idees on han participat reconeguts arquitectes. El primer premi
d’aquest concurs s’ha transformat en avantprojecte, i no falta més que el projecte
definitiu i fer les obres.

Res millor que tenir reunits tots els documents i objectes que ens recorden la
nostra història industrial perquè els joves actuals i futurs coneguen com i per què
apareixen al Port les instal·lacions industrials que van canviar la nostra vida i el nostre
territori.

Per tot això, tal com anunciàrem en la Comissió Informativa Especial del
Centenari, el Grup Socialista d’aquest Ajuntament proposa al Ple l’adopció del següent
ACORD:

1r. Que l’Ajuntament considere que dins de l’àmbit de les celebracions del
centenari del Port seria prioritari finalitzar l’Arxiu, Museu Industrial i Forn Alt.

2n. Demanar de la Generalitat Valenciana i d’altres institucions l’ajuda
necessària perquè açò siga possible.”
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Obert el torn d’intervencions, el Sr. ALCALDE diu: “Simplement vull dir que el
museu pertany a la Fundació de Patrimoni Industrial, i que respecte els organismes
autònoms.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, assenyala: “En primer lloc,
li ho volia comentar al Sr. Crispín perquè el PSOE ha presentat la moció, en primer lloc
crec que més que els dos acords que presenteu al Ple, jo crec que seria molt important
en primer lloc, hauríem de conèixer o saber abans que res en quin estat o fase està el
projecte de l’arxiu del museu industrial i del forn alt, això és importantíssim, saber en
quin estat o fase es troba, quin finançament té, això és importantíssim, després ja els
altres dos punts són molt importants, molt interessants, però considere que han de ser
tractats a la plataforma en la Comissió del Centenari del Port perquè afecten directament
al Centenari del Port i que posteriorment potser es podria portar a Ple, no ho sé, però,
repetisc, allò més important, hauríem de conèixer, repetisc, que no ho sabem o almenys
no tenim informació sobre el tema, l’estat, fase i finançament de tots aquests temes que
presenta el Partit Socialista.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, indica: “La veritat és que
estava intentant parlar amb el Sr. Crispín perquè com que ens vam veure recentment en
la junta de portaveus i després ja no es va poder parlar, a intentar refondre la proposició
nostra i la d’ells, perquè en definitiva es tracta d’instar i de demanar, nosaltres
plantegem, ja la coneixeu, que es faculte la comissió per aportar, perquè vostè parla de
la Fundació de Patrimoni, però açò està dins ara de la perimetració de la Ciutat de les
Arts Escèniques, el forn alt, i caldrà veure quines són les administracions públiques
competents i quines previsions hi ha perquè al final no sabem quin és el tema.
Aleshores, intentarem unificar les dues proposicions.”

El Sr. ALCALDE diu: “En aquests moments es troba en relació en la COPUT el
Pla Especial d’Usos i Infraestructures i també al mateix temps s’està portant a terme el
projecte d’expropiacions amb la gestió del sòl. També s’està realitzant al mateix temps
un estudi de contaminació acústica, i el Ministeri de Foment està redactant la nova
Glorieta al costat del Forn Alt, quant al museu si algú vol intervenir, això pertany com
he dit a la Fundació de Patrimoni Industrial i ací hi ha uns patrons que són els que han
d’afrontar la rehabilitació d’això i per a això aporten fons o busquen les ajudes
necessàries per a això.”

El ponent, Sr. CRISPÍN, manifesta: “Per a mantenir la moció, Maribel Martínez
m’ha fet un suggeriment d’incloure el punt número tres, que és facultar la Comissió
Informativa Especial del Centenari, ací sí que hi ha comissions especials, Sr. Castelló,
l’esmena seria deixar la part dispositiva els dos punts tal com estan, i implementar-los
amb un tercer punt que fóra facultar la Comissió Especial del Centenari perquè en el
termini d’un mes, comptat a partir de l’adopció d’aquest acord, presente al Ple
municipal un informe relatiu dels mecanismes d’actuació, gestions a realitzar i
propostes elevades a les administracions públiques competents, amb la finalitat que es
consignen en els seus pressupostos els crèdits necessaris a fi d’executar i finalitzar
aquests projectes. És un punt que en res desmereix la moció, sinó en tot cas la
complementa, una part dispositiva en l’últim paràgraf; per tot això, tal com vam
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anunciar en la Comissió Informativa Especial del Centenari, falta posar-hi del Port, el
Grup Socialista d’aquest Ajuntament proposa al Ple l’adopció del següent acord.”

El Sr. Crispín proposa una esmena d’addició a la part dispositiva de l’esmentada
proposició, que diu: “3r. Facultar a la Comissió Especial del Centenari perquè en el
termini d’un mes, comptat a partir de l’adopció d’aquest acord, presente al Ple
municipal un informe relatiu als mecanismes d’actuació, gestions a realitzar i propostes
a elevar a les administracions públiques competents, amb la finalitat que consignen en
els seus pressupostos els crèdits necessaris en ordre a l’execució i finalització d’aquests
projectes.”

El representant del Bloc, Sr. ARIÑO, diu: “Evidentment nosaltres teníem un
posicionament sobre la proposta del PSOE, la proposta de Maribel altera
substancialment sobretot el que implica consignació pressupostària perquè és evident
que l’Ajuntament no pot assumir de cap de les maneres res que implique pressupost
municipal, per tant, si açò queda clar, serà un posicionament i si no queda clar serà un
altre posicionament. Demane als proponents que determinen exactament què vol dir les
autoritats competents.”

Sotmesa a votació l’esmentada esmena és aprovada per unanimitat.

Per tot això i d’acord amb la proposició degudament esmenada, el Ple de
l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Que l’Ajuntament considere que dins de l’àmbit de les celebracions
del centenari del Port seria prioritari finalitzar l’Arxiu, Museu Industrial i Forn Alt.

SEGON: Demanar de la Generalitat Valenciana i d’altres institucions l’ajuda
necessària perquè açò siga possible.

TERCER: Facultar a la Comissió Especial del Centenari perquè en el termini
d’un mes, comptat a partir de l’adopció d’aquest acord, presente al Ple municipal un
informe relatiu als mecanismes d’actuació, gestions a realitzar i propostes a elevar a les
administracions públiques competents, amb la finalitat que consignen en els seus
pressupostos els crèdits necessaris en ordre a l’execució i finalització d’aquests
projectes.

11 PROPOSICIÓ PSOE SOBRE SOLAR PLAÇA MORERIA. EXP. 4/02-M
Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició, que diu:
“La primera gran responsabilitat dels representants municipals, amb les

generacions venidores és deixar-los el millor entorn mediambiental possible, i és per
això que davant de la manca d’espais verds, de zones de recreació i d’esplai que pateix
el nostre poble, els socialistes vam apostar per l’obertura d’espais urbans que faciliten el
gaudi dels/de les ciutadans/es de Sagunt.

L’actual plaça de la Moreria constitueix pràcticament l’única zona verda del
nucli històric de Sagunt, si exceptuem la Glorieta i és utilitzada per un gran nombre de
veïns, xiquets, persones grans. És centre de reunió habitual d’adolescents, en definitiva
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se’ns ha quedat xicoteta, una cosa gens estranya donada l’alta densitat demogràfica
existent a la zona, la més alta del municipi, per si no fóra poc determinades activitats
comercials existents, així com la proximitat del Camí Reial, fa que la demanda de places
d’aparcament supere les possibilitats actuals.

D’altra banda el solar existent es troba en un estat de salubritat lamentable, altes
herbes i deixalles cobreixen la seua superfície per on vagaregen les rates. Al seu centre
es troben encara les restes del que al seu dia va ser una oficina d’obres.

El Grup Socialista de l’Ajuntament de Sagunt, atenent la demanda d’un gran
nombre de veïns/es, proposa al Ple de l’Ajuntament la següent proposta d’ACORD:

PRIMER: Que l’Ajuntament de Sagunt realitze les gestions oportunes a fi
d’incorporar l’esmentat solar al patrimoni municipal.

SEGON: Que complert l’apartat anterior es redacte el projecte tècnic oportú que
contemplant la totalitat de l’espai resultant de la incorporació, incremente tant la zona
verda com les places d’aparcament disponibles a la plaça.”

Obert el torn d’intervencions, el representant del Bloc, Sr. ARIÑO, assenyala:
“Sobre aquesta moció en concret la veritat és que nosaltres quan alguna cosa no ens ix
bé no ens fem propaganda, i dic açò perquè les iniciatives que s’hi numeren s’han fet no
sols en eixe solar sinó en algun més del municipi, en concret de Sagunt perquè com bé
es diu en el preàmbul, evidentment el nucli aquest està excessivament saturat
d’edificació i el que faria falta seria esponjar-lo, per la qual cosa faria falta aprofitar tots
els solars que encara estan per edificar per no continuar augmentant la densitat, ara, com
que açò és una negociació de dues parts, quan una de les dues parts no vol, evidentment
no és possible, però que conste que açò no s’ha fet ara sinó fa més de dos anys, fins i tot
ho vaig fer jo personalment, i donada la negativa és per això que no es va poder fer, com
comprendrà no vam dir públicament que havíem fet les gestions i que no ens havien
eixit, però lloem la proposta però diguem que arriba tard i que ja s’han fet, en un sentit
poc d’efectiu per la nostra part.”

El Sr. GIL, representant de Segregació del Port, diu: “Sr. Crispín, he de dir-li
que no se l’anem a votar a favor, però li explicaré el perquè, no és perquè és a Sagunt és
a Sagunt i al Port, on siga, al Port hem fet el mateix amb una parcel·la que és l’Escola
d’Aprenents, i mire si està plovent sobre açò, amb algun llest dels que hi ha per ací que
diu més del que deu, però aquesta parcel·la per poder-la aconseguir l’Ajuntament ha de
pagar el solar tal com està qualificat que crec que és planta baixa, cinc i àtic, em sembla
que té el Pla General, jo parle d’una planta més, perquè tots coneixem el procés que va
portar el solar que està executat en mitja plaça per aparèixer restes, va ser un trauma
l’actuació que entre Ajuntament i propietaris es va realitzar fins al punt d’haver-hi una
Comissió d’Urbanisme on la tensió va arribar a un punt màxim que jo creia que hi havia
una de les persones que hi havia allí en la reunió que m’agafava el coll. Això no ho
anem a repetir una altra vegada, i pagar-li a l’Ajuntament el que val eixe solar, perquè jo
sí que li recorde que al carrer Pintor Pinazo al Port per una casa unifamiliar de 8 metres
per 16 que hi havia no vam pagar 3.600.000 que volia la família i en vam pagar
31.000.000 de pessetes, fent nombres amb el que hi ha ací en eixe solar per edificar, la
factura ha de pujar el que no està en els escrits, clar, gastar de les arques municipals una
cosa que està prevista executar, doncs no estem disposats, ni ho hem fet al Port ni ho
anem a fer a Sagunt, però l’explicació és que a més del cost que té eixa plaça la tenien
aprovada vostès en la legislatura anterior al 87 i tenia, per posar un exemple, 200
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habitatges per a executar i nosaltres en vam deixar 100, és un exemple, o siga es va
reduir la volumetria a la meitat, es va fer una plaça que era oberta, perquè allò era tancat
per les quatre cares, es va aconseguir un solar municipal, jo crec que l’Ajuntament va
fer llavors una bona actuació, reduir volumetria, de fer una plaça molt millor, edificar en
les dues parts, i el que queda per edificar és la pregunta que cal fer-se, quant ens ha
costat fins ara l’actuació del Sr. Aranda, que és el constructor de mitja plaça, amb la
parada que li va donar l’Ajuntament?, teniu els milions que costarà?, estem de plet
encara, encara no s’ha solucionat, bo, doncs jo no sé si seran 40, 50 o 60 milions de
pessetes els que caldrà pagar a qui estava construint perquè se li va aturar l’obra per un
muntó d’anys, però la gravetat d’aquesta situació és que després es va arribar a la
solució que el primer dia que aquesta tensió va haver-hi en la Comissió d’Urbanisme, es
va parlar de dir anul·lem el garatge perquè es vegen les restes, que no crec que es vegen
en la vida, i fem una planta més, eixa solució no es va voler acceptar i al cap de 3 o 4
anys, no recorde quant de temps ha sigut, es va donar per bo, per donar-li un pas a eixa
situació tan enquistada que hi havia, però, clar, ara vindrà el pagament del constructor
pel dany que se li va fer en la paralització de l’obra, doncs ací podríem fer el mateix, la
mateixa actuació que es va fer al solar que està executat passar-la a aquest, acabar l’illa
i, si hi ha restes, que es queden com les d’ara, pareix que tapats per a tota la vida , o algú
té previst, els qui porteu els temes de patrimoni, algú té previst traure i que es vegen els
murets que hi ha allí dins?, aconseguiríem fins algun lloc de treball perquè algú ensenye
per allí les restes, perquè jo crec que amb l’experiència tan desagradable que hem tingut
no havíem de caure en la mateixa, sinó aconseguir acabar l’illa, que és el que crec que
toca, deixar de gastar-nos una burrada de diners, o fer-ne una altra millor, que jo és la
que faria, les restes les portem on vulguen, qui vulga i allí fem plaça d’aparcament, al
soterrani, el que no s’ha fet en la primera illa que ja hi ha executada, o siga en la mitja
illa, hi ha aparcaments però els han reduït, però podíem tenir la solució, la mateixa que
tenim ara si és que hi ha restes, que si no hi ha restes de fer l’obra prevista en la
modificació que vam fer d’eixa parcel·la, és prou, però per descomptat pagar la burrada
de milions que hem de pagar ací no estem disposats que es pague, però no a Sagunt, al
Port tampoc ho hem fet.”

Tanca el torn de paraula el ponent, Sr. CRISPÍN: “Amb tot l’afecte, Marcel·lí,
vull dir-te que no has de presumir d’eixa plaça perquè la veritat és que jo sé que la vau
fer en temps de García i Felipe en el qual tu eres regidor d’Urbanisme i la veritat és que
és lamentable que l’únic espai, xicotet espai, que hi havia obert es fera l’actuació que
s’ha fet ací, sense tenir la visió, bo, ja una cosa real, no és que haja sobrevingut
d’habilitar en el subterrani uns aparcaments que d’alguna manera feren viable i evitaren
el problema, el gran problema que té Camí Reial, per exemple, i un llarg etcètera, sabent
com s’ha sabut després, i açò va per a vosaltres, per als qui des d’ací fan judicis de valor
que se senten, sabent que ixen unes pedres i que segurament no s’està afortunat en la
gestió del bescanvi d’un solar per un altre, amb els Aranda, no sé si la culpa és de
l’equip socialista, de l’últim equip socialista de Girona, o és de vosaltres, que sí que li
concediu la modificació, la modificació i la llicència d’obra la concediu vosaltres, el feu
vosaltres quan entreu al govern, per tant vosaltres sou els responsables que sobre unes
pedres que no estaran visitables mai s’haja edificat un edifici de cinc plantes que ha
picat la possibilitat d’obertura d’eixa plaça. Jo ja et dic, no sóc molt donat a anar traient
errors d’apreciació perquè les decisions naturalment tenen valor en el context social i
econòmic i temporal, en el qual es produeixen i no val dir que fa 30 anys anàvem tots
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caminant i avui anem tots amb cotxe, doncs que roïns que eren llavors els gestors
públics i que bons som ara, això no val dir-ho. Jo crec que a Sagunt, i cal tenir als que
ara mateix teniu el poder, el govern municipal, cal tenir un poc d’ambició i intentar en la
mesura que es puga solucionar problemes urbanístics que tenen especialment els nuclis
antics, com és el cas de Sagunt ciutat, el nucli d’ací dalt, i que precisament per haver
crescut durant els anys del desenrotllisme, en els quals no hi havia cap control legislatiu
i per descomptat molt poca sensibilitat quant al que entenem avui com a qualitat de vida
i espais oberts, i etc., etc., doncs, en la mesura que es va executant el Pla General, a
mesura que es va fent urbanisme, que es va fent créixer la ciutat, d’una manera més
ordenada ara, aquell sòl que li correspon de cessió per llei a l’Ajuntament, que s’utilitze
també per oxigenar els nuclis històrics. Si voleu un exemple, ho dic perquè ací us
sembla impossible, doncs jo us dic un exemple, que el qui conega Barcelona o haja anat
a Barcelona jo he tingut l’oportunitat d’anar en el passat i més recentment, per exemple
el barri xinès, que sabeu que està segons es baixa a la dreta de les Rambles, el barri
xinès era un lloc absolutament impenetrable, ningú no s’atrevia a anar-hi perquè era una
cosa absolutament desordenada, sense cap espai i sense cap plaça amb uns carrers
estretíssims i que avui vas allí i ha desaparegut eixa concessió de ciutat perquè han
sabut gestionar els nous espais, els nous solars fent urbanisme concertat, amb
majúscules, i avui el que va a Barcelona no la coneix, perquè hi ha unes grans avingudes
que les han passat per damunt d’habitatges, i han hagut de resoldre problemes
infinitament més grossos, de tipus social perquè tots eixos habitatges estaven habitats, i
també de tipus econòmic, que el que suposa evitar seguir aprofundint en l’error que sota
el meu punt de vista, és un punt de vista polític, ha suposat l’encabotar-se a fer una finca
de cinc altures a la plaça de la Moreria, en les condicions en què estava el sòl. Per tant,
la moció, ja no és una qüestió d’àmbit més local de la zona per l’alta densitat que hi ha,
com diu la mateixa moció, que ja justificaria, es justificaria en si mateixa, sinó també en
un toc d’alerta a la política urbanista que feu, us oblideu del que hi ha darrere, aneu
expandint el poble a l’altra banda del riu, creixent ací al nucli històric, també al nucli del
Port, l’anem engrandint, desenvolupant noves unitats d’actuació, i ens oblidem que els
barris històrics estan abandonats i que cal tenir, com he dit abans, ambició política per
recuperar eixos barris també per als ciutadans, perquè els ciutadans puguen també
gaudir d’espais oberts, com he dit, oxigenar un poc la ciutat vella, també. Jo crec que
seria una llàstima permetre que la plaça es construïra en eixe solar per diverses raons,
primer perquè s’hi va a haver de fer un altre monstre de pilotatge picant les restes
arqueològiques que puguen haver-hi al subsòl, perquè ja es va aturar l’obra del costat, i,
com dic, fer una finca de cinc plantes ací dalt quan eixe espai es pot integrar a la plaça, i
en la mesura que es puga a la zona on no hi haja pedres perquè no hi ha pedres en totes
les zones, segurament al subsòl del solar, perquè si no hagueren eixit en executar la
plaça, perquè hi ha moltes canalitzacions a prou profunditat, per tant, a la zona on, fent
les prospeccions oportunes, no isqueren restes arqueològiques, poder fer un aparcament
o pal·liar en part el problema tan greu que es té i també al Camí Reial.

Per tant, jo us demane, i com he dit si és veritat que no vaig a posar en dubte la
paraula d’Enric Ariño contra, no la meua, perquè jo tampoc li ho vaig a negar, que
s’hagen fet gestions fa dos anys o tres, però jo el que sí que he de dir és que en aquests
moments la situació, les circumstàncies actuals, em consta, encara que no ho puc dir ací,
que han canviat i segurament es podria estar en millor situació de fer-se amb eixe solar.
Jo no he parlat en cap moment de comprar el solar, jo estic parlant senzillament
d’estudiar la possibilitat de canviar-lo per, com he dit, terrenys que l’Ajuntament té en
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execució del planejament vigent. Finalment, vull dir-te, Marcel·lí, que jo no discrimine
el que cal fer cal fer-ho tant al nucli del Port com al nucli històric, i ja està, jo crec que
amb eixos criteris que tu vols aplicar ací, doncs el Triangle Umbral avui no seria una
gran zona verda, de la qual tan necessitada està no sols el nucli del Port sinó tota la
ciutat, estaria allò qualificat com a habitatges, com estava qualificat en el passat, i no
obstant es va veure l’oportunitat i tota la ciutat va entendre en aquell moment, a finals
dels vuitanta, que ací calia fer una gran zona verda amb eixos terrenys de cessió
obligatòria, i ací ningú s’ha esgarrat les vestidures perquè eixa cessió s’haja fet al nucli
del Port, o s’haja fet al nucli de Sagunt, com dic en execució d’un urbanisme llavors sí,
amb més altures de mires. Jo, per tant, els demane als autors rectors un poc més
d’ambició política i un poquet més d’oportunitat política en aquest cas perquè una
vegada construït una altra mola damunt, llavors sí que serà impossible comptar amb un
espai addicional al qual hi ha ara i que ha quedat, és inqüestionable, que està
absolutament escassíssim per a la quantitat de gent que l’utilitza.”

Sotmesa a votació, el Ple de l’Ajuntament, per 7 vots a favor del PSOE, 17 en
contra del PP, Bloc, Grup Mixt i SP, i 1 abstenció d’UV, ACORDA:

No aprovar la proposta transcrita anteriorment.

12 PROPOSICIÓ SP SOBRE RETOLACIÓ CARRERS NUCLI SAGUNT
PORT

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposta, que diu:
“A hores d’ara s’està realitzant la retolació dels carrers del Port, aquesta

retolació es realitza en llengua valenciana únicament, amb clar menyspreu a la llengua
utilitzada per la gran majoria de veïns del Port.

La decisió adoptada pel servei de normalització lingüística i la seua responsable,
Sra. Alegre, motiva l’espectacle vergonyós per al nostre poble de la retolació dels vials
en llengua valenciana, castellana i en alguns vials, bilingüe.

Aquesta decisió no sols produeix una situació anòmala en el que hauria de ser
una retolació viària sinó el més absolut menyspreu a la llengua castellana que és llengua
oficial dins de la Comunitat Valenciana.

Per això se sol·licita al Ple municipal l’adopció de l’acord plenari següent:
PRIMER: Suspendre la retolació dels carrers del Port que s’està realitzant en

l’actualitat.
SEGON: Es procedisca immediatament a la consignació pressupostària

necessària a fi que la retolació dels carrers del Port es faça en llengua castellana o en les
dues llengües, per tal com no sols el castellà és una de les dues llengües reconegudes
oficialment en l’àmbit de la Comunitat Valenciana sinó també pel respecte i el
reconeixement als veïns del Port a tenir els noms dels seus carrers en la seua llengua
materna, com a manifestació expressa del règim d’igualtat recollit en el nostre Estatut
d’Autonomia.”

Obert el torn d’intervencions, la ponent, Sra. MARTÍNEZ, diu: “La intervenció
de vostè en la retolació dels carrers, Sra. Alegre, vulnera entre altres coses acords
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municipals relatius al fet que la retolació dels carrers es faça amb criteris bilingües. La
Sra. Alegre es basa en la Llei d’ús i normalització dictada per la Comunitat Autònoma
l’any 93 i evidentment cal dir-li que sí, que Sagunt tradicionalment seria un nucli
històric de llengua valenciana, què ens està dient als veïns del Port, Sra. Alegre, que
quan el govern socialista autonòmic va fer la Llei d’ús i normalització del valencià,
vostès o l’equip de govern que estiguera llavors no van tenir en compte que prop de
40.000 habitants, llavors la seua llengua materna era la castellana, no comptàvem els del
Port, veritat, en aquest municipi?, només sent pràcticament el doble de població, això és
el que vostè argumenta. Però és que per a major conya, i permeta’m que li parle així de
clar, ací estan els criteris de traducció de la mateixa Generalitat Valenciana, Direcció
General d’Ordenació, Innovació, Educació i Política Lingüística sobre criteris
toponímics, i diuen literalment, el puc facilitar a la premsa; criteri general, la tendència
actual és respectar les formes originàries dels noms propis, sense efectuar cap traducció,
per exemple, Bill Clinton, Jose Mª Aznar, Françoise Miterrand, així i tot històricament
comenta que s’ha traduït, bé. Seguint aquest criteri vostè ha traduït Cristòfol Colom, ha
traduït Teodor Llorente i ha traduït Rei Recader, Rei Ferran VI, Rei Felip II, Rei Carles
I, vull dir, els noms propis d’aquests reis són en castellà, així de clar, vostès ni tan sols
estan disposats, no ja a respectar la llengua materna de 35.000 veïns i açò s’ha pres al
Port com una bufetada respecte a la llengua amb la seua política de normalització
lingüística, vostès no creen vincles estrets entre els castellanoparlants i els
valencianoparlants, vostès generen enfrontament perquè vostè no havia d’haver vulnerat
els acords plenaris basant-se en una Llei de normalització lingüística, propose vostè que
és tan respectuosa amb les llengües oficials de la Comunitat Valenciana una moció al
Ple perquè les Corts Valencianes reconeguen les situacions com les del meu poble, que
total som el sisè poble comptant només de la província de València, 40.000 habitants
majoritàriament de llengua castellana, que nosaltres no tenim cap problema a acceptar el
valencià però exigim el mateix dret com a ciutadans en un estat democràtic que està
exigint vostè si parla en valencià, si vostè no té clar que l’Estatut d’Autonomia defensa i
estableix que la llengua castellana és cooficial, aleshores agafe i diga-ho claríssimament
i ens va normalitzant a tots com el sant ofici, però és que a més açò que està passant no
és casual, vostès van a la seua saltant-se el respecte democràtic i el tarannà democràtic
que haurien de demostrar amb altres ciutadans que la seua llengua materna no és la
valenciana, i vostès no la respecten, perquè, miren, en diverses ocasions el Sr. Ariño en
el Consell Agrari saltant-se després d’un acord plenari que es va votar en contra exigir
com a requisit lingüístic la titulació en valencià precisament per les peculiaritats de
l’actual municipi, que una gran majoria és de llengua castellana i que el van portar
vostès ací amb el PSOE i el van perdre, vostè no va tenir cap empatx a aprovar una
borsa de treball que jo li vaig interposar un recurs al·legant que vulnerava el catàleg de
treball aprovat per la corporació i vostè no es va molestar, no és que es va molestar en
resoldre’l, és que vostè no va donar compte ni a la junta directiva del Consell Agrari,
així de clar, jo sí que ho sé. Estic parlant de la manca de respecte que està demostrant el
Bloc amb els veïns d’aquest municipi. Mire vostè, perquè vegen que açò no és un tema
puntual, en el Consell Agrari que és el seu feu, jo el que vull denunciar és que
sistemàticament el senyors del Bloc falten i fallen el respecte als castellanoparlants
d’aquest municipi. Ara mateix, acaben d’aprovar unes bases de tècnic d’administració
general que la corporació no ha aprovat que s’exigisca el requisit lingüístic, que això és
el catàleg de llocs de treball i una altra vegada tenim les mateixes, el Sr. Ariño s’ha
saltat els criteris del catàleg de treball que ha d’aprovar aquesta corporació i ha exigit en
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eixes bases requisit lingüístic, i és la segona vegada que ocorre, llavors, si els senyors
del Bloc no entenen quins són els drets de llengua materna de més de 40.000 veïns és el
seu problema, espere que no siga el de vostès, com a Partit Popular. El que estic
plantejant ací és que eixa retolació que és des del punt de vista de toponímia local una
vergonya, es corregisca i se solucione, qui ho pot fer?, vostès, els del Partit Popular, ells
està claríssim que no, perquè açò no ha sigut un error, a mi em consta que el Sr. Alfred
Pérez i Cardo d’aquesta situació no tenia ni el més mínim coneixement, encara que ha
eixit la partida de manteniment, això ha sigut una decisió del servei de normalització
lingüística, i no és la primera vegada que plou sobre mullat, li acabe de donar dos
supòsits en què aquests senyors se salten qualsevol acord plenari, aleshores, a veure què
passarà amb els veïns del municipi que parlem en llengua castellana, potser és que
també la nostra llengua és de segona categoria, Sr. Adán.”

El portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, assenyala: “La veritat és
que com diu Maribel són experts en ocasions a crear crispació, i jo crec que sense cap
necessitat, jo crec que és més fàcil del que vostès ho fan, però en fi, eixa és la seua
actitud sectària en quantitat d’actes per les delegacions que els corresponen i així és, i
cada vegada la crispació és major, el nostre posicionament és el següent, el nostre grup
entén que donada la quantitat de veïns castellanoparlants existents al nucli del Port i que
és molt superior al de parla valenciana per la consideració a aquesta majoria han de
retolar-se els carrers en els dos idiomes autoritzats a la Comunitat Valenciana, segons el
nostre Estatut d’Autonomia, estem segurs que si el regidor responsable de normalització
lingüística haguera tingut en compte aquest assumpte, s’haguera evitat aquesta moció i
el cost econòmic de tornar a retolar els carrers, a més haguera comprat les noves plaques
amb partida pressupostària suficient, sense haver de recórrer a la despesa sense
consignació pressupostària, vull dir a més del tema que es porta a terme, açò ve i vull
destacar que realment en la consignació pressupostària per fer la retolació dels carrers, a
més del que ha comentat Maribel, ve des de l’any 99, que llavors sí que hi havia una
partida pressupostària i que no es va fer per problemes de l’empresa, o pel que siga no
es va fer, i en aquests moments sí que no hi ha partida pressupostària, o no hi ha
consignació per fer el que estan fent, estan fent una retolació sense consignació, que
això també agreuja més si és el cas la situació. Per acabar simplement vull dir-li al Sr.
Alcalde, perquè açò va ser el que se va comentar l’altre dia en la Comissió d’Hisenda,
aquestes dades les trasllade perquè les vaig escoltar en la Comissió d’Hisenda, se li va
preguntar a l’interventor i així ens ho va fer saber, pel tema que s’aproven factures sense
consignació, etc., etc., jo dir-li simplement, Sr. Alcalde, que com continue amb el
sistema de factures al calaix, o factures del calaix, se n’anirà d’aquest Ajuntament
endeutant més que l’anterior alcalde socialista, però, en fi, si li ho demana el Bloc, que
siga el que siga, serà capaç d’això i del que faça falta per mantenir la butaca, per
mantenir l’Alcaldia, o siga, que a més de proposar, bo, afegir-nos a la proposta que siga
en bilingüe pel que ha comentat abans, a més l’agreujament que tot açò es fa sense
consignació pressupostària, que també crec que no s’haurien de fer aquestes coses així.”

El Sr. CORTÉS, portaveu del Grup Mixt, manifesta: “Jo imagine que Teresa
Alegre farà una defensa del tema que ens ocupa però jo vull deixar clares dues coses
que crec que són fonamentals per a la convivència entre les persones que parlen
valencià i les persones que no el parlem i un lògicament com ja s’ha dit és el respecte i
el segon jo crec que és el sentit comú, per tant des d’eixos dos plantejaments jo crec que



52

seria de sentit comú i respectant d’alguna manera aquelles persones que hi ha un
nombre elevat de persones que lògicament no entenen el valencià, seria de sentit comú
que els carrers estigueren retolats en bilingüe. Ja no entre en com de lletges són les
plaques, que per descomptat són horribles, semblen de morts, però a més també, i
aprofitant perquè sí que m’agradaria també a la delegada de Personal, em sembla que
tinc una de les nòmines que hem rebut, i la veritat és que ja no és que estiguen en euros,
és que no les entenc, Mª Dolores, perquè “endarreriments assistència”, supose que seran
atrasos, assistència ple ordinari, vull dir-te que està molt bé que estiguen en valencià,
però a mi ja han vingut alguns funcionaris a dir-me que els agradaria que també
estiguera en bilingüe perquè així almenys també s’assabentarien del que cobren i dels
conceptes, per tant seria un bon moment perquè en les pròximes nòmines almenys es
facen també en els dos idiomes oficials.”

La representant del Bloc, Sra. ALEGRE, manifesta: “Jo no sabia que la retolació
dels carrers produïra tant de problema, però, en fi, des de Manteniment ens arriba al
Departament de Normalització Lingüística noms dels carrers perquè van a canviar-se
unes plaques, i volen que es traduïsquen, nosaltres no tenim res a veure amb el model
que s’ha emprat per retolar els carrers, què fa el Gabinet?, el Gabinet aplica
escrupolosament la normativa de la Generalitat Valenciana, a través de la Direcció
General d’Ordenació, Innovació, Educació i Política Lingüística, és a dir, el mateix que
la Sra. Rita Barberá ha fet als carrers de València, i nosaltres basant-nos en diversos
pilars, primer, toponímia genèrica d’inicials, per evitar posar carrer/calle, plaça/plaza,
avinguda/avenida, hem posat c., pl., av., quant a la toponímia específica els noms estan
en la llengua pròpia, quant a la toponímia nova traduïble per exemple calle
Claveles/carrer Clavells, si no és històrica o d’una cultura concreta, per exemple a més
que pense que cal llegir la Llei d’ús i ensenyament del valencià, vostès la tenen
disponible en el Diari Oficial de la Generalitat Valenciana núm. 133 del 01-12-83, per
exemple en el que abans deia Maribel, que per cert no m’està escoltant, cosa que
lamente. Efectivament parla que hi ha una relació de criteris de traducció, sempre
basant-se en la Generalitat Valenciana, de topònims, antropònims, carrers, etc., etc.,
també ho poden tenir vostès tot a la seua disposició al Gabinet de Normalització
Lingüística, per exemple, antropònims, noms de persones, efectivament, el criteri
general diu que es guardarà per exemple, i ementa: Bill Clinton, efectivament, François
Miterrand, José María Aznar, continua dient coses, com a norma general des de
l’administració s’ha de respectar escrupolosament el nom propi de cada persona, ara bé,
a causa de l’especial situació sociolingüística que ha caracteritzat la situació valenciana,
és convenient traduir el nom de personatges públics valencians desapareguts, Gregori
Maians, Joan de Ribera,  Joaquim Sorolla. Traduïbilitat de personatges històrics, pel que
deia d Cristòfol Colom, insistisc, sempre estem basant-nos en la Generalitat Valenciana,
que és la que dicta a través de legislació general totes aquestes normatives, es
tradueixen els noms de reis, dinasties, sants, papes, personatges mitològics i bíblics,
personatges ficticis de la literatura universal i personatges públics o històrics que tenen
un nom tradicional en valencià, esmenta exemples, Joan Carles I, sant Ramon Nonat,
Aristòtil, Cristòfol Colom. Esmenta exemples de per exemple variants dels nom, els
sobrenoms, renoms, pseudònims, renoms col·lectius, hipocorístics i altres varietats dels
noms com a norma general no es tradueixen, per exemple el Lute, la Pasionaria, Pepe, el
Niño de la Capea, en el cas que acompanyen antropònims dels que s’han indicat com a
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traduïbles, els sobrenoms també es tradueixen, Felip el Bell, Alfons el Magnànim, Joana
la Boja.

Des del Gabinet simplement s’ha fet una tasca de normalització, primer es va
arribar als senyals verticals, els senyals verticals estan a Sagunt ciutat en valencià, i què
vam fer al Port?, si vostès es fixen veuran que està en bilingüe, aquells que puguen
donar alguna mala interpretació, però per exemple posar Residència
Sanitària/Residencia Sanitaria, quan és tot lletra per lletra, només canvia un accent, no
ens sembla correcte. Hem sigut molt respectuosos, la Sra. Martínez havia d’haver dit fa
dos anys que el carrer Vicente Andrés Estellés és un atemptat contra la llengua
valenciana perquè és Vicent Andrés Estellés, hem sigut escrupolosos, molt escrupolosos
i jo demane, vaja, tres lingüistes han analitzat els carrers, qualsevol persona ací present
pot passar-se pel Gabinet que els explicarem molt gustosament tots els criteris que s’han
seguit en la Llei de la Generalitat Valenciana a la mà, no s’ha fet res per compte, com he
sentit no sé de qui, de la regidora; la regidora no tradueix, té un Gabinet que és el
traductor i ens hem basat en uns criteris de traducció, com la Sra. Rita Barberá a
València. Jo demane disculpes a totes les persones que s’han pogut sentir ofeses, jo
també voldria que es posaren en el paper contrari i si hi ha alguna cosa a revisar es farà,
però escrupolositat màxima, lligen-se la Llei d’Ús, Sagunt està inclòs dins del territori
de predomini lingüístic i ho hem fet basant-nos, torne a insistir perquè no pense ningú
que és una cosa meua o del Bloc, en criteris de traducció dictades per la Generalitat
Valenciana, en la Direcció General d’Ordenació, Innovació, Educació i Política
Lingüística, seguint escrupolosament les normes dictades.”

El portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, diu: “Només qui fa coses pot
equivocar-se i no estic dient amb açò, Teresa, que us hàgeu equivocat. El que vull
comentar és que sí que hi ha hagut cert comentari popular respecte al tema de la
retolació dels carrers, i que seria bo que ens aturàrem un moment a pensar i que vérem
la possibilitat de veure si hi ha hagut errors, jo comentaré dues anècdotes, una que va
comentar ahir Elionor, que no paràvem de riure, que era que havien posat en algun
carrer c/ Sagast, el carrer Sagasta, supose que serà un error, i aquest matí, jo no sé si és
que estic suggestionat o què em passa però me n’he anat a veure, com pel carrer dels
Horts no solc passar mai sinó que vinc per Sants de la Pedra, m’he ficat per veure la
plaça de la Moreria, m’he ficat per l’avui c/ Alorc, jo crec que en el primer cartell
posava Alorc, serà un error també, en el segon ja posava Alorco, però, bo, bilingüe, però
en plaques distintes, és a dir, crec que el que pot haver fallat en aquest tema no siga la
part d’elaboració teòrica de les plaques, sinó que més prompte el que pot haver fallat
haja sigut el mecanisme de la impressió o l’encàrrec a l’empresa, o la translació dels
noms, etc., etc.; per tant, si us val, havíem pensat fer una transaccional que diga: la
primera, com és lògic, si hi ha un problema acceptar el punt primer íntegrament,
suspendre la retolació dels carrers del Port que s’està realitzant en l’actualitat, i la
segona: que es realitze un estudi respecte a les últimes retolacions practicades i en cas
d’incorrecció que es procedisca a la seua substitució en els errors detectats de forma
immediata, eliminant la part enunciativa de la moció. No podem acceptar que es diga
que la decisió adoptada pel servei de normalització lingüística motiva l’espectacle
vergonyós per al nostre poble, etc., etc.; per tant, si s’admet eliminar la part expositiva
per la nostra part recolzaríem en la part dispositiva el punt primer tal com ve, la
suspensió, i un punt segon que diga: que es realitze un estudi respecte a les últimes
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retolacions practicades i en cas d’incorrecció que es procedisca a la substitució en els
errors detectats de forma immediata.”

En segon torn de paraula, la representant del Bloc, Sra. ALEGRE, manifesta: “Jo
no sé si posa Sagast, o no ho posa, també el carrer Quartell ha d’estar amb Q i està amb
C, vostès veuran moltes faltes d’ortografia en els cartells verticals, es van corregir i es
van enviar a l’empresa de cartelleria vertical, no me’n recorde com s’anomena, i vostès
veuran que allí algú segurament va interpretar que Castelló com va veure la a amb
accent greu també havia de ser amb accent greu, o si us fixeu, en la cartelleria et podies
alarmar de les faltes d’ortografia en valencià que hi ha al nucli de Sagunt, per exemple
Castelló té accent de la e obert i no correspon a açò, havies d’haver dit: Teresa, això has
de vigilar-ho, però, bo, se t’ha oblidat, possiblement no t’has fixat, això passa. Hi ha
errors, efectivament, no sé per què quan tu envies els papers perquè els facen, jo parlí
amb l’empresa perquè el llevaren perquè açò és una falta d’ortografia, evidentment,
d’una banda. Després si hi ha carrers en valencià i en castellà, bé, des del departament
no es pot controlar si no es retiren les plaques, si hi ha prou plaques, si no n’hi ha prou,
si no n’hi ha cap, les que són bilingües ha d’haver-hi una placa perquè l’orientació
actual dita pels experts és no posar dues plaques, una en un costat del carrer en castellà,
i l’altra a l’altra part en valencià, sinó posar-ho tot en una. Ja he dit quin criteri s’ha
seguit, i torne a reiterar-ho, amb el més escrupolós respecte per a la llengua castellana,
per descomptat, que és igual de noble que la valenciana, igual. I si cal revisar, ho farem,
però jo demane i vull que els quede molt clar, si hi ha faltes d’ortografia no ha sigut des
del departament, el que naturalment ha fet les faltes, sí que és veritat que allí algú
accentua segons ha volgut, això de Sagast, és Sagasta, si algú ha posat Sagast, jo no ho
sé, ni la meua Regidoria té res a veure ni amb la forma de les plaques, ni si n’han posat
suficients o no, hi ha hagut una normalització exactament igual, Alfred, que el Partit
Popular ha fet a València. De part del president del Consell Agrari, les al·lusions que ha
fet és que pareix que no són certes les afirmacions que has fet i potser si anares al
Consell Agrari t’assabentaries de les coses que allí es parlen.”

Tanca el debat la portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ: “Nosaltres
tenim, els segregacionistes, vocació d’integració a la comarca. Els segregacionistes del
Port, Sr. Adán, tenim integració i això ho recull el nostre programa d’integració a la
comarca, no tenim cap problema amb el valencià, els qui tenen problema amb el castellà
són els senyors del Bloc, i jo no tinc cap problema que els textos de retolació viària
siguen en bilingüe, però que es respecten els noms propis, Segorbe té una toponímia
castellana, i és de domini lingüístic castellà, i apareix com a Sogorb. A mi tant em fa el
que haja fet la Sra. Barberá, perquè també, escolte, Sr. Civera, prenga vostè exemple de
la Sra. Barberá, que el Palau de la Música també signa concerts amb la Conselleria i
convenis i allí es fan actes culturals, o només pren vostè exemple del que li convé?, és
que és increïble, em sembla de molta broma que se li tire la culpa a l’empresa dels
cartells quan ací està tot el llistat que ha fet normalització lingüística, Felip, Ferran, etc.,
els noms propis són en la seua denominació, Vicent Andrés Estellés, em sembla molt bé
que siga així, jo això sap vostè que mai li he dit res, ara, no li tire vostè la culpa al
subministrador que ací canta tot el llistat que han fet vostès, saltant-se les pròpies regles,
així de clar. Aleshores, si es recull l’acord que els nom propis es posaran en la seua
llengua, nosaltres no tenim cap problema que es faça en bilingüe, en absolut, ara,
barbaritats com Alfons el Savi i Carles i Ferran, etc., etc., això a mi em fa vergonya com
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a castellana, jo no volguera per a la llengua valenciana una manipulació així, llavors
totes aquestes favades que no les coneix ningú, això per favor tinguem un poc de
respecte.

Li estava comentant al Sr. Castelló que la retolació viària és un tema de molta
sensibilitat social, aleshores que aquesta retolació sempre que es recullen els noms
propis es respecte la llengua dels noms propis, és el que estem demanant, a més, perquè
si no tornarem a tenir la mateixa, Sr. Castelló, tornarem a tenir la mateixa edició i
repetida, sempre que es respecte la llengua dels noms propis, que és el correcte
lingüísticament, i és el que diu la mateixa Conselleria, no tenim cap inconvenient, i que
es vinga al Ple i que s’adopte un acord municipal, amb eixe llistat de carrers, això és el
que plantege jo. Quant a les al·lusions del Consell Agrari, que puc contestar per
al·lusions, jo no dic favades, Sr. Ariño, que ja s’ha amagat com els ratolins, açò és
l’acta, caldria dir-li al Sr. Ariño: on vas, perla, que has punxat la roda?, açò és la junta
executiva del Consell Local Agrari, sessió del 10 de desembre de 2001, llevat que estiga
alienada la secretària i vostès van aprovar l’acta, vostè ha variat i no té cap problema a
reconèixer-ho, ha variat el Catàleg, mire, modificació relació de llocs de treball a vostè
li sobra el Ple i li sobra el que faça falta, i és la segona vegada que es carrega el tema del
requisit lingüístic amb un acord plenari en contra, ací si vol li facilite la còpia de l’acta,
Sra. Teresa Alegre, i ja veurà vostè qui diu mentides, i canviant els específics també.”

El Sr. Castelló presenta una esmena de supressió de la part expositiva i una altra
esmena de substitució de la part dispositiva del punt SEGON, que queda així: “Que es
realitze un estudi respecte a les últimes retolacions i, en cas d’incorrecció, es procedisca
a la substitució en els errors detectats de forma immediata”, sotmesa a votació, és
aprovada per unanimitat.

Per tot això, i d’acord amb la proposta degudament esmenada, el Ple de
l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Suspendre la retolació dels carrers del Port que s’està realitzant en
l’actualitat.

SEGON: Que es realitze un estudi respecte a les últimes retolacions i, en cas
d’incorrecció, es procedisca a la substitució en els errors detectats de forma immediata.

13 PROPOSICIÓ SP SOBRE MUSEU I ARXIU INDUSTRIAL. EXP. 7/02-M
Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Retirar de l’ordre del dia la proposició de referència.

14 PROPOSICIÓ SP, SOL·LICITUD COMPAREIXENÇA REGIDOR-
DELEGAT D’HISENDA. EXP. 8/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposta, que diu:
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“Per decisió de l’actual equip de govern, l’aprovació de les despeses sense
consignació pressupostària –reconeixement extrajudicial de crèdits– es va atribuir a la
Comissió de Govern, llevant-li aquesta competència al Ple municipal.

Una vegada més, la demora en l’aprovació dels Pressupostos s’acompanya de
nous expedients per solucionar les despeses que s’han executat sense consignació
pressupostària. En aquests moments, el primer expedient ronda els 50 milions de ptes.

En conseqüència, se sol·licita la compareixença del regidor delegat d’Hisenda,
Sr. Zarzoso, previ a l’assessorament que estime pertinent, a fi que informe el Ple
municipal en la propera sessió que aquest celebre sobre els següents punts:

- Import de les despeses sense consignació pressupostària que estan pendents de
reconeixement per al seu pagament en l’actualitat; acompanyant llistat d’aquests i data
en què es van aprovar per les respectives regidories responsables.

- Previsions de presentació del Pressupost municipal corresponent a l’exercici
2002.

- Explicació davant del Ple municipal de: a càrrec de quins crèdits es pensa
realitzar el pagament d’aquests deutes i si aquests pagaments minoraren les previsions
econòmiques contingudes en les partides corresponents al Pressupost prorrogat o nou
corresponent a l’any 2002.”

Obert el torn d’intervencions, la ponent, Sra. MARTÍNEZ, assenyala: “És a dir,
com que ens van apareixent despeses i despeses, li demanem al Sr. Zarzoso, ja que no
els controlem, que almenys ens diguen, mire vostè, els calaixos de factures són de tanta
categoria, i aquestes són les regidories que s’han saltat el pressupost i açò és el que cal
llevar del Pressupost que pose 30 milions al cap de la fira es quedarà en 10 o en 8, això
és una cosa que és un exercici molt bo perquè jo ja sé que hauran d’acudir a més deute
per a aquests Pressupostos, al voltant d’altres 500 o 600 milions.”

En aquests moments, l’alcalde abandona momentàniament la sessió plenària i és
substituït pel Sr. Castelló.

El Sr. ZARZOSO, representant del Partit Popular, diu: “La Sra. Martínez ens ha
presentat com a portaveu del Grup de Segregació del Port una proposició davant del Ple
perquè comparega i explique els termes efectivament com ella ha dit, però no
m’esperaré al proper Ple perquè crec que no em fa falta ni em fa falta assessorament de
cap classe. En primer lloc respecte a les despeses sense consignació pressupostària que
diu que estan pendents he de manifestar-li que a data d’avui posseïsc informació
suficient per poder contestar-li. No hi ha despeses sense consignació pressupostària
pendent de pagament excepte allò recentment dictaminat en la Comissió  Informativa
d’Hisenda de data 24 de l’1, i que vostè ho sap perfectament, és a dir, vostè quan en la
Comissió Informativa d’Hisenda es van col·locar damunt de les taules les factures
estava l’expedient del senyor interventor que el té ací on figuren totes les factures sense
consignació pressupostària, el que ocorre, Sra. Martínez, és que no vull entrar al sac,
però no em queda més remei, el que ocorre és que vostè l’expedient el té i no l’estudia, i
em sap greu dir-li-ho perquè la primera cosa que diu en la seua proposició, rondarà els
50 milions de pessetes, vostè el que ocorre és que quan puja del Port a Sagunt, hi ha
tantes rotondes que arriba marejada i com a conseqüència confon la velocitat amb la
cansalada, l’expedient són 59’4 milions de pessetes i en l’expedient de l’interventor, el
té vostè ací, i totes les dades que vostè demana les té vostè ací, perquè mire, en
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l’expedient consta, és l’expedient 1/00, sobre reconeixement d’obligacions d’exercicis
anteriors, consta, primer, nom de la persona o entitat a qui se li deu els diners; segon,
concepte pel qual se li paga; tercer, número de factura i any de la factura; quart,
identificació del regidor que gestiona la partida, i finalment el seu import en euros.
Vostè ho té tot, el que ocorre és que, com que no s’ho mira, llavors diu les coses per dir,
de totes les formes les úniques factures sense consignació pressupostària són eixes que
vam portar a Comissió d’Hisenda, són exactament 59’4 milions, però encara he de dir-li
més, vostè això ho diu com si això fóra alguna autèntica barbaritat, mire vostè, potser
siguem dels municipis que menys ens hem desviat, vostè pense que d’un pressupost
definitiu de 7.800 milions desviar-se 59’4 milions equival a un 0’75%, cosa que implica
que la desviació més mínima no pot haver sigut. Però a més vull fer una sèrie de
manifestacions perquè això sí que m’interessa, no me n’he eixit gens ni mica de les
seues preguntes, vostè diu en la primera, import de les despeses sense consignació
pressupostària que estan pendents del seu reconeixement per al seu pagament en
l’actualitat, acompanyant llistat d’aquests i data en què es van aprovar les respectives
regidories, i jo li responc.

L’article 104 i 105 del ROF em permet o contestar en el primer Ple que hi haja o
en el següent consecutiu, és a dir, podia fer-ho perfectament en aquest Ple o en el
pròxim ordinari del mes de febrer. Continue, després els contestaré, ara no parlaré, ara li
ho vaig a llegir perquè serà de l’única forma que de veritat m’ajustaré al que vostè diu:
primer, respecte a les despeses sense consignació pressupostària que estan pendents, he
de manifestar-li que a data d’avui posseïsc informació suficient per poder contestar-li,
no hi ha despesa sense consignació pressupostària pendent de pagament, però excepte
allò recentment dictaminat en la Comissió Informativa d’Hisenda de data 24 de l’1 de
2002, que demà dimecres en Comissió de Govern s’aprovaran i de les quals vostè ha de
ser perfectament coneixedora, si n’hi haguera tindrà la informació que cal respecte
d’això en els termes que vostè sol·licita, però vull manifestar algunes matisacions
respecte d’això, el reconeixement d’obligacions d’exercicis anteriors mitjançant el
procediment denominat reconeixement extrajudicial de crèdits està emparat per l’article
157.2 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i de l’article 26.2 del Reial Decret
500/90, que afig una nova excepció en l’apartat c, en el qual diu.”

L’alcalde president accidental, Sr. CASTELLÓ, suspèn momentàniament la
sessió plenària per poder establir-se si el Sr. Zarzoso ha de comparèixer o no en aquesta
sessió o en la següent. Represa novament la sessió plenària, se sotmet a votació si hi ha
algun grup polític que vulga realitzar alguna pregunta al Sr. Zarzoso en aquest acte, i si
demanen o no la compareixença del Sr. Zarzoso.”

En aquests moments es reincorpora a la sessió plenària el Sr. ALCALDE.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposta amunt transcrita que ací es té per reproduïda a tots els

efectes.

Obert novament el torn d’intervencions, el representant del Partit Popular, Sr.
ZARZOSO, continua explicant: “Primer, respecte a les despeses i consignació
pressupostària que estan pendents he de manifestar que a data d’avui posseïsc
informació suficient per poder contestar la Sra. Martínez, no hi ha despeses sense
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consignació pressupostària pendents de pagament excepte les recents dictaminades en la
Comissió Informativa d’Hisenda de 24 de gener de 2002, i que demà dimecres en
Comissió de Govern s’aprovaran i de les quals vostè és perfectament coneixedora, però
volguera manifestar-li algunes matisacions respecte d’això, especialment de cara al
coneixement dels ciutadans, el reconeixement d’obligacions d’exercicis anteriors
mitjançant el procediment denominat reconeixement extrajudicial de crèdits està
emparat en l’art. 157.2 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i en l’art. 26.2 del
Reial Decret 500/1990, que afig una nova excepció en l’apartat c), en què diu: no
obstant l’anterior, s’aplicaran als crèdits del Pressupost vigent les obligacions
procedents d’exercicis anteriors; per tant l’equip de govern està complint
escrupolosament la llei. D’altra banda vull recordar-li que totes les factures que figuren
en un reconeixement d’obligacions anteriors no han de ser totes elles factures sense
consignació pressupostària per haver gastat més d’allò que s’ha pressupostat, és pràctica
habitual que a mitjan desembre comence a tancar-se l’exercici pressupostari, doncs bé,
en eixes dates s’amuntonen les factures, açò fa que algunes d’elles no puguen
comptabilitzar-se, altres han de ser retingudes per esmenar errors i, finalment, altres
arriben ja al gener de l’any següent, açò ocorre en tots els ajuntaments, mire el que diu
l’informe de l’interventor que apareix en l’exp. 1/2002, és una situació que es repeteix
any rere any en tots els ajuntaments. Volguera acabar aquestes matisacions exposant-ne
una més, sóc el màxim interessat que tot allò concernent als diners públics municipals
gaudisca de la màxima publicitat i transparència perquè en cap moment puga quedar
empremta de cap dels obscurantismes a la ment de ningú, és per això que tots els
ciutadans han de saber i vull que sàpiguen tots els ciutadans, totes les factures sense
consignació pressupostària classificades i degudament ordenades es col·loquen damunt
de la taula en la Comissió Informativa d’Hisenda, d’altra banda apareix un informe de
l’interventor on es reflecteixen totes i cada una de les factures especificant el nom de la
persona o entitat a qui se li deu els diners, el concepte pel qual se li paga, el número de
factura, any en què va prestar el treball o servei, partida pressupostària que identifica el
regidor que la gestiona i finalment el seu import, abans en pessetes i ara euros. També
han de saber que totes les factures estan a disposició dels regidors tant de l’equip de
govern com de l’oposició pertanyents a la Comissió Informativa d’Hisenda amb una
antelació de 48 hores a la celebració de la Comissió perquè tinguen temps suficient de
veure, estudiar-les i comprovar-les, si ho creuen convenient, la transparència vull que
siga una cosa que quede molt clarament patentada en aquest moment.

Segon, respecte a previsions de presentació del Pressupost Municipal
corresponent a l’exercici 2002 he de dir-li, en primer lloc, manifestar-li que el
Pressupost Municipal corresponent a l’exercici 2002 ha sigut consensuat pels membres
de l’equip de govern pertanyents a la Comissió Informativa d’Hisenda, sense
imposicions ni coaccions per cap de les parts, dic açò per eixir al pas de certes
manifestacions aparegudes en la premsa en què insinuaven malintencionadament tot el
contrari, només falta quantificar econòmicament el cost del capítol I, que és el
corresponent a les despeses de personal una vegada estiga en el meu poder, ajustaré el
pressupost i el tancaré, immediatament li donaré còpia d’aquest al Sr. Alcalde, i a partir
d’eixe moment em limitaré a rebre les seues ordres perquè no oblidem que per imperatiu
legal els Pressupostos són de l’alcalde, tan prompte com se m’indique convocaré una
primera Comissió Informativa d’Hisenda per donar-los a conèixer a l’oposició, com que
la Sra. Martínez em pregunta quan tinc intenció de portar-los a Ple, la meua resposta és
que no ho sé, m’agradaria, si és possible, que anaren al Ple ordinari de febrer.
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Tercer, en el seu tercer apartat la Sra. Martínez en realitat em fa dues preguntes,
una primera en la qual diu: a càrrec de quins crèdits es pensen pagar aquestes factures? I
una segona que diu: aquests pagaments minoraran les corresponents previsions
econòmiques de les partides afectades del Pressupost del 2002. En primer lloc,
manifestar-li que quan vostè diu el pagament d’aquestes factures, supose que s’està
referint a l’exp. 1/2002 de reconeixement d’obligacions d’exercicis anteriors que va ser
dictaminat favorablement en la Comissió Informativa d’Hisenda del dia 24 de gener de
2002 i que vostè en el preàmbul de la seua exposició el ronda en 50 milions de pessetes,
en resposta a la seua primera pregunta em remet al que diu l’informe d’intervenció de
data 24 de gener de 2002, que diu que aquesta relació de factures s’imputarà a l’exercici
present, la qual cosa suposa iniciar l’exercici amb menors possibilitats pressupostàries,
el present exercici contindrà les despeses pròpies d’aquest així com els corresponents
als anteriors aprovats, per la qual cosa caldrà disminuir les noves despeses a realitzar
perquè al final de l’any no existisquen problemes de consignació pressupostària. De
l’informe d’Intervenció es desprèn que aquelles regidories que s’hagen passat de la seua
consignació pressupostària al 2001, hauran de reduir despeses de les seues
corresponents partides del 2002, amb la finalitat d’afrontar les despeses d’aquest
exercici més les despeses procedents d’exercicis anteriors. Espere, Sra. Martínez, que la
meua explicació haja sigut prou clara, precisa i incisiva, crec que li he contestat a tot el
que vostè pregunta.

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, per al·lusions, diu: “En la
meua moció, vaig equivocar la quantitat perquè en eixe moment la vaig haver de
redactar a mà, jo li vaig parlar de 60 milions i vostè en va dir 50 milions, i estarà en
l’acta, i va ser un error material, vostè està agafant el que ja popularment es coneix com
a síndrome Borràs, jo li estic preguntant per peres i vostè m’està contestant per pomes,
jo li he dit que a més d’eixe expedient que és l’1/2002, quantes despeses a més d’eixa
relació hi ha i li recorde que l’any passat vam aprovar nou o deu expedients, tant se’m
fa, des que estan vostès governant en aquesta legislatura s’han aprovat al voltant de 400
milions de pessetes de reconeixement extrajudicial de crèdits, ho té clar, veritat que sí?,
jo també, i vostè hauria de comparèixer al mes següent i no permetre vostè (dirigint-se
al Sr. Alcalde) com a president de la corporació aquests saraus, açò vaja per davant.
Vostè no ha contestat el que jo li he preguntat, eixa relació la conec jo, si jo vaig a la
comissió informativa i quant a la transparència, per favor no siga vostè cínic, i li ho dic
sense ganes d’enutjar-me, ací hi ha despeses de l’any de l’any 1999 que apareixen amb
registre de factura, vuit, deu o dotze mesos després, vostè es creu que els regidors som
idiotes?, què passa, que els proveïdors envien la factura l’any 1999 i el primer segell de
registre de factures és un any després? Perquè abans ratllaven els registres de factures,
abans posaven juny de 2000, el ratllaven amb un número d’entrada, i apareixia
desembre de 2000 i el tornaven a ratllar i tornava a aparèixer gener de 2001 i així ens
feien creure, a qui no sabera un poc, que eixes factures havien arribat a l’Ajuntament un
any o un any i escaig després, com si els proveïdors de l’Ajuntament no tingueren cap
interès a cobrar i ací si vol li trac el llistat i anem mirant, i anem mirant, i anem mirant i
veurà vostè quantes despeses corrents normals de manteniment, de llibres que han anat a
càrrec de romanents, de subministraments d’electricitat de l’any 1999 i 2000 vostès els
han deixats amagats, perquè han aprovat l’any passat per valor de 200 i escaig milions
de pessetes, home, si em dóna vostè la relació, jo li llig les dates, això el primer, jo li he
preguntat si a més d’eixos 60 milions quants diners hi ha al calaix sense consignació
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pressupostària? Vostè acaba de dir que no hi ha ni una factura més, vostè ho ha dit, no
ho he dit jo, vostè ha dit que enguany només tindrem l’expedient 1/2002, són les seues
paraules, home, doncs veurem llevat que els proveïdors, els subministradors i els
contractistes d’obres s’hagen tornat idiotes, després ens van a aparèixer factures de
l’any 1999 i 2001 i 2000, veritat que sí? Ah, no, en què quedem? Vostè, que és el
regidor d’Hisenda, no sap quantes factures té l’interventor pendents de pagament, no ho
sap?, és què les amaguen els regidors delegats, com les criatures i les solten un any i
mig després, escolte, per favor, un poc d’ètica, perquè vostè m’està contestant d’un
expedient i l’any passat vam aprovar-ne nou o deu d’expedients i li estic parlant de més
de 400 milions de pessetes en dos anys i mig, a més dels Pressupostos i quan vulga li
porte les dades, aleshores no es faça vostè el ximple, jo li estic preguntant quant hi ha al
calaix de sastre, per entendre’ns col·loquialment, ara si vostè ací públicament diu: Sra.
Martínez, amb l’expedient 1/2002 ja no hi ha més despeses sense consignació
pressupostària, jo li diré: magnífic, mire, m’alegre, però com que això vostè no és que
no ho pot signar, és que sap que no és així, llavors es dedica a desvirtuar la meua
pregunta, jo no li he preguntat per l’1/2002, li he dit quants diners hi ha més per pagar,
per a l’expedient 2/2002, per a l’expedient 3/2002?, i vostè m’ix amb el ciri trencat, o
vostè diga ací públicament que no hi ha més diners pendents de pagament i realitzat en
exercicis anteriors, diga-ho i ens quedem tots la mar de contents, eixa la primera. La
segona, vostè en un exercici d’hipocresia diu no, no, si l’interventor està dient que no se
sap quines despeses s’han efectuat sense haver-hi partida i quines factures han arribat
tard, perdone, jo m’he fartat de dir en la comissió informativa i els regidors de
l’oposició que volíem saber els qui se saltaven sistemàticament les partides
pressupostàries i els qui no se les saltaven, així de clar, i no hi ha manera, perquè ja
s’encarrega l’interventor de barrejar unes coses amb altres, i li posaré un exemple molt
clar i d’un membre del seu equip de govern, i d’un membre del seu partit, Sr. Alfred
Pérez, tots els anys té les seues partides pressupostàries, ja s’encarreguen vostès amb
modificacions de crèdit d’esgotar-li les partides pressupostàries a aquest regidor i
després, com que resulta que hi ha compromisos ineludibles, aquest senyor que té les
seues partides pressupostàries que vostès li les boicotegen o se les canvien, perquè com
que no tenen pressions es dediquen totes les setmanes a modificar les partides
pressupostàries en les comissions de Govern, aquest senyor ha hagut de signar mig
milió de reconeixement extrajudicial de crèdits de la seua partida de manteniment de via
pública, quant li van deixar en la partida de manteniment, al Sr. Alfred Pérez? Ja ho
veurem amb la liquidació, aleshores què ens està contant vostè, Sr. Zarzoso? Quan
l’interventor es nega sistemàticament a dir, senyors, els regidors que han gastat sense
consignació pressupostària han sigut aquest, aquest i aquest, perquè hi ha altres regidors
de l’equip de govern que eixa política no la porten, veritat, senyora? Ah, després ací
com que no hi ha pressions i ací som tots iguals, ací el que hi ha és un desfasament
enorme entre el que es conta a l’opinió pública i el que s’executa llavors, conte vostè
que no els dóna la gana de dir quins regidors s’excedeixen sistemàticament i contínua de
les partides, perquè després apareixen altres com a pecadors que no tenen cap culpa i
això ho sabem vostè i jo. Amb això la primera l’he contestat. La segona que
l’interventor diga el que acabe de dir i tot el món eixirem de dubtes. I la tercera, no
vinga vostè fent la mona, que els regidors que són responsables que s’han gastat més es
veuran penalitzats l’any següent, per la senzilla raó que via modificació de crèdits en la
Comissió de Govern, vostès tornaran a fer el que estimen pertinent i esgotaran les
partides d’algunes regidories i altres les aniran suplementant i no en tindran prou i per
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favor quan comparega, comparega amb serietat, si vostè ens diu als regidors que no hi
haurà ni una pesseta més de reconeixement extrajudicial de crèdits ja li creurem i el
temps ens donarà o ens llevarà la raó, però no vinga vostè ací dient coses que ruboritzen
María santíssima, home, ja veurem a final d’exercici quants reconeixements hi ha,
quants? Ara, si aquest serà l’únic, s’estan vostès esmenant perquè més de 400 milions
porten, no vinga ací dient ací que amb 60 milions en un pressupost de 6000, més de 400
i d’ací a final de legislatura ja veurem, i vostè i jo sabem que hi ha més despeses en
consignació pressupostària llavors vostè és el regidor d’Hisenda, no és el responsable de
les regidories, que donen la cara els regidors delegats que gasten molt alegrement, no té
perquè assumir ser el pare de tots i a més diga que any rere any eixos regidors que
gasten de més se’ls minoren, un be negre, a l’any següent comencen a aparèixer factures
i ací hi ha factures, li estic parlant de setembre de 1999, quina transparència i quina
agilitat i quins mecanismes de gestió, home, de l’any 1999 setembre factures? I ve vostè
ara al 2002 dient que és que els mecanismes i que s’han presentat tard, això és una
rifada, almenys a les persones que som ací, que som majors de 18 anys.”

El Sr. ALCALDE diu: “Sra. Martínez, només per puntualitzar unes coses, ja que
ha esmentat, les delegacions són de l’alcalde, qualsevol delegat no pot actuar per si
mateix si no és a partir d’una mínima quantitat, més d’ací no pot excedir-se, per a això
està la Comissió de Govern i l’equip de govern, i el projecte de Pressupost, és un
projecte de Pressupost que s’aprova en l’inici de l’any però que lògicament al llarg de
l’any pot sofrir modificacions per esdeveniments o necessitats imprevistes i per tant és
necessari modificar les partides, i quant a les despeses sense consignació pressupostària,
a pesar que s’ha donat l’ordre de tancament a mitjan desembre, 15 de desembre, es
presenten factures de despesa contreta al novembre o desembre, les presenten al gener o
febrer, per tant s’han de reconèixer eixa despesa, és un mer formulisme de la llei una
altra cosa és que es pretenga amb això fer un forat, i no és així.”

El Sr. Zarzoso, representant del Partit Popular, diu: “En primer lloc no pose en la
meua boca el que jo no he dit, jo he dit que al dia d’avui no hi ha factures sense
consignació pressupostària excepte les de l’exp. 1/2000, li he dit jo. Li dic que al dia
d’avui, mire, li contaré la història d’una factura que vostè em dirà que a més fa
escassament una setmana que va arribar al meu coneixement perquè és veritat i hi ha
testimonis que el poden ratificar, pel que diu vostè de factures de 1999, en tot
l’expedient hi ha només set factures de 1999 la quantia total de la qual és d’1,1 milions
de pessetes, vol dir açò que són factures de molt poc d’import econòmic i què ocorre
amb aquestes factures?, el que ocorre amb aquestes factures és el que ocorre als
municipis com el nostre que tenim més de 60.000 habitants, que tenim dos nuclis
separats amb uns serveis municipals dispersos i que tot açò requereix d’alguna forma un
major control de les coses, però sobre les factures de 1999 vull deixar-li clar una cosa,
avui no hi ha factures sense consignació pressupostària però ací en té una que
possiblement siga necessari fer un reconeixement d’obligacions dels exercicis anteriors i
li llegiré el cas perquè veja vostè que tinc raó, al 1999 hi ha una avaria en el
transformador que està al costat del col·legi Villar Palasí i que deixa sense llum el
col·legi Ausiàs March, l’avaria es va produir un divendres i va deixar sense llum el
col·legi públic Ausiàs March, es crida Electrolus perquè vinga a arreglar l’avaria, s’està
parlant de 1999, Electrolus dóna excuses però no hi ve, llavors s’ha de cridar
urgentment el Sr. Rojo, li dic el nom perquè veja que no li mentisc i se li puga
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preguntar, i aquest senyor fent un gran favor, vingué i arreglà l’avaria, senzillament era
un divendres, per què, perquè si no tota la menjada que hi havia en frigorífics i
congeladors del col·legi, possiblement s’haguera fet malbé, eixa factura l’altre dia
l’exdirector d’eixe col·legi, Alexandre Piera, es troba amb el Sr. Rojo i li diu: Rojo, allò
que vas fer, ja ho cobraries, i Rojo li contesta: no, no ho he cobrat, jo vaig entregar un
estudi econòmic en manteniment, però no l’he cobrat i llavors l’exdirector ve i m’ho diu
a mi, i estic seguint de prop eixa factura, eixa factura el director del col·legi està
disposat a certificar, a testificar, que efectivament és cert i és de 1999, què fem, Sra.
Martínez?, no la vam pagar, no hem de fer cap reconeixement extrajudicial de crèdits,
vostè em dirà..., jo el que li dic és que al dia d’avui no hi ha, però el que no puc és ser
profeta i factures com aquestes en un municipi on els serveis administratius estan
dispersos possiblement succeeixen, i succeeixen, escolte, i cal pagar-les i si fa falta
farem els expedients que facen falten, però es faran i es pagaran, res més.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, intervé dient: “Vostè està
posant un cas extraordinari i urgent d’una avaria i vostè sap que hi ha els
reconeixements extrajudicials de crèdits, manteniment d’aparells d’osmosi inversa que
tenen les seues partides pressupostàries, rebuts de la companyia hidroelèctrica,
pagaments d’un milió i escaig de pessetes de correspondència amb un contracte
adjudicat, això no són despeses excepcionals i urgents d’una avaria, ho sap vostè
perfectament, la grua, el servei de grua sistemàticament genera el doble de despesa i
vostè ho sap, això no són serveis extraordinaris urgents, ara, vostè a data d’avui com a
regidor d’Hisenda no li pot dir a l’interventor: interventor, quantes factures d’aquestes
té vostè?, sense perjudici que n’apareguen altres, bo, perquè ja veurem d’ací a un mes o
dos els milions de pessetes, perquè igual l’nterventor se’ls guarda en un calaix i tampoc
els vol soltar, mire, no venga vostè despeses extraordinàries i urgents d’una avaria d’un
col·legi amb el que és pràctica habitual de 400 milions de pessetes que porta aquesta
corporació, ja li ho diré, sí senyor, des de l’any 1999 que el tinc jo computat, des de
l’any 1999 més de 400 milions, sense comptar els 60, que ací estem sempre amb el
mateix, ara estan començant a pagar algunes del 1999 i altres ja les han pagat altres
anys. Vostè em vol fer a mi creure que les factures estan un any i mig adormides en un
subministrament d’aigua d’osmosi inversa?, vinga, home, però si té vostè el llistat que li
l’he demanat i no me l’ha volgut donar, doncs porte’l i veurà com totes eixes despeses
no són ni extraordinàries ni urgents i continuem en les mateixes, no sabem quines
regidories gasten de manera arbitrària i quines no, això és així, jo no tinc res a dir si és
una despesa extraordinària urgent, però jo em trobe en eixes relacions contínuament
despeses que tenen consignació pressupostària que no es paguen d’acord amb eixa
consignació pressupostària perquè vostès transvasen les partides amb acords de
Comissió de Govern i que després apareix el reconeixement d’obligacions, l’any passat
vam aprovar prop de 4 milions de pessetes de manteniment d’aparells i d’osmosi
inversa o 2 milions i mig i això tenia la seua partida pressupostària, què va fer el Sr.
Ariño amb això, per exemple?, no ho sabrem mai, però, vaja, açò no és manera ni de
comparèixer ni de plantejar els temes, ja s’ho faran.”

15 PROPOSICIÓ SP, SOL·LICITUD COMPAREIXENÇA REGIDORS
DELEGATS TINÈNCIA ALCALDIA I DESCENTRALITZACIÓ. EXP. 9/02-M
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Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposta, que diu:
“Durant almenys tres anys els Pressupostos municipals contemplaven partida per

a la descentralització administrativa, sense que aquestes previsions s’hagen executat.
El nomenament del Sr. Cortés com a tinent d’alcalde del Port va suposar el

compromís públic del mateix d’escometre a la major brevetat aquesta descentralització,
amb la finalitat “de dotar la Tinència d’Alcaldia del Port de la dignitat que mereix”.

A data d’avui, aquest compromís no consta que s’haja materialitzat, per això se
sol·licita la compareixença del Sr. Cortés i subsidiàriament del regidor delegat Sr.
Castelló, a fi que informen i donen compte al Ple municipal de les gestions,
compromisos i incidències que s’han produït de cara a l’incompliment d’aquest
compromís i de les previsions que per tal de materialitzar-lo pensen escometre.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposta amunt transcrita i que ací es té per reproduïda a tots els

efectes.

16 PROPOSICIÓ SP, SOL·LICITUD COMPAREIXENÇA PRESIDENT
FUNDACIÓ MUNICIPAL CULTURA. EXP. 10/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposta, que diu:
“Amb la finalitat de donar compte el Ple municipal de les previsions que en la

seua condició de regidor delegat de Cultura i president de la Fundació de Cultura ha
realitzat i està gestionant el Sr. Civera, a fi d’incloure en el Pressupost de la Fundació i
el general de la corporació de les partides necessàries per a la celebració del Centenari
del Port així com d’aquelles altres referides a les despeses que s’estan executant en
l’actualitat respecte a la programació de l’Auditori i de la publicitat que de la seua
programació es realitza.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposta amunt transcrita que ací es té per reproduïda a tots els

efectes.

En aquests moments s’absenten momentàniament de la sessió el Sr. Crispín, Sr.
Cortés, Sr. Vidal i Sra. García.

17 PROPOSICIÓ SP SOBRE OBRES EXTERNES UA 3 NORD DEL
PALÀNCIA. EXP. 11/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.
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Llegida la proposta, que diu:
“D’acord amb el que disposa l’art. 97.2 del vigent Reglament d’Organització,

Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, el regidor que subscriu
proposa al Ple municipal que després de la deliberació, aprove la següent

P R O P O S I C I Ó
D’acord amb l’informe d’Intervenció del 31 de juliol de 2001 i de les consultes

verbals realitzades al desembre d’igual any, aquest ajuntament ha pagat la quantitat de
84.049.528 ptes. (505.148 €) pel capítol de les despeses d’urbanització a les obres
externes de la UA3 Nord del Palància.

D’acord amb allò que disposa la COPUT, aquestes despeses són imputables als
propietaris beneficiaris de l’actuació urbanística. Al contrari, els pagaments a càrrec de
les obres externes esmentades s’han realitzat amb els diners provinents de la venda de
solars de les unitats d’execució del Port, els propietaris beneficiaris dels quals sí que han
assumit les càrregues urbanístiques exigides legalment.

Amb la finalitat d’evitar l’actual discriminació i benefici indegut a càrrec del
patrimoni municipal del sòl així com en compliment de la legalitat urbanística es
proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord:

Que els departaments d’Urbanisme i Intervenció preparen immediatament la
documentació necessària a fi que l’Ajuntament procedisca al cobrament de l’import per
les obres d’urbanització externes de la UA núm.3 Nord del Palància.”

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. GIL, diu: “Açò ve motivat perquè
l’any 1995, tenen clar que m’estic referint a l’altra part del riu Palància, va haver-hi una
resolució del conseller d’Urbanisme amb data 18 de maig de 1995 en la qual demanava
que certes obres foren pagades, no pels organismes, ni municipal ni autonòmic, sinó
pels beneficiaris. Jo li cite l’equip de govern el punt 17, crec que és del Ple de final de
maig de 1995 o l’extraordinari de juny de 1995 i deia així: compliment resolució
conseller d’Obres Públiques, Urbanisme i Transports i interposició de recurs contenciós
PAU, Pla Parcial SUP número 1, en aquest acord el Ple de l’Ajuntament va acordar el
següent, encarregar a l’equip tècnic municipal complir la resolució del conseller de 18
de maig de 1995 a efectes de l’execució de la Unitat d’Actuació núm. 3 PAU i Pla
Parcial SUP-1; segon, recórrer en via contenciosa administrativa aquesta resolució, per
tal com denega l’aprovació de la resta de l’àmbit territorial, per poder entendre un poc
açò, hi ha un pla fet per l’arquitecte municipal, en coloret i tot, està preciós, en el qual
queda molt clar quines unitats és la que està ficada de ple dins del compliment de la
Resolució del conseller i quins no de moment perquè cal fer unes obres que no estan en
aquests moments executades, llavors a la vista de l’informe que ha presentat el tècnic
municipal amb data d’avui 29, entenc que aquest informe que ens ha presentat el tècnic
municipal no va de cara a cap lloc i allò lògic és que aquest acord de Ple es complisca. I
jo li recorde també a vostè que fa quatre mesos i en el Ple del mes de setembre de 2001
ja li feia aquesta petició i vostè em va contestar: diga-m’ho per escrit i ens posarem en
marxa, Ple de setembre de l’any  2001, Ple ordinari, concretament és el Ple de data 27-
9-2001, llavors a la vista d’açò jo el que espere que l’equip de govern i tots els regidors
aprovem aquesta moció a fi que l’Ajuntament es va rescabalant de part de les despeses
que ja ha avançat i espere, bo, a veure quina solució vam prendre respecte d’això.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, intervé dient: “Des del
nostre grup entenem aquest tema de la següent forma, hi ha un Pla General aprovat
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l’any 1992, crec que ve de llavors, si no és així després em rectifiqueu en quin nucli de
Sagunt, perquè pràcticament no pot créixer ja cap a cap altra part per la situació en què
es troba i es decideix que el seu creixement siga cap a l’altra part del riu, direcció
diguem a Almenara, en comptes de decidir-se direcció cap a Puçol, per exemple, es
decideix que siga cap a Almenara, açò té unes característiques i uns condicionants que
pel que s’ha comentat, doncs, encareix un poc més la urbanització, lògicament, però des
del Grup d’Unió Valenciana el que tenim clar i pensem que és responsabilitat nostra a
més que s’aprova en aqueix Pla i que és obligació de l’Ajuntament de facilitar en la
millor manera possible i donat el cas per les circumstàncies que s’han comentat que la
COPUT es nega a pagar allò que havia dit des del nostre punt de vista d’Unió
Valenciana tenim clar que hem de facilitar eixe allargament o eixa extensió del nucli de
Sagunt cap a l’altra part del riu i si per a això ha de ser lògicament amb el cost, amb
l’encariment i amb l’aportació municipal, pensem que és obligació d’aquest Ajuntament
perquè a més així s’aprova donar totes les facilitats possibles perquè açò siga així i que
allò no siga, no s’encarisca de tal forma que cap ciutadà, tant de Sagunt com del Port,
puga poder comprar-se un habitatge a l’altra banda del riu Palància, perquè a més eixa
és l’aprovació d’eixe Pla General que es decideix que Sagunt ha de créixer a l’altra
banda del riu, clar el tema és hi ha, és que encareix el tema perquè dels murs, dels ponts
etc., etc., i açò nosaltres pensem que pot ser a costa del mateix Ajuntament facilitar que
aquest projecte d’ampliació del nucli de Sagunt siga a l’altra part del riu i eixe és el
posicionament d’Unió Valenciana prou clar en eixe tema no tenim cap inconvenient a
dir que si la COPUT pels problemes que hi ha hagut al final no es fa càrrec d’aquestes
inversions ha de ser l’Ajuntament lògicament perquè això, aquest projecte no es pot
aturar. De totes maneres i aprofitant les mocions 17, que és la que fem ara, 18, 19 i que
són totes mocions d’Urbanisme, la veritat és que, i ho dic públicament, ens crida molt
l’atenció, senyors de Segregació, que estiguen demanant la compareixença del regidor
del Grup Mixt, el Sr. Cortés, que estiguen demanant la compareixença del regidor de
Cultura, que estiguen demanant la compareixença del regidor Zarzoso, però que
pràcticament la meitat de les seues mocions tenen a veure amb el tema urbanístic i que
no demanen la compareixença del regidor d’Urbanisme, la veritat és que crida molt
l’atenció i no dic que les compareixences que demaneu siguen interessants o no ho
siguen, tot el contrari, són oportunes i estan en un bon moment, són interessants, no dic
que no, però és que crida molt l’atenció això, si el que preteneu d’una banda és un
acostament vostre al Partit Popular a través del Sr. Castelló d’Urbanisme per realitzar un
desgast al Sr. Alcalde i a la resta de portaveus o de delegats com el Sr. Corés, el Sr.
Zarzoso o el Sr. Civera, no ho sé, si eixa és la vostra estratègia d’acostament al Partit
Popular, la veritat és que crida l’atenció, però, bo, vosaltres sabreu el que feu,
simplement això, dir públicament que és estrany eixe tipus d’actuació i la que no es
demanen la compareixença d’uns i d’altres no, quan realment el que més esteu
demanant són temes d’urbanisme en aquest Ple. I quant al que s’ha dit anteriorment,
votarem en contra de la moció, lògicament, perquè pensem que no hi ha una altra
solució i que ha d’anar a càrrec de l’Ajuntament de Sagunt.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, diu: “Comparec per contestar a
la moció, al Sr. Montesinos li resultava xocant o paradoxal que segons les seues teories
gairebé sempre esvalotades SP volguera acostar-se al Partit Popular a través del regidor
d’Urbanisme i per això li presenta tres mocions per donar-li canya, és una bona forma
d’acostar-se possiblement la mateixa que algun membre d’Unió Valenciana m’ha
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comentat a mi després de la presentació de la querella famosa dient-me si acabarem
junts, dic que és una bona forma de fer amics aquesta, no?, això sí que és una estratègia
difícil. L’assumpte és el següent, quan s’aprova el PAI de la Unitat d’Actuació 3 del
Nord del Palància, queda suspesa l’1 i la 2 pel fet que les connexions de la carretera
nacional no obtenien el vistiplau del Ministeri de Foment o d’Obres Públiques en aquell
moment, davant d’eixa situació es procedeix a tirar endavant el programa de la Unitat
d’Actuació número 3 i hi ha dues pliques, una que és de PACSA i una altra d’ALSER,
en un primer moment s’adjudica a PACSA i posteriorment en una altra Comissió
Informativa és ALSER qui se subroga a la plica que havia presentat PACSA. A la plica
presentada per PACSA, estava prevista en la seua adjudicació una quantitat màxima que
xifrava el total d’operació de les obres externes que foren repercutibles per
l’Ajuntament en 102 milions de pessetes, eixa plica és la que assumeix posteriorment
ALSER quan l’Ajuntament resol el conveni, no sé si va arribar a signar el conveni o no
amb PACSA, o l’adjudicació prèvia que li havia fet a PACSA, l’assumpte és que en la
Unitat d’Execució núm. 3 per tant estava establert així, es va aprovar així en el PAI que
portara amb si una aportació municipal que és repercutible, però una aportació
municipal per tant així el va aprovar crec que per unanimitat l’Ajuntament de llavors i
crec que no hi ha més a dir en eixe respecte. D’altra banda, respecte a la possibilitat de
procedir al cobrament conforme es diu en la moció de SP i relacionant-ho amb el que
diu que altres propietaris, relacionant-ho amb això del Port, altres propietaris del Port si
han assumit les càrregues urbanístiques exigides legalment, és a dir, que en la Unitat
d’Execució núm. 3 també se’ls ha exigit als propietaris les càrregues urbanístiques
exigides legalment i vostè sap, Sr. Gil, que té unes càrregues urbanístiques realment
elevades la Unitat d’Execució núm. 3, les que tinga, són realment elevades, per això
possiblement és pel que en el seu moment van optar perquè l’Ajuntament pagara una
part i fora repercutible en el futur, està la passarel·la, està el tema de la defensa del mur,
etc., respecte a la possibilitat en definitiva de procedir al cobrament immediatament per
les obres d’urbanització externes del nord del riu Palància li vaig demanar ahir al matí al
cap de la Secció d’Urbanisme un informe i diu que no pot realitzar-se en aquest
moment, en un primer moment el relaciona amb el tema que no està feta la
reparcel·lació i per tant no podria saber-se quines càrregues serien les que corresponen a
cada propietari i en segon lloc perquè no és el moment oportú per realitzar-lo, perquè no
tenen encara una possibilitat de materialització de drets, és a dir, el moment en què se
suspenga o es deixe sense efecte la suspensió, es procedisca a la programació i es
procedisca a la reparcel·lació serà el moment de poder-lo exigir, però ara no, i l’informe
diu textualment l’exigència efectiva dels deures i càrregues urbanístiques tal com es
configura en la legislació urbanística és procedent legalment quan hi ha una possibilitat
de materialització de drets, extrem que en el present cas no es produeix encara, referit a
l’1 i la 2, a més la fórmula de concreció de les obligacions imputables a cada propietari
exigeix que ja s’haja aprovat el corresponent projecte de reparcel·lació que definisca
l’abast l’assumpció de càrregues, situació que com abans s’ha dit no es produeix en
aquest cas concret encara, per tant, indubtablement l’Ajuntament en el seu moment tal
com diu l’aprovació de l’oferta del PAI que va formular PACSA, que va aprovar
l’Ajuntament i se va subrogar ALSER en el seu moment haurà de repercutir aqueixes
despeses, però actualment no es donen els requisits formals perquè es repercutisca eixa
despesa tal com ha informat Ángel Fernández, per descomptat que arribat el moment en
què es dóna la reparcel·lació d’eixos terrenys i es podrà exigir, però en aquests moments
per descomptat no, segons la qual cosa em diuen a mi en l’informe, Sr. Gil, i segons el
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que en el seu moment, fa set anys va aprovar l’Ajuntament de Sagunt, crec que per
unanimitat.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, diu: “L’explicació ha
quedat prou clara i ho ha dit, que encara no se sap pel tipus de reparcel·lació què és el
que es pot cobrar i en aquests moments no podríem paralitzar amb un cobrament que no
sabem quin és.”

El Sr. GIL diu: “Benvolgut company d’Unió Valenciana, estem arreglats, la
ignorància és la mare de l’atreviment i tu has tingut carros d’ignorància i atreviment, no
saps de què estàs parlant, i no tens ni puta idea, i és que ha vingut ací donant una lliçó
d’urbanisme que no veges, no tens ni idea, però, home, atrevir-se al que ha dit, aquest
personatge, però a més dient que pactaré jo amb el torrillero per coses d’urbanisme, jo
he fet una moció que és el lògic, no és una compareixença perquè estem parlant de una
cosa que fa ja molt de temps que s’està fent i no es requereix que hi haja ara una
compareixença ja li propose ací al regidor d’Urbanisme i a tot l’equip que opten per açò,
però vostè ha parlat sense conèixer, vaja, ni punyetera idea d’açò. Sr. Castelló, perquè
també de la forma que ho ha dit, el que ha fet és que a qui no conega açò, ho està
confonent, nosaltres tenim 3 unitats a l’altra part del Palància, l’1 i la 2 no s’han
reparcel·lat, això tot el món que estem per exemple en urbanisme, crec que ho sabem, i
vostè millor que ningú perquè ho estava tocant, però si hi ha reparcel·lat, està actuant la
3 i, clar, com que són uns diners que s’estan pagant a compte d’obres d’urbanització, si
ja tenim una Unitat amb tota la reparcel·lació feta està molt clar la part que ha d’assumir
de les despeses, no té cap problema, però és més jo li dic que l’1 i la 2 tampoc. Té
assignada la volumetria les parcel·les?, veritat que sí?, el SUP núm.1 té assignada la
volumetria, veritat que la té?, les unitats el tenen assignat, tenim un pla de la trama que
té prevista?, sí, els metres quadrats de les parcel·les, també, és qüestió, però jo no li estic
preguntant, però veurem si és igual, jo no estic ara demanant els diners de les unitats
que no s’han reparcel·lat, entesos?, jo el que estic dient que dels 85 milions que en
aquests moments que jo conec que ha gastat l’Ajuntament es comencen a repercutir
aquells que es puguen, llavors si a la Unitat 3 hi ha part d’eixa despesa que s’ha fet el
que ha de fer és repercutir-se, que ALSER es va subrogar tot el contracte en principi de
PACSA?, bé, doncs si no passa res, no li ho passen als propietaris, li ho passem a qui es
va subrogar el contracte, la part que li corresponga, jo no estic dient que siguen 85, dic
que s’han pagat 85 per part de l’Ajuntament i que una part d’eixos milions que no ens
correspon pagar-los, se n’assabenta?, no ens correspon pagar-los al conseller d’Obres
Públiques i Urbanisme quan li va arribar el Pla General el va tirar arrere i va dir molt
clar quin tipus d’obres el pagaven els beneficiaris, entesos?, li he anomenat la resolució
del conseller i en un Ple d’aquest Ajuntament es va aprovar tirar endavant la Unitat 3 i
recórrer l’1 i la 2 perquè ens deixaren construir a l’Ajuntament de Sagunt, però no
deixen construir per unes condicions de connexions amb carreteres, entre altres coses,
eh? Però hi ha una resolució i un acord municipal d’actuar i que es complisca la
resolució del conseller, que no el pagaran els parcel·listes?, bo, però algú l’ha de pagar,
això és el que estic jo plantejant, però, home, dir a SP que és que a través d’açò no li
demanem la compareixença de no sé com per fer un pacte de no sé què, jo en aquests
moments no pacte ni amb ma tia, ens ha fotut, però quines favades, però, home, ja ets
major i eixir ací sense conèixer les coses, no tens ni idea, però per quina raó han d’estar
pagant els ciutadans del Port totes les despeses i part dels de Sagunt, no?, quina és la
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raó, segons tu?, que costa molt, doncs que no se n’hagueren anat a viure a l’altra part del
riu, jo tanque ja, tu ja has parlat prou, ara em toca tancar a mi, tu no parles després que
jo, home, només faltava això, que et convertires ara en el ponent, home, el que espere és
que de la Unitat 3, de la Unitat 3 que és la que està en execució i està la reparcel·lació
feta la part que es correspon anar cobrant-la, no estic dient res de l’1 i la 2, ni de la
totalitat de la despesa.”

Sotmesa a votació, el Ple de l’Ajuntament, per 4 vots a favor de SP, 13 vots en
contra del PP, Bloc, Grup Mixt i UV, i 4 abstencions del PSOE, ACORDA:

No aprovar la proposta transcrita anteriorment.

En aquests moments es reincorpora a la sessió el Sr. Crispín i l’abandonen
momentàniament la Sra. Domínguez i el Sr. Civera.

18 PROPOSICIÓ SP SOBRE OBRES ENTORN PARC INGRUINSA. EXP.
12/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

En aquests moments el Sr. Alcalde abandona momentàniament la sessió, i és
substituït en la presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr. Castelló.

Llegida la proposició, que diu:
“Fa uns dos anys el Ministeri de Foment va finalitzar part de les obres de

reparació del Forn Alt núm. 2 situat al centre del vial principal del parc d’Ingruinsa,
però no es va consignar partida pressupostària suficient per escometre la finalització
completa de les obres del seu entorn, situació que es manté en l’actualitat.

Aquesta situació motiva que estiga tancat al trànsit el vial esmentat, amb el perill
que comporta que els grans camions que accedeixen o ixen del port marítim passen per
davant de l’edifici que alberga les sales de cine i on han tingut lloc dos accidents com
ara la caiguda de bobines de xapa i de làmines de vidre a la calçada i vorera, amb la
possibilitat de causar greus danys als ciutadans.

Amb la presentació de Parc Sagunt i d’acord amb les declaracions formulades
per l’alcalde, sembla que la competència per finalitzar les obres per estar vinculada a
aquest macroprojecte, per tant i amb la finalitat de realitzar les actuacions pertinents a fi
de finalitzar el vial i l’entorn del Forn Alt núm. 2, es proposa al Ple municipal l’adopció
del següent acord:

Amb la finalitat d’eliminar el perill del trànsit pesat per davant dels multicines i
restants instal·lacions d’oci i conèixer quin organisme té definitivament les
competències assignades a fi de finalitzar les obres del vial i l’entorn del Forn Alt núm.
2, que la Comissió d’Urbanisme es reunisca urgentment amb els responsables tècnics de
la rehabilitació de tot l’entorn, a fi de conèixer quin tipus d’actuació final comprenen
aquests treballs, els terminis d’execució i les previsions econòmiques previstes a fi
d’agilitar al màxim tant la seua iniciació com la seua terminació.”

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. GIL, diu: “Jo li he sentit dir al Sr.
Alcalde, en algun moment dir que açò estava vinculat al gran projecte del PARC 1
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Sagunt 1 i Sagunt 2 i que la zona també de les arts escèniques, i, bo, ficava en tot eixe
sac un poc en una nebulosa que és el que ha passat amb açò i la veritat és que no ho
sabem, la moció va vinculada que ens diga, cal començar a saber qui està a la mesa per
a finalitzats els treballs amb qui parlem i conèixer terminis d’inici i finalització i els
seus imports, però al marge d’aquesta moció que presentem jo vull posar-los en
consideració una cosa, si l’actuació de la ciutat de les arts escèniques es compleix tal
com està prevista es portarà mitja parcel·la o més corresponent als multicines amb el
que l’aparcament que en aquest moment té desapareix, per tant no compliran l’estàndard
previst per aquest Ajuntament quant a places d’aparcament i podran ocórrer dues coses,
s’ha dit en Urbanisme i s’ha dit en Activitats i ho dic en aquest Ple, en el sentit que
poden haver-hi repercussions per a l’Ajuntament, si l’aparcament desapareix dels
multicines que no té prou superfície per albergar els cotxes previstos en l’ordenança
municipal, la Conselleria pagarà les parcel·les i quedarà cobert el seu litigi amb la
signatura dels multicines però no amb l’Ajuntament perquè li faltarà recursos
d’aparcament i pot ocórrer que per no complir la normativa s’haja de paralitzar
l’actuació dels cine i jo per descomptat com a regidor d’aquest Ajuntament si no té
l’aparcament adequat intentaré que ature l’actuació, per què dic açò?, perquè intente que
des de l’equip de govern o des de la Comissió d’Urbanisme o d’on vostès vulguen hi
haja algun contacte amb els tècnics de la ciutat de les arts escèniques i aquesta parcel·la
que en aquest moment està afectada per una cosa que ens pot portar repercussions
econòmiques es tracte i vegem si la podem llevar del perímetre marcat en el pla que han
previst els tècnics de les arts escèniques la finalitat és tractar d’evitar que en cap
moment ens puguen venir repercussions per si el cine en no complir l’aparcament cal
tancar-lo, o siga, no cal deixar que es faça cine, la Conselleria haurà complit amb el seu
programa de pagar el terreny però quedarà una situació molt compromesa i sense
solució, llavors com avui l’amo d’eixa gran parcel·la té una gran superfície a nivell del
sòl, doncs a eixe no li podem, ens podrà si li aturem l’activitat dels cine ens podrà
repercutir potser sobre l’Ajuntament de Sagunt, pèrdues que veurem a quin nivell
arriben. Ací està la proposta de la moció, per conèixer aquestes dues coses, i al mateix
temps també dir ací perquè també porta camí de no poder-se solucionar port oci, que
s’ha posat en marxa, els aparcaments, tenim la mateixa situació, o els aparcaments que
hi ha previstos s’obrin o l’Ajuntament haurà de tancar les activitats, açò està fora de la
meua moció però ho dic perquè hi haja coneixement d’això, eh?, perquè l’embolic està
cantat, això del cine evitarà que es fiquen els cotxes que no són seus i no es podran
seguir en marxa, sota pena que l’Ajuntament actue, llavors el que demane també a
l’equip de govern, a qui siga, que faça les gestions amb l’amo de l’aparcament i el tinga
obert, o si no les activitats que no es posen en marxa, perquè no complim cap norma que
establim des de l’Ajuntament.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, diu: “Per descomptat que
votarem a favor aquesta moció, però simplement aclarir-li una cosa, amb una altra
actitud no com la que vostè a usat ací, perquè pareix que li ha sabut molt malament el
que li he comentat, ho sent, si li ha sabut greu, és el que pensava i ho he dit, i vostè ha
eixit ací dient no té vostè ni, bo, per descomptat que no sóc un expert en urbanisme, per
descomptat que no, però per això dic que m’agrada preguntar i escoltar-los a vostès, al
Sr. Castelló, que fan aclariments i que d’ací anem aprenent tots i anem entenent els
temes i per això preguntem, i sabem i coneixem els expedients. El que jo volia deixar
ben clar amb la meua intervenció és que el que no podem fer és paralitzar el que ja està
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acordat, que és l’ampliació a l’altra banda del riu Palància, no sé si amb aquest tipus de
mocions o de propostes o com vostès les vulguen anomenar, eixa és la intenció meua,
que la solució és una altra, que la solució és, s’ha de solucionar, s’ha de veure com ha
explicat el Sr. Castelló, ja se solucionarà, però que no tenim perquè torpedinar el
creixement de Sagunt a l’altra part del riu, eixa era la meua intervenció, eixe és el criteri
que jo volia explicar que vostè se l’ha agafat d’una altra forma, vostè m’ha agafat el que
ha volgut agafar, vostè ha vingut ací un poquet resaviat pel que li he comentat, i tornant
a la moció perquè efectivament, el que està clar i tot el món demana de totes totes és
que el vial que s’òbriga, el vial del Forn Alt núm. 2 això la veritat és que és una
reivindicació ja de tot el municipi i després efectivament l’observació que ha fet el
senyor Marcel·lí, també és molt interessant a tenir en compte.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, diu: “M’ha comentat l’alcalde
que s’havia d’anar cap a dins, però bo, que els diguera que per la COPUT té en marxa
un pla especial d’usos i infraestructures que està en marxa el projecte d’expropiacions i
gestió del sòl, hi ha també en marxa un estudi de contaminació acústica i s’està
realitzant el projecte d’Alt Forn”. I això és tot, vaja, en qualsevol cas com ja sap el Sr.
Gil nosaltres vam aprovar una proposta en la Comissió d’Urbanisme fa un any almenys
en la qual ja es parlava d’aquest tema i fins i tot de la carretera nacional que va al Port
directa i per descomptat no se’ns va fer massa cas perquè fins i tot no hem tingut ni
contestació, però, bo, pensem que no està de més seguir recordant-ho  a veure si s’obri
d’una vegada el vial, o si no s’obri se’ns explica per què no s’obrirà i en base a quin
projecte no s’obrirà, etc.”

El ponent, Sr. GIL, diu: “Montesinos, una altra vegada..., qui està torpedinant?
qui està torpedinant? qui està torpedinant el desenvolupament de l’altra banda del
Palància?, per això t’he dit que no t’has assabentat, és que no saps res de res, i, clar,
com que no saps res de res perquè l’atreviment t’arriba molt lluny, qui va aprovar que es
fera a l’altra banda del riu Palància?, abans de finalitzar la legislatura del 87 al 91, l’any
91 es van canviar les normes urbanístiques, saps qui era l’alcalde d’aquest poble en
aquell moment en aquest municipi?, García Felipe, saps qui era el regidor
d’Urbanisme?, jo. Per què dius ací a la concurrència, a la gent que és que vull torpedinar
o ralentitzar o quelcom així l’altra part del riu Palància, xic, no tens ni idea del que estàs
dient, no es tracta de paralitzar l’obra, es tracta que l’Ajuntament a qui corresponga
cobre les quantitats que li corresponen, ho tens clar això?, però per què han de pagar
altres persones la part de les seues despeses, xic, si està ordenat així fins pel conseller, si
està recollit en un contracte d’obres també, una empresa se subroga el contracte de
l’altra, es tracta que eixa despesa que el té en l’espatlla l’Ajuntament el vagen repartint.
Vegem, Castelló, en una reunió vam parlar un dia de veure si açò es posava en marxa
però vam seguir sense saber pràcticament res i jo crec que ha arribat el moment amb
tant gran projecte que hi haurà sobre aquest municipi i sobretot en aquell entorn que
l’alcalde, que sembla que quan parla encara que pot algun dia arribar al rècord del
Guinnes de parlar molt però no dir res, perquè el sents i et quedes esbalaït del que parla
però no ens trau mai res en clar, llavors com va donar la pinzellada que açò es ficava
dins d’eixe gran projecte, cony, veurem qui ens parla, què ens diu, què ens comenta de
quina actuació es vol fer ací, en terminis i en imports, però no seguim mantenint aquesta
situació, que no és lògic, però heu de fer alguna cosa com a equip de govern, es tracta
que l’Ajuntament ha d’agafar aquest bou per les banyes, però si estem ací, l’home
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aquest d’ací ens ix, ens conta, però, home, què acabes de dir?, que està fent un estudi de
soroll? Però, xic, si no es tracta d’eixa cosa, es tracta de posar en marxa...”

Matisa el Sr. CASTELLÓ: “De contaminació acústica, no de soroll.”
Continua el Sr. GIL: “Bo, acústica, entesos, aprovem la paraula, però, home, ací

el que cal fer són les obres que falten, o saber què és el que hem de fer, però si és que
fins per turisme hauria de saber l’Ajuntament al final què va ací, un Forn Alt, gairebé
reparat però falta una part amb unes instal·lacions annexes i aquesta és l’estona que no
sabem res, encara que siga la fundació aquesta del Patrimoni Industrial que porta les
competències, però ens heu de contar alguna cosa, l’aneu a fer o què?, ara, espere que el
feu millor, perquè si s’aprova i seguim com l’anterior, estem perdent el temps, heu de
concretar alguna cosa d’aquestes per saber el final.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposició amunt transcrita que ací es té per reproduïda a tots els

efectes.

En aquests moments es reintegra a la sessió el Sr. Vidal i l’abandona
momentàniament el Sr. Esparza.

19 PROPOSICIÓ SP SOBRE CONVOCATÒRIA COMISSIONS
INFORMATIVES. EXP. 13/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

En aquests moments l’alcalde es reintegra en la presidència de la sessió.

Llegida la proposició, que diu:
“El dia 22/172002, la SAG i la Delegació d’Activitats van fixar sengles

comissions informatives, la primera tenia l’hora d’inici a les 12 h, i la segona a les
12’30 h. Açò no tindria res de significatiu si no fóra perquè part dels regidors vam
assistir a les dues reunions i si aquestes coincideixen en l’horari de celebració s’hi fa
impossible l’assistència.

També recordar una vegada més que per acord d’aquesta corporació s’han fixat
dues comissions informatives al mes en cada delegació i com en diversos plens
municipals he fet saber a l’alcalde, aquesta situació s’incompleix de forma reiterada en
la Comissió d’Urbanisme, amb l’agreujant de realitzar sistemàticament l’única
Comissió mensual a dos dies del Ple on s’aproven els assumptes tractats per primera
vegada en l’esmentada Comissió. Amb això i constituint una pràctica reiterada es tracta
d’impedir que els regidors de l’oposició puguem fer un seguiment dels assumptes, per
tant es proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord:

PRIMER: Que l’alcalde ordene als presidents de les comissions informatives
que es coordinen, a fi que no es produïsca coincidència horària en la convocatòria de les
comissions i d’aquestes en relació a les sessions d’altres òrgans a què han d’assistir els
regidors, de manera que entre una i una altra convocatòria hi haja un mínim de tres
hores.

SEGON: Que l’alcalde en la seua condició de president de la corporació
garantisca el compliment de l’acord plenari relatiu a periodicitat de les comissions
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informatives que no és un altre que el de dues sessions al mes i que en l’actualitat s’està
incomplint sistemàticament respecte a la Comissió d’Urbanisme, evitant d’una vegada
per sempre les constants reclamacions que sobre aquest assumpte he formulat.”

El Sr. Ariño presenta una esmena de substitució: “on diu en el punt PRIMER...
de manera que entre una i una altra convocatòria hi haja un mínim de tres hores”, haurà
de dir: ... de forma que siga possible l’assistència a dues comissions informatives sense
dificultat”; és acceptada pel ponent.

El Sr. ALCALDE matisa: “Personalment m’encarregaré jo de fer el planing, que
no té dificultats a fi que no hi haja coincidència de dues comissions al dia, només és
qüestió d’agafar el que es va fer a la Diputació l’any 80, que a més porta la signatura,
que la tinc, la tinc, la Diputació ens edita llibrets. Sotmetem a votació l’esmena? No cal
ja que és acceptada pel ponent, sotmetem a votació el fons amb l’esmena acceptada pel
ponent. Que puguen assistir a sengles comissions sense dificultats, efectivament, que no
hi haja més d’una al dia o que hi haja un marge de diferència d’hores a fi que es puga
fins i tot en acabar una sessió prendre’s un cafè, fumar un cigarret o qualsevol cosa
d’eixes.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
PRIMER: Que l’alcalde s’ordene als presidents de les comissions informatives

que es coordinen, a fi que no es produïsca coincidència horària en la convocatòria de les
comissions i d’aquestes en relació a les sessions d’altres òrgans a què han d’assistir els
regidors, de forma que siga possible l’assistència a dues comissions informatives sense
dificultat.

SEGON: Que l’alcalde en la seua condició de president de la corporació
garantisca el compliment de l’acord plenari relatiu a periodicitat de les comissions
informatives que no és un altre que el de dues sessions al mes i que en l’actualitat s’està
incomplint sistemàticament respecte a la Comissió d’Urbanisme, evitant d’una vegada
per sempre les constants reclamacions que sobre aquest assumpte he formulat.

20 PROPOSICIÓ BLOC-EV ADHESIÓ A DECLARACIÓ “PER UN PAÍS
SENSE PEATGES”. EXP. 5/02-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició pel Sr. ARIÑO, que diu:
“Els ajuntaments i entitats adherides a aquesta declaració, expressen la seua

preocupació per l’existència de peatges a les autopistes al nostre país.
El País Valencià i Espanya han evolucionat extraordinàriament des de finals dels

anys 60 fins ara en la seua situació política, en matèria d’infraestructures i en la
mobilitat dels ciutadans i les mercaderies, la qual cosa ens porta a replantejar-nos la
perpetuació de l’actual sistema de peatges a les autopistes.

L’existència, al territori d’un mateix estat, de zones que gaudeixen de 5.700
quilòmetres d’autovies gratuïtes, pagades a càrrec dels Pressupostos Generals de l’Estat
(i, per tant, també pagades en part pels valencians i valencianes), i altres que sofreixen
la necessitat de comunicar-se per 2.100 quilòmetres d’autopistes de peatge, representa
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una discriminació difícilment comprensible i menys justificable. Si no, com s’explica
l’existència d’uns pobles i ciutats rodejades de centenars de quilòmetres d’accessos
lliures i altres, assetjades per les autopistes de pagament, que han de suportar que els
peatges dificulten la competitivitat del seu teixit productiu, de les seues empreses, a més
de castigar les economies familiars?

La discriminació encara és major si tenim en compte que dels 2.100 quilòmetres
d’autopistes de peatge que hi ha en tot l’estat espanyol, 1.100 quilòmetres es troben al
corredor mediterrani.

L’estructura del nostre territori fa que l’autopista de peatge funcione en alguns
trams com una vertadera explotació en règim de monopoli, obligant els conductors al
seu ús per arribar a determinats llocs, sobretot en zones molt poblades, que veuen
saturades les vies alternatives a l’autopista.

Aquesta situació fa que es proposen construccions de noves carreteres, sovint
paral·leles a l’autopista A-7, amb el cost econòmic i mediambiental que això suposa.

Entenem que aquesta qüestió va més enllà dels aspectes locals de cada un dels
ajuntaments i entitats adherides, convertint-se en un problema del conjunt de la societat
valenciana, que cal solucionar, i per tot això DECLAREM:

1r. La nostra voluntat de continuar treballant per aconseguir la supressió dels
peatges que els valencians i valencianes hem de pagar per circular per les autopistes del
nostre territori, pel greuge comparatiu que suposen en relació amb la situació que es viu
en altres comunitats autònomes de l’estat.

2n. Mentre s’aconsegueix aqueix objectiu, demanem l’eliminació progressiva, a
curt termini, dels peatges a les àrees metropolitanes i a les concentracions de població i
l’establiment de peatges blans a la resta de la concessió.

3r. La conveniència que es cree un fons de rescat que propicie la consecució dels
objectius plantejats en els dos punts anteriors.

4t. La necessitat que s’eliminen les bonificacions dels impostos municipals i
altres beneficis de què gaudeixen les empreses concessionàries. I si el govern central
decideix mantenir-los, que els ajuntaments afectats siguen compensats econòmicament.

5è. La conveniència que les Corts Valencianes creen una comissió de treball i
estudi, tal com s’ha fet al Congrés dels Diputats, a fi d’avaluar l’interès públic
d’aquestes infraestructures i de les seues concessions.

6è. La voluntat de mantenir tots els canals de diàleg obert amb les diferents
administracions, mantenint amb fermesa aquests criteris.

7è. La necessitat de potenciar la inversió pública, destinada a oferir alternatives,
en infraestructures de transport públic que siguen competitives respecte a l’automòbil
particular.

8è. La voluntat d’establir canals de diàleg i col·laboració amb la resta
d’iniciatives ciutadanes que perseguisquen els mateixos objectius que aquesta
declaració.

El Ple de l’Ajuntament, ACORDA:
PRIMER: Adherir-se a la Declaració Per un País sense Peatges.
SEGON: Traslladar el contingut íntegre d’aquest acord als presidents de la

FVMP, de la Generalitat Valenciana, de les Corts Valencianes i del Govern Espanyol, a
l’entitat promotora de la declaració (Assemblea de Regidors i Regidores Nacionalistes
del PV – c/ Sant Jacint, 28 entresòl. 46.008 València); i als mitjans de comunicació de
l’àmbit comarcal i local, a fi que difonguen el contingut d’aquesta moció.”
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Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. ARIÑO, explica: “Aquesta és una
moció que té el Bloc, li tenim un especial afecte els membres de la corporació de Sagunt
que som del Bloc i pel que ha representat i que pot simbolitzar Sagunt respecte a aquest
punt, si algú s’ha molestat a llegir-se la declaració, la declaració és molt suau i encara
que el primer punt, que diríem que és el més fort diu mostrar la nostra voluntat de
continuar treballant per aconseguir la supressió dels peatges que els valencians i
valencianes han de pagar per circular per les autopistes del nostre territori pel greuge
comparatiu que suposa en relació amb la situació que es viu en altres comunitats
autònomes de l’Estat, no diem que es lleven ja si no treballar en el sentit que algun dia
desapareguen i que una darrere d’una altra es vagen allargant les concessions
administratives de l’explotació per part d’empreses privades, eixe pensem que és el punt
més significatiu, el segon, el que demana és que mentre s’aconsegueix eixe objectiu,
que esperem que no siga molt llunyà i el vegem tots algun dia que es vagen rebaixant
els tipus de peatge a un preu més accessible per poder fer-lo més útil, el tercer,
conveniència que es cree un fons per poder, perquè rescatar una concessió
administrativa és car, per una vegada es tinga una quantitat, es puga permetre rescatar la
concessió administrativa. Tres, i aquest és molt important per a les arques municipals,
tots han de saber que les autopistes com a una activitat que es genera al nostre terme, no
paga IAE, perquè com segurament la seu la té a Madrid, a València o a Barcelona, al
municipi no paga IAE, i de l’IBI, que sí que està eradicat a Sagunt té una exempció del
95%, amb la qual cosa no paga pràcticament res, són diners que es generen i que deixem
d’ingressar en la nostra economia i moltes vegades no molt sanejada economia
municipal, el que es demana és que les autopistes paguen i si no que el Govern Central
compense pels diners que deixem de guanyar. El cinquè, el que sol·licita la manifestació
aquesta d’autopistes sense peatges és la conveniència que a les Corts Valencianes es
cree una comissió de treball, com s’ha fet al Parlament espanyol per estudiar les
infraestructures i les seues concessions. La sisena, diu voluntat de mantenir tots els
canals de diàleg amb les diferents administracions per mantenir aquests criteris. Set, la
necessitat de potenciar la inversió pública destinar i oferir alternatives en
infraestructures de transport públic que siguen competitives respecte a l’automòbil
particular i, vuit, la voluntat d’establir canals de diàleg i col·laboració amb la resta
d’iniciatives ciutadanes que perseguisquen els mateixos objectius d’aquesta declaració,
el que fem és adherir-nos a aquesta declaració de principis i després transmetre a les
entitats, a les administracions implicades aquest acord. Pense que Sagunt, com bé s’ha
dit al principi, és un referent i crec que fins i tot a nivell de l’Estat espanyol pel tema
que és una solució que hem donat i això ho pot dir personalment, que se’ns va dir per
part del responsable del Ministeri de Foment que som el primer municipi que en
comptes de fer una infraestructura nova, que si penseu que ara molt probablement el
traçat de l’AU vaja per la mateixa zona, haguérem creat ací una barrera arquitectònica
pràcticament insalvable i aquesta solució de Sagunt s’està intentant aplicar en altres
llocs de l’Estat espanyol, per tant hem de ser conseqüents amb açò, no es demana res de
l’altre món, és perfectament assumible i per a més abundància d’aquest tema, el que cal
saber és que hi ha alguns, per l’estructura que té el nostre país, hi ha algunes zones
densament poblades i l’orografia que estreta molt el territori que pràcticament anar per
autopista és una obligació si vols arribar a algun lloc, estic parlant del territori que està
entre Castelló i València, si algú vol fer aquest tram amb una certa seguretat d’arribar ha
d’anar gairebé obligatòriament en via de monopoli, és per tot açò que demanem la seua
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aprovació perquè algun dia aquestes autopistes deixen de ser de peatge i puguen ser
gratuïtes per a tots nosaltres.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, diu: “En primer lloc dir que
afortunadament del país de què ens parla el Bloc, no és el mateix país que defensa Unió
Valenciana, lògicament, per descomptat que és un altre territori completament distint al
país que ells parlen, això que quede ben clar, i en segon lloc deixar ben clar que es
podria qualificar, i que no ho anem a fer, tot el contrari, com el que se sol dir en aquests
casos, aquesta és una moció d’oportunisme, no, que quede ben clar que no entrarem
nosaltres en eixa filosofia, aquesta és una moció com tantes moltes altres que vénen al
Ple i que és una reivindicació històrica ja en aquest municipi i que any rere any, mes
rere mes, com per exemple el tema dels fallers, per exemple, va passant el temps i els
temes segueixen sense solucionar-se, llavors quan un grup polític ací presenta una
moció se li sol dir que és una moció oportunista, perquè des del nostre punt de vista no
és una moció d’oportunisme, és una moció que desgraciadament i temporalment cal
anar recordant-la perquè segueix sense solucionar-se com altres tantes moltes i per tant
és de domini públic i tot el món coneix que tots hem pertangut i pertanyem a eixa
plataforma reivindicadora de la liberalització de l’A-7 en què uns més i altres menys, tot
el que han pogut han aportat i han fet tot el que ha estat a les seues mans, que dir que al
seu dia fins i tot el Grup d’Unió Valenciana va tallar la carretera i va posar un taüt en la
nacional 340, per recordar-ho, però uns més i altres menys, tots el que han pogut han
aportat a aquesta reivindicació, a aquesta necessitat, no sols de Sagunt sinó de tota la
Comunitat Valenciana i que una vegada més en aquest cas, ara, ho ha pensat el Bloc i la
presenta i que possiblement i desgraciadament d’ací uns mesos, haurà de presentar-la un
altre grup i haurem de recolzar-la també, o haurem de presentar nosaltres perquè açò
continuarà igual, nosaltres la recolzarem, per descomptat, perquè açò crec que tot el
món estem d’acord que açò desaparega, però li farem una esmena de col·laboració i de
suport a què ja han presentat ells i que diu el següent, des d’Unió Valenciana o des de la
moció aquesta exigim al Govern central la rebaixa immediata de les tarifes de l’A-7 i a
més el traspàs de competències en matèria de carreteres i autopistes a la Generalitat
Valenciana com ocorre a Catalunya per poder arribar a la gratuïtat de l’autopista, fent
justícia amb els valencians cansats de pagar durant lustres simplement perquè el Govern
central ha volgut sense consultar els mateixos valencians, és una esmena d’adhesió a la
vostra, a totes les propostes que heu fet en la vostra moció, res més.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, diu: “Oportunista no és, perquè
no aprofita cap esdeveniment per presentar-la en aquest moment, però demagògica sí,
demagògica sí i separada del que suposa exercir responsabilitats de govern, a nosaltres
no ens sembla una moció en absolut progressista sinó tot el contrari, em sembla que hi
ha una sèrie de concessions administratives que estan atorgades per l’Estat fa molts anys
i que l’única qüestió que pot portar a terme el Govern actual és la que està fent, és a dir,
la de rebaixar els peatges, en comptes d’augmentar dràsticament els terminis de
concessió cada vegada per descomptat quan es rebaixa el peatge cal negociar amb
l’empresa adjudicatària però no es fan augments com els que es feien abans sinó que es
fan augments molt menors i que d’alguna forma s’han de finançar les infraestructures
viàries i qualsevol tipus d’infraestructures, aquest és un sistema entre altres, el sistema
de fer-lo a través d’una concessió, la importància de l’A-7 com a eix vertebrador de la
nostra Comunitat i com a unió amb Europa ha sigut absolutament decisiva i segurament



76

sense el pagament d’eixe peatge en el seu moment no podria haver portat a terme eixa
inversió que actualment no es fan autopistes de peatge a la nostra Comunitat, ni un
quilòmetre, açò és com això de les enquestes, l’important no són els resultats que
ofereixen les enquestes sinó les tendències, la tendència que es porta la nostra
Comunitat és que se segueixen mantenint els 280 quilòmetres d’autopista que teníem a
la Comunitat i que en canvi en aquests últims sis anys s’ha fet gran part dels 566
quilòmetres d’autovia que la travessen de nord a sud i d’est a oest, per a bé, per a bé,
inclosa també l’autovia de Madrid com tots vostès sabran, per descomptat vam acabar
nosaltres l’autovia de Madrid. Respecte a l’esmena presentada en la qual ens volem
comparar amb els catalans, millor que no ens comparem amb els catalans perquè crec
que són la comunitat autònoma que més milers de milions de pessetes s’ha gastat en
peatge, nosaltres com que som valencians, ens comparem amb nosaltres i en pau, perquè
per descomptat la situació de Catalunya és, crec, que catastròfica comparada amb la
resta de comunitats autònomes d’Espanya i jo hi haurà coses per al que sí que voldré
arribar a nivells dels catalans però per aquest tema de les autopistes per descomptat no,
perquè la nostra situació és molt millor. Nosaltres votarem en contra la moció pel que
s’ha dit, ens sembla demagògica, en absolut progressista i que la tendència que marca el
Govern de la Comunitat i el Govern de la nació és senzillament d’anar eliminant
progressivament els quilòmetres d’autopista per fer més autovies, més vies ràpides, i en
qualsevol cas seguir abaixant els preus dels peatges, afavorint amb tot això l’activitat
econòmica, l’activitat turística, l’activitat industrial, etc., i en qualsevol cas beneficiant
tots els ciutadans.”

El ponent, Sr. ARIÑO, explica: “Al Sr. Montesinos, simplement comentar-li que
jo entenc que en el punt dos de la declaració està recollit el tema de la rebaixa dels
peatges i per allò altre de transferències que demana realment és un tema que no domine
en excés però supose que va amb la nostra filosofia de tenir més competències
autonòmiques. Respecte a la intervenció del Sr. Alfred, la veritat és que no m’ha
defraudat en absolut i diferències ha d’haver-hi entre els partits si no açò seria un poc
massa monocolor, comença un privatitzant les autopistes i acaba un privatitzant-ho tot,
és el que jo li diria, perquè, clar, si és per fer, ens podrien fer hospitals, ens podrien fer
escoles, ens podrien fer qualsevol tipus de servei, cosa en què un partit com el meu mai
coincidirà amb el seu, jo entenc que els diners públics són per a les coses d’interès
general i evidentment una autopista és d’interès general però no sols és per l’interès
general sinó també la importància que té en la dinamització econòmica d’un país, països
gens sospitosos de voler fer-ho tot, socialitzar-ho com Alemanya, que les autopistes són
gratuïtes, és una aposta d’un país per una forma d’entendre, potser no arriben a altres
coses però sí a les infraestructures viàries més importants que són les que permeten a
partir d’ací desenvolupar una economia que genere al mateix temps més recursos. Ací el
que s’està aprovant, Sr. Alfred, és una declaració de principis, eh?, una declaració, no
hem dit en cap moment que es liberalitze l’autopista, perquè encara que seria allò
desitjable, sabem que és un supòsit de màxims i no és permissible, però que es treballe
en eixe objectiu i no acceptar açò, jo crec, vostè no s’ha llegit els folis de la declaració o
els ha entès sota una consigna de partit per la qual cosa és molt difícil de rebutjar, quan
en el meu partit redactem açò ho fem perquè fóra perfectament assumible per qualsevol
persona, i no sé quin tipus de concepció econòmica cal tenir per no poder assumir que
algun dia les autopistes siguen gratuïtes perquè ací el que estem dient és que l’autopista
aquesta que es va fer al 75 s’acabava la concessió al 97 ja tindríem avui autopista



77

gratuïta si al seu dia no s’haguera allargat, es va allargar fins al 2006, que ja està ací,
però el problema és que s’ha tornat a allargar fins al 2019 i ens temem que amb aquesta
filosofia una empresa com AUMAR que genera tots els anys una quantitat ingent de
beneficis, estiga interesadísima que se li torne a allargar any rere any les concessions
administratives i mentre algú paga, paga i que toca, després hem de duplicar com ja se
sap per part d’algun de nosaltres es duplicaran calçades, paral·leles, que no solucionaran
més el problema del trànsit sinó complicar en una zona tan densament poblada com és
el litoral valencià complicaran més, com passa amb l’AVE, però ací no hi ha una altra
solució alternativa, en açò sí que hi ha una altra solució alternativa, perquè duplicarem
calçades una al costat d’una altra simplement per no fer l’esforç pel que significa, per la
qual cosa podria significar i podria ser d’iniciativa pionera en altres àmbits alliberar
l’autopista, per tant creiem que és injustificable l’argumentació que vostès fan i ens
mantenim acceptant la proposta d’Unió Valenciana d’adherir-nos com a municipi a
aquesta proposta.”

Vista la proposició presentada per BLOC-EV, modificada a proposta d’UV, la
redacció definitiva de la qual és:

“Els ajuntaments i entitats adherides a aquesta declaració expressen la seua
preocupació per l’existència de peatges a les autopistes al nostre país.

El País Valencià i Espanya han evolucionat extraordinàriament des de finals dels
anys 60 fins ara en la seua situació política, en matèria d’infraestructures i en la
mobilitat dels ciutadans i les mercaderies, la qual cosa ens porta a replantejar-nos la
perpetuació de l’actual sistema de peatges a les autopistes.

L’existència, al territori d’un mateix estat, de zones que gaudeixen de 5.700
quilòmetres d’autovies gratuïtes, pagades a càrrec dels Pressupostos Generals de l’Estat
(i, per tant, també pagades en part pels valencians i valencianes), i altres que sofreixen
la necessitat de comunicar-se per 2.100 quilòmetres d’autopistes de peatge, representa
una discriminació difícilment comprensible i menys justificable. Si no, com s’explica
l’existència d’uns pobles i ciutats rodejades de centenars de quilòmetres d’accessos
lliures i altres, assetjades per les autopistes de pagament, que han de suportar que els
peatges dificulten la competitivitat del seu teixit productiu, de les seues empreses, a més
de castigar les economies familiars?

La discriminació encara és major si tenim en compte que dels 2.100 quilòmetres
d’autopistes de peatge que hi ha en tot l’estat espanyol, 1.100 quilòmetres es troben al
corredor mediterrani.

L’estructura del nostre territori fa que l’autopista de peatge funcione en alguns
trams com una vertadera explotació en règim de monopoli, obligant els conductors al
seu ús per arribar a determinats llocs, sobretot en zones molt poblades, que veuen
saturades les vies alternatives a l’autopista.

Aquesta situació fa que es proposen construccions de noves carreteres, sovint
paral·leles a l’autopista A-7, amb el cost econòmic i mediambiental que això suposa.

Entenem que aquesta qüestió va més enllà dels aspectes locals de cada un dels
ajuntaments i entitats adherides, convertint-se en un problema del conjunt de la societat
valenciana, que cal solucionar, i per tot això DECLAREM:

1r. La nostra voluntat de continuar treballant per aconseguir la supressió dels
peatges que els valencians i valencianes hem de pagar per circular per les autopistes del
nostre territori, pel greuge comparatiu que suposen en relació amb la situació que es viu
en altres comunitats autònomes de l’estat.
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2n. Mentre s’aconsegueix aqueix objectiu, demanem l’eliminació progressiva, a
curt termini, dels peatges a les àrees metropolitanes i a les concentracions de població i
l’establiment de peatges blans a la resta de la concessió.

3r. La conveniència que es cree un fons de rescat que propicie la consecució dels
objectius plantejats en els dos punts anteriors.

4t. La necessitat que s’eliminen les bonificacions dels impostos municipals i
altres beneficis de què gaudeixen les empreses concessionàries. I si el govern central
decideix mantenir-los, que els ajuntaments afectats siguen compensats econòmicament.

5è. La conveniència que les Corts Valencianes creen una comissió de treball i
estudi, tal com s’ha fet al Congrés dels Diputats, a fi d’avaluar l’interès públic
d’aquestes infraestructures i de les seues concessions.

6è. La voluntat de mantenir tots els canals de diàleg obert amb les diferents
administracions, mantenint amb fermesa aquests criteris.

7è. La necessitat de potenciar la inversió pública, destinada a oferir alternatives,
en infraestructures de transport públic que siguen competitives respecte a l’automòbil
particular.

8è. La voluntat d’establir canals de diàleg i col·laboració amb la resta
d’iniciatives ciutadanes que perseguisquen els mateixos objectius que aquesta
declaració.

9è. Exigir del govern central la rebaixa immediata de les tarifes de l’A-7, a més
del traspàs de competències en matèria de carreteres i autopistes a la Generalitat
Valenciana, per poder arribar a la gratuïtat de l’autopista fent justícia amb els
valencians.

El Ple de l’Ajuntament, ACORDA:
PRIMER: Adherir-se a la Declaració Per un País sense Peatges.
SEGON: Traslladar el contingut íntegre d’aquest acord als presidents de la

FVMP, de la Generalitat Valenciana, de les Corts Valencianes i del Govern Espanyol, a
l’entitat promotora de la declaració (Assemblea de Regidors i Regidores Nacionalistes
del PV – c/ Sant Jacint, 28 entresòl. 46.008 València); i als mitjans de comunicació de
l’àmbit comarcal i local, a fi que difonguen el contingut d’aquesta moció.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 14 vots a favor i 8 vots en contra de PP,
ACORDA:

Aprovar la proposició amunt transcrita, que ací es té per reproduïda a tots els
efectes.

A les 22 hores i 20 minuts se suspèn la sessió per possibilitar la intervenció del
públic, es reprèn a les 22 hores i 22 minuts, amb la presència de tots els regidors tret de
la Sra. García.

21 MOCIÓ UV DECLARACIÓ SOBRE FALLES
Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Llegida la moció, que diu:
“Des d’Unió Valenciana, des de fa temps veiem amb preocupació la situació per

la qual està travessant el món faller per la manca de locals on poder realitzar amb un



79

mínim de dignitat els seus actes protocol·laris de presentació de les seues falleres majors
i les seues respectives corts d’honor.

L’origen d’aquesta problemàtica actual cal situar-lo en la filosofia del Bloc
Nacionalista, recolzat pel PP i el Mixt, de no considerar les falles com a part important
de la cultura autòctona valenciana i màxim exponent del llegat històric dels nostres
avantpassats.

Fins ara, els distints responsables de cultura municipal havien permès la
utilització dels recintes culturals municipals existents per a les presentacions falleres i a
més havien mantingut les falles integrades en el context que els correspon: la Fundació
Municipal de Cultura; no obstant, la deformació cultural del Bloc va aconseguir en el
seu moment que la seua vinculació a l’Ajuntament passara a dependre de la Delegació
de Festes, i la va eliminar de la Fundació de Cultura en un clar intent de desvincular
l’activitat creativa de les falles, de la cultura de la ciutat. I és en aplicació d’aqueix
mateix criteri, que el Bloc i el seu màxim representant municipal i responsable de
cultura, Manuel Civera, s’encabota a negar una vegada i una altra a les agrupacions
falleres el recinte de l’Auditori de Sagunt, únic local digne en l’actualitat per a aquests
actes, que a més ha sigut finançat amb els diners de tots els saguntins.

Per tot això, i a fi d’acabar amb aquesta situació inquisitiva i dictatorial d’una
vegada per sempre i del lamentable espectacle que estem donant a l’exterior, el Grup
Municipal d’Unió Valenciana, proposa al Ple de l’Ajuntament la següent:

PROPOSTA D’ACORD:

PRIMER: El Ple municipal de Sagunt reconeix i assumeix que les falles són una
manifestació cultural de primer ordre del poble valencià i del poble de Sagunt, que han
d’estar institucionalitzades en el context que els correspon, per transmetre a l’exterior
una imatge cultural de la nostra ciutat.

SEGON: D’acord amb l’apartat anterior, les subvencions i totes les
manifestacions culturals, incloses les presentacions, cavalcades, etc., hauran de ser
gestionades des de la Fundació Municipal de Cultura i en aquest sentit els espais i
recintes culturals municipals hauran de tenir en compte les activitats de les falles com a
part integrant en les seues programacions.

TERCER: Traslladar aquest acord a la Junta Local Fallera i a les distintes falles
del municipi que la integren.”

Obert el torn d’intervencions, el Sr. CIVERA, portaveu del BLOC-EV, diu:
“Pense que s’havia parlat molt clar i molt bé però no tinc inconvenient a tornar a repetir-
ho i que es vote per la corporació, no és un problema de Manolo Civera, ni del Bloc, és
un problema de l’equip de govern i de l’Ajuntament, s’ha optat per debatre i per votar
les proposicions per separat, en primer lloc s’ha exposat la d’Unió Valenciana i encara
que ja l’havia dit no tinc inconvenient de tornar-ho a dir, diu que la part dispositiva diu
que el Ple municipal de Sagunt reconeix i assumeix que les falles són una manifestació
cultural de primera, bo, no entre en les faltes, lògicament, tampoc en el context perquè
no és context sinó acontext però a banda de faltes resulta que han d’estar
institucionalitzades en el context que els correspon, jo pense i torne a dir i torne a dir
que les falles per aquesta corporació, per aquesta que està avui governant l’Ajuntament
de Sagunt les falles han estat millor considerades que mai han estat, abans el Sr. Candel
s’ha atrevit a dir una cosa que quan vulga amb els papers a la mà i davant de qui vulga
farem comptes, i he de dir-li més, però he de dir-li més, no sols és que s’ha duplicat sinó
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que sense tenir en compte altres qüestions es passa el doble, però i això sí que ho he
d’acceptar, alguna cosa segur que pel meu culpa, però jo l’assumisc perquè sempre he
considerat que recolzar el moviment ciutadà, no pel que diuen ells, per una altra cosa,
que a mi em sembla molt més profunda però que segurament no han entès mai. En el
segon cas, el segon punt de la proposta diu que en aquest sentit els espais i recintes
culturals municipals hauran de tenir en compte les activitats de les falles, els tenim i
molt, els tenim en compte i moltíssim, qui està utilitzant la Casa de Cultura del port?,
qui està utilitzant el Capitol?, torne a repetir que fa només dos anys, dos anys només,
estàveu utilitzant-ne un, solucionàveu el problema per utilitzar un espai que no era
municipal, aquell espai pel que fóra us van dir que no es podia utilitzar i nosaltres vam
fer possible que tinguéreu un local a més al centre mateix del nucli històric, estem fent
més gestions per veure més espais i ja us ho he dit i l’alcalde l’havia dit perfectament, es
tracta de parlar, de parlar, per tant, traslladar l’acord, perquè ja està, o siga, per tant,
aquesta proposició tal com es presenta jo veig que no té cap objecte lògicament que
l’equip de govern el vote favorablement, perquè ja ho fa i per tant demane el vot de
l’equip de govern com a mínim, i de tot el consistori en contra.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, diu: “Sr. Civera, la moció
que ha presentat el Grup d’UV i la que ha elaborat el PSOE i nosaltres hem subscrit,
perquè hem decidit a la vista dels fets presentar una moció d’urgència, té com a finalitat
permetre l’ús públic de l’auditori i no vinga vostè parlant del Capitol, perquè les
persones que estan demanant eixe ús públic de l’auditori fa tres anys no el podien fer
perquè no estava inaugurat, però eixe és un edifici d’ús públic i li emplace al que li hem
comentat abans a l’Ajuntament de València el Palau s’utilitza per a multitud d’actes que
no són musicals, ens vol vostè convèncer que l’Ajuntament de València no signa
convenis culturals, ni xarxa de música, ni de res amb la Conselleria?, per favor, vostè
s’ha encabotat que l’Auditori no, en canvi no té cap problema a pagar 3 milions o el que
siga per mantenir un cine del Capitol que a més li dóna altres usos, vostè no està per
sumar, ni està per resoldre democràticament, ni està per deixar participar, llavors per
activa o per passiva vostè s’ha encabotat que eixe auditori públic tinga l’ús que vostè
amb el suport de l’equip de govern ha previst i li donarà el mateix la bona voluntat del
president de la Junta Local Fallera, dient que s’adapten, dient que estan disposats a
negociar dates, dient que no imposen, dient que sí que és cert això del conveni, li
acompanyen a vostè a València a la Generalitat, no és eixa la qüestió, no és eixa la
qüestió, vostè tirarà tots els balons fora que faça falta perquè ja el coneixem alguns
companys de corporació i per damunt de vostè, com no passe el cavall del rei no hi ha
manera, llavors no tirem balons fora, vostè està disposat dins d’un tarannà democràtic i
d’ús a compatibilitzar l’ús de l’auditori amb altres actes culturals que fan les entitats
ciutadanes?, mire si la resposta és senzilla, estic disposat a compatibilitzar eixe ús
musical amb altres usos culturals dels meus veïns, dels meus veïns, nosaltres no tenim
cap problema, entenem la xaranga que és per als de Sagunt abaixar al Port, i el
rebombori que és, si estem demanant que es descentralitzen serveis els segregacionistes
per al Port, com no entendrem que els de Sagunt amb un edifici públic que ha costat un
dineral se’ls diga que no poden usar-lo?, conteste vostè a les falles i diga vostè, ni per
activa ni per passiva, ni amb tolerància ni amb flexibilitat, no vull que s’utilitze
l’auditori i apanyense-les i llavors ja sabrem tot el món a què atenir-nos, no traga vostè
el Capitol, ni traga vostè altres temes, senzillament diga no perquè no estic disposat a
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negociar ni amb flexibilitat ni sense flexibilitat, l’Auditori és per a les meues actuacions
musicals i ximpum, diga-ho així.”

El Sr. ALCALDE explica: “Sra. Martínez, només corregir-li unes coses quan
s’utilitza el Palau només s’utilitza en la presentació fallera de les falleres majors perquè
la resta d’activitats allí es té aprovada una ordenança i una taxa. I especialment en la
moció d’UV no toca concretament eixe assumpte i sí totes les activitats culturals,
cavalcades, etc., han de ser o no han de ser gestionades des de la Fundació Municipal de
Cultura, simplement això, perquè no hi haja confusions entre les senyores i senyors
regidors.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 11 vots a favor del PSOE, SP, i UV, i 13
vots en contra del PP, Bloc, i Grup Mixt, ACORDA:

No aprovar la moció amunt transcrita.

Finalitzada la votació, el Sr. ALCALDE matisa: “Crec que hi ha hagut un clar
oferiment des d’aquesta Alcaldia de diàleg i de negociacions i entenc que l’oportunisme
polític es reflecteix en aquestes actituds, i vostès han d’entendre açò, han d’entendre-ho,
no estem en contra del món faller, ni moltíssim menys, ni moltíssim menys, crec que ho
hem demostrat al llarg de la nostra vida.”

22 MOCIÓ PSOE SOBRE REGLAMENT D’USOS DE L’AUDITORI
JOAQUIM RODRIGO

El Sr. ALCALDE explica: “És una moció presentada pel Grup Socialista i ací ja
està tractada, molt ben tractada, Sr. Esparza, molt sibil·linament, però jo reitere el
mateix, havia fet un oferiment, i en fi.”

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir al seu debat.

El ponent, Sr. ESPARZA, diu: “Aquesta moció no ha tingut vocació en cap
moment de ser oportunista, per descomptat tampoc sibil·lina, com vostè m’ha qualificat
el text, Sr. Alcalde, pretenia ser sincera i tractar d’arreglar una barrabassada que avui
hem vist que s’ha produït en aquest Ple a l’inici, i per això hem presentat aquesta moció
per via d’urgència com és reglamentari encara que a vostè a vegades li sàpiga greu que
no haja passat per la comissió de portaveus, doncs bé, vostè sabria amb eixes
converses...

El Sr. ALCALDE indica: “Si m’ho permet, a mi no em sap greu res, ja he dit
que estan en el seu perfecte dret, però si vam prendre acords que vostès mateixos ens
diuen que tractem allí perquè s’incloguen en l’ordre del dia, o tenim unes regles de joc o
en tenim unes altres, no les dos, gràcies per permetre’m que l’interrompa.”

Seguint el ponent, Sr. ESPARZA, passa a llegir la moció, que diu:
“El col·lectiu faller de la nostra ciutat dóna vida social, cultural i festiva tot l’any

als joves i la resta de ciutadans, culminant al mes de març amb les festes de Sant Josep,
de tan arrelada tradició cultural i social.

És manifesta l’escassetat d’edificis d’ús cultural i social al nostre municipi.
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En els passats mesos es va culminar un projecte de remodelació d’un edifici
propietat d’una de les entitats culturals de la nostra ciutat més estimades i antiga, la
“Lira Saguntina”. No obstant la propietat de l’edifici per aquesta entitat, i atès que en la
seua remodelació es van invertir importants fons públics, a més dels aportats per entitats
privades, hi ha un conveni que possibilita la planificació i ús de l’Auditori existent per
part de l’Ajuntament de Sagunt.

Coneixem també la intenció, tant de l’alcalde i equip de govern com de la Junta
Fallera de Sagunt, a la recerca de crear un edifici que puga albergar les presentacions
falleres o altres actes culturals dels múltiples que el món faller ens obsequia cada any.

Però la realitat, i les dificultats que aqueixa creació comporta, ha originat que
aquest exercici faller 2001-2001, aquestes presentacions, pràcticament concloses ja,
s’hagen realitzat sense la dignitat que mereixen.

Hi ha altres entitats culturals, abundants per fortuna a la nostra ciutat, que
necessiten usar edificis com la Casa de Cultura o l’Auditori.

Per tot això, i respectant l’ús de l’Auditori per l’entitat “Lira Saguntina”,
propietària com ja hem dit de l’edifici, amb l’objectiu de compaginar els usos als uns i
als altres col·lectius, tots ells dignes d’aquest dret, proposem:

PRIMER: Es porte al més prompte possible al si del consell d’administració de
la Fundació Municipal de Cultura el Reglament d’Usos de l’Auditori Joaquim Rodrigo.

SEGON: En aquest Reglament haurà de garantir-se de forma compartida amb la
“Lira Saguntina” i altres entitats culturals del municipi, l’ús per la Junta Fallera de
Sagunt d’aquells actes, com les presentacions falleres, mentre no existisca un altre local
a l’efecte.

Estem segurs que la declaració d’intencions manifestada per l’alcalde avui
mateix a l’inici d’aquest Ple en contestar els representants fallers, farà possible que el
món faller i aquesta corporació troben novament un clima de sincera col·laboració
mútua, fora de crispacions no fa molt de temps produïdes.”

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. ESPARZA, diu: “No volem que
cremen cap altre regidor en les falles, per descomptat que a manera figurada, bé,
repetisc, que no ha sigut ni té vocació d’oportunisme, per a aquell oportunisme hauríem
fet una altra moció, Sr. Alcalde, donant-li canya a vostè, per molts motius, o a l’equip
de govern, part o a tots, i no diré, no jugaré ara, també seria sibil·lí si diguera el que no
vaig fer fent-ho, aquesta moció tenia i té, encara té la vocació que servira no per utilitzar
nosaltres ni ningú el món faller, sinó per col·laborar a donar una resposta no per a
enguany, no per a aquest exercici que ja hem sentit que ja no serà, sinó o bé per a
l’exercici pròxim o bé potser servia únicament per agilitar eixa declaració d’intencions
que jo entenc, que no he de pensar que siga mala voluntat sinó bona, del Sr. Alcalde
quan diu en la premsa, i hem sentit només en la premsa, no ací que estava en
col·laboració amb la Junta Fallera per fer o construir o cedir uns terrenys que ells
construirien, no sé exactament com, un edifici que poguera albergar, per a sempre, vaja,
vull dir, sense aquestes tensions cada any, perquè les presentacions de les múltiples
falles que tenim i qualsevol altre acte que podria servir, és a dir, la vocació que té
aquesta moció era tractar que per unanimitat, tant de bo, poguera eixir això, d’altra
banda, li diríem al Bloc que lamentem, perquè, potser les formes més que els fons que
ha tingut però que el punt primer, és que anirà o que volem que vaja a decidir-se en el
consell d’administració de la Fundació de Cultura, no li imposem res, evidentment,
únicament li diem en el punt dos que clar que garantisca eixe tractament del consell
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d’administració l’objecte de la moció perquè, clar, si no li posem això com algun
company regidor ens ha suggerit, que llevàrem el punt dos i el podia aprovar, la veritat
és que llavors no servia per a res, perquè seria una altra vegada una declaració de bones
intencions que l’any que ve probablement tornaríem a trobar-nos ací, jo he de dir, i
agrair les paraules de l’alcalde i dir que la moció estava feta amb bon criteri, no per això
de sibil·lí, li he de dir que altres companys seus de l’equip de govern l’han considerat no
sibil·linament sinó adequadament només li demane que els uns i els altres reconsideren,
a vostès que s’atrevisquen a votar-la i als altres que la voten, jo crec que tots m’han
entès.”

El Sr. ALCALDE diu: “Bé, Sr. Esparza, convindrà amb mi que ací hi ha un
equip de govern, i que crec que allò convenient, ja que he fet jo mateix l’oferiment,
obrir unes negociacions perquè possiblement no siga només l’únic problema que tinga
el món faller i convé quan ens posem que coneguem tots els problemes, que no es quede
res sobre el tinter, per això no em semblava oportuna que es presentara la moció, sé que
han fet un esforç almenys, per la seua banda de recollir-la en aquest sentit però jo em
reitere i seguisc insistint insistint en el mateix que hauríem de ser nosaltres, ja que al cap
i a la fi després som els que hem de consignar els pressupostos i la resta, o al contrari
anem a haver de governar per mocions.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’UV, diu: “Com podeu comprovar, la situació
és la que és, desgraciadament i com se sol dir el peix està venut, lamentablement, però
us faré una observació, us donaré unes dades molt importants que m’agradaria que
prenguéreu atenció, és perquè vegeu com es funciona en aquest Ajuntament,
simplement i amb el major ànim d’acostament que els dos regidors del Grup Mixt
votaren a favor, el tema estaria solucionat, però no és així, pareix, però donaré una dada,
perquè tot el món ho tinga en compte si vol, en el Ple del 26 del 6 de l’any 2000, fa
pràcticament, gairebé ja dos anys, falten tres mesos, farà dos anys ja encara el Grup
Mixt no estava en l’equip de govern, i va presentar una proposició, i la va presentar
perquè el que se sol dir, l’oportunisme polític, no és oportunisme polític, és que la
situació llavors ja era com en aquests dies, com fa dos anys després, i va presentar una
moció el Grup Mixt llavors no estava en l’equip de govern encara, estava en les
negociacions però no havia entrat encara, i era sobre la permanència de les falles en la
Fundació de Cultura, possiblement ens va alegrar aquesta actuació per part del Grup
Mixt, clar, ens queda el dubte que després de dos anys, si era per dos motius i perquè
realment s’ho creien, o perquè realment estava negociant l’ingrés i pressionant d’alguna
manera amb aquest tipus de propostes al Bloc o al Partit Popular, perquè
automàticament repetisc que estava eixa moció presentada, es va retirar de l’ordre del
dia, no sabem si per un gest que el Sr. Civera li diria, tranquil que açò ho arreglarem,
que tal, no passa res, retira-la i ja parlarem, el tema és que han passat dos anys eixa
moció no es va poder debatre, s’haguera aprovat, el tema estaria solucionat i ens
haguérem evitat tots aquest tipus d’esdeveniments, és una llàstima que per pèls no es va
poder aprovar al seu dia i ens haguérem evitat la resta d’actuacions, de desgreuges i de
malhumor per part del món faller, eixa és la situació, que us diré eixa és la situació, és
una llàstima que per dos vots no puguem traure açò endavant i que tot el món estaríem
contents, llàstima.”
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El Sr. CORTÉS, portaveu del Grup Mixt, diu: “Bé, fa dos anys jo crec que no es
podrà posar en dubte moltes coses però no crec que el Sr. Montesinos puga dubtar, i si
dubte és ara perquè de quin ha sigut el plantejament del Grup Mixt o de Miquel Àngel
Cortés respecte al món de les falles i jo crec que Candel i t’ho agraïsc personalment
perquè, d’alguna manera, haja fet públic quin és el comportament meu en relació amb el
món de les falles, però indiscutiblement en aquest moment seria molt senzill, molt fàcil,
acostar-se perquè a més no coincidisc amb el plantejament del Sr. Civera, no coincidisc
i per tant seria molt fàcil, ni coincidisc jo ni coincideix M. Dolors, indiscutiblement,
seria molt fàcil perquè presentar també una altra moció, per què no quatre, aprofitant
que el Pisuerga passa per Valladolid presentem quatre mocions, això seria el fàcil, el
senzill i el de quedar de categoria i en aquell moment, fa dos anys quan es va retirar és
perquè hi havia un compromís de parlar i la junta, part de la junta està ací present, sap
l’esforç que vam haver de fer per intentar arribar a un acord, i un acord que es va
aconseguir i llavors no estàvem dins de l’equip de govern, però ara sí que estem i jo
entenc que hi ha una cosa que s’anomena lleialtat, possiblement altres no entenguen
quin és el significat de la paraula lleialtat quan un està en un equip de govern, perquè
quan s’està en un equip de govern, s’està per al bo i per al pitjor, per al bo i per al pitjor,
per tant en aquest moment ens toca el pitjor o almenys no defensar perquè no podem
defensar una cosa en el que no creiem però sí que recolzar el company nostre perquè
ells en aquests moments entenen que el plantejament que estan defensant és el correcte,
bé, jo també crec que no hauríem d’haver arribat on hem arribat crec que açò ací no és
el moment de solucionar-ho crec que ací és el pitjor lloc on se solucionen els problemes
perquè al final sempre apareixen vençuts i guanyadors i vencedors o guanyadors i
perdedors per tant jo el que sí que em compromet com ja vaig fer l’altra vegada és,
perquè a més estic convençut que això ho té solucionar l’equip de govern, perquè estem
per al bo i per al pitjor i ara si estem per al pitjor també haurem d’estar per al bo, i el bo
és que jo crec que ha d’haver-hi un compromís, Sr. Alcalde, ha d’haver-hi un
compromís de negociació i de reconducció d’aquest tema, perquè crec que és un tema
important i per tant jo sí que demane que per part de l’equip de govern i per part de la
Junta Central Fallera es convoque una reunió com es va fer ja al seu dia fa dos anys, per
tractar aquest tema i intentar concloure’l, però concloure’l, com deia Esparza, si la
barrabassada l’hem fet nosaltres, nosaltres desfarem la barrabassada, no el van a fer els
de fora.”

El Sr. CIVERA, portaveu del BLOC-EV, explica: “A mi, Manolo Esparza, a mi
que en tantes coses, però les dues vegades que amb tu he fregat és per la mateixa
qüestió, per la mateixa qüestió, i jo no sóc així, Manolo, jo no així, jo no sóc així i no
accepte, no accepte eixes barates, no cauré en la teua pesada, Manolo, encara que siga
en aquests casos, ni vaig caure fa els anys que faça ni cauré ara, si no vols anomenar-ho
oportunisme, oportuna, la ciutadania sabrà la profunditat de les coses, jo el que vull dir
és que des que estem nosaltres les falles han duplicat per dos i més de dues la subvenció
a la Junta Local, la Junta Local que ja sap que ha comptat amb mi perquè eixe dos per
cent es fera efectiva, bo, ells no sé si han comptat però jo l’he fet i he aconseguit que
tinguen els seus locals, però en contra d’això perquè tornen a personalitzar quan jo no
sóc l’únic delegat, per no dir que sóc mínimament el delegat de les falles perquè
lògicament estan en festes, bona part dels 10 milions de pessetes del pressupost que
tenen les falles de l’Ajuntament, jo volguera dir-vos, i sense ànim d’acritud, però perquè
tot el món ho tinga ben clar, una cosa que les falles són una estructura festiva important
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però ni més important per l’antiguitat que pot ser la Confraria de la Puríssima Sang o els
Moros i Cristians, i no és una estructura política, és una estructura festiva i social i seria
molt interessant que continuàreu sent-ho i possiblement amb més força però com a
estructura festiva i és evident també una segona cosa que la Junta Local està
subvencionada en una part important, per no dir al 90 per cent o al 80 o el que siga, per
l’Ajuntament de Sagunt, un Ajuntament des que estem ací nosaltres que ha duplicat per
dos, que no us ha deixat al carrer en cap moment i que estem fent gestions perquè
tingueu un lloc adequat, que no he tingut acritud a una qüestió que us vau inventar i que
jo no he dit mai i que em vau fer una campanya, pense, que molt deslleial jo no sóc el
delegat de festes, però no obstant això accepte totes les coses que vulgueu. Dit açò, dit
açò, dit açò, que jo pense que és molt important, és molt important, com a principi ètic i
principi clarificador de les coses és de dir-vos que us continuaré defensant però en la
pretensió que heu demanat de l’auditori a què no han fet una moció oportunista sinó
oportuna, diré una cosa, podria no dir-la, però la dic per respecte, per absolut respecte
perquè ho sapieu que l’Auditori s’até a dos tipus de conveni, un conveni amb la
Generalitat Valenciana, en el qual es diu que aquest auditori es concep com un espai
públic especialitzat en la difusió musical i d’altres arts escèniques, en el punt segon, en
la disposició segona diu aquesta corporació tindrà el seu càrrec a tots els efectes
l’administració, us he llegit primer l’altra però és igual, a tots els efectes l’administració
i gestió de l’esmentat auditori d’acord amb el que exposa aquest conveni, la disposició
cinquena diu, donat el caràcter finalista, és a dir, la música i les arts escèniques,
d’aquesta subvenció l’Ajuntament de Sagunt es compromet a no canviar l’ús de la
instal·lació cultural, objecte del present conveni sense la prèvia autorització de la
Conselleria de Cultura, Educació i Ciència, l’incompliment d’aquesta clàusula obliga a
l’Ajuntament de Sagunt a reintegrar la subvenció percebuda en els tres mesos següents
al requeriment que en aquest sentit puga formular la Conselleria de Cultura, Educació i
Ciència. Quant al conveni de la Lira us he de dir, us llegiré alguns paràgrafs perquè no
us canseu massa i diré que la societat cedeix a l’Ajuntament l’ús del saló de la seua
propietat siti en la segona planta d’aquest immoble, la duració serà de 20 anys
prorrogables, tal i qual, diu estarà aquest local a la completa disposició de la societat
podent realitzar-hi qualsevol acte que permeten els seus propis estatuts socials sempre
que no es modifique la finalitat de la instal·lació, bo, per fer funcionar l’Auditori, com
estan fent-lo funcionar ciutats de la nostra categoria com Xàtiva, Torrent, perquè s’ha de
fer una programació musical que encara que tenim un pressupost modest, molt modest
en comparació amb el que tenen a Torrent, per exemple, o també a Xàtiva, estem fent el
que es puga, però, clar, per què estem fent el que es puga, perquè estem fent el que es
puga perquè estem estudiant totes les variables que determinen que un local puga ser
utilitzat amb eixa excel·lència, amb eixe punt de mira i lògicament eixa excel·lència
d’ús del local implica que la societat que és propietària del local no puga fer-ne un ús
indiscriminat de la segona planta perquè si no és obvi i evident que moltes d’eixes
variables no es podrien portar a efecte, com ara la neteja, el manteniment, la
programació periòdica, etc., etc., vostès entendran que si al propietari del local li hem
posat aquestes premisses per funcionar com podem agafar i a qualsevol institució, per
important que siga, com sou vosaltres d’importants feren un ús, encara que foren 14, 15
o 20 sessions, per quin motiu no hauríem de fer el que es puga també per a un altre
col·lectiu, el que fora, i per què el Musical no podria, que és propietari, fer un ús
indiscriminat del seu local, és per açò que jo us deia abans que els dos projectes són
incompatibles, carregar-se l’auditori suposa carregar-se’l de veritat així i aquest
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Ajuntament, aquest equip de govern té el compromís amb vostès i així ho hem
demostrat que les falles vagen endavant i tinguen el que necessiten però ho ha de fer,
com ha dit molt bé Miquel Àngel, seguint el ritme i la disposició dels qui manem i
sabran també els companys de l’oposició en el seu moment, quines coses són les que
l’Ajuntament pot fer respecte d’això de les falles, per tant, jo els demane a vostès que,
perquè no tenen ni així, ni així de motiu per desconfiar de l’equip de govern, que farem
tot el que es puga i no us veneu al millor postor i al millor oportunista en el primer
moment, jo pense, oportunista és en castellà i en valencià, oportuniste és blaverisme, bo
després volia dir-los una altra cosa respecte d’això dels companys de PSOE que ens
venen les coses com volen, diuen que passe pel consell d’administració, però el consell
d’administració del consell d’administració ja ha passat el protocol d’ús que és el que
correspon ja ha passat el protocol d’ús, allò altre ja està conveniat ja ha passat el
protocol d’ús i ho saben els companys del PSOE i ho saben tots els que han estat en
l’això, per tant jo els demanaria al públic i als companys també de l’oposició que
tinguen en compte que aquest equip de govern i concretament Manolo Civera com a
president de la Fundació Municipal de Cultura, que no és el delegat de vostès únicament
ha fet i molt per les falles i que si vostès respecten i així hauria de ser la dinàmica
política d’aquest Ajuntament, perquè no tenen ni el motiu així per protestar,
solucionarem els problemes que vostès tenen. Lògicament vote, lògicament en contra de
la moció o que se substituïsca per una mesa de negociació que és el que sempre hem fet
amb vostè.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de SP, diu: “De veritat que lamente moltíssim el
temps que porten vostès ací, hi ha algun col·lectiu que li ha tocat patir el mateix i jo
intentaré ser breu, vegem, està sobre la taula el tema de l’ús de l’auditori, Manuel
Civera, perquè ell és regidor, els està confonent a vostès donant-los la lectura d’un
conveni que pareix tal com ell maneja eixe text de conveni que el fet que el puga
utilitzar per a actes culturals fallers el fa incompatible o en tot cas suposaria la
devolució d’ingressos aportada per la Conselleria, la Conselleria va aportar 70 milions o
60, fins a 500 i escaig els ha aportat el municipi de Sagunt, espera’t que encara queda,
entesos, per favor, Manolo, et pregaria la mateixa mansuetud de veu que has tingut, la
mateixa, la mateixa mansuetud de veu que has tingut i que jo t’he respectat, tornant al
tema de la qüestió, què els estan plantejant a vostès, es reuneixen amb l’equip de
govern, tenen 13 vots ací els altres podem dir o fer, que som uns oportunistes?, és
mentida, és absolutament mentida perquè no sols nosaltres, sinó altres grups municipals
a la Fundació de Cultura ja vam votar en contra d’eixe ús que volia imposar el Sr.
Civera en el Reglament d’ús, i sabíem que eixe Reglament estava per coartar un altre
tipus d’actuacions i d’ús d’eixe auditori i ací estan les actes de la Fundació, el Sr.
Montesinos ha ofert refondre, jo els puc dir que si hi haguera voluntat democràtica es
faria una comissió especial amb els regidors i es podria estudiar eixos convenis i es
podria parlar amb la Lira Saguntina, que dubte jo molt que la Lira haja d’objectar res,
quan l’ús i aprofitament d’eixes dues plantes és de propietat municipal, el seu ús i gaudi,
la Lira ací no té res a dir, ara el Sr. Civera va bolcant dades i va bolcant variables i els
està dient una cosa molt clara, assega’s a parlar amb l’equip de govern i ja veurem,
quina és la conclusió?, per activa o per passiva l’auditori seguirà vetat i si fan falta 500
milions ja els traurà el Sr. Civera ja els pagarem tots també, no es crega que és que se’n
va a Cannes o a Mònaco i assalta la banca, però la seua voluntat es complirà. Mira,
Miquel Àngel, hi ha una cosa que a mi em sorprèn que tu parles de la lleialtat de l’equip
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de govern, jo crec que les lleialtats estan en funció de la defensa dels interessos generals
en temes crucials per al nostre poble, com l’ocupació, en el tema de la tèrmica i la
regasificadora, el Bloc ha portat la seua marxa i tu has portat la teua i tu amb els teus
dos vots, amb els teus dos vots podies forçar que eixe tema es debatera vols que retirem
les mocions la resta de regidors i en planteges tu una i te l’aprovem, de cara a poder
donar una solució?, no vols, perquè no et convé, d’ací a un mes t’hem demanat que
comparegues per a la descentralització quan et preguntem per la descentralització i que
portes serveis al Port tu dius que no és possible perquè no hi ha unanimitat i perquè no
tens fons on estan les lleialtats del Bloc, per a la descentralització?, per què no li
exigeixes la lleialtat al Bloc, en eixe tema i en altres?, senzillament perquè ara queda
molt bé parlar de lleialtats quan estan damunt la negociació d’uns pressupostos i tu ho
saps i jo també, llavors el mínim que podem fer davant d’aquesta situació és no prendre-
li el pèl a uns veïns que porten entre xiulets i flautes tres hores per a dalt o per a baix, tu
vols presentar una comissió paritària, que examinem els convenis a fons, que anem a la
Conselleria?, si es pot fer, tu et creus que la Lira saguntina vetarà que les falles de
Sagunt vagen a la Lira a la representacions?, no tu tens molt clar i ho tens tan clar com
jo i com el Sr. Civera que quan convé el sol ix per ponent o per occident i no passa res i
això es mantindrà i us ho he dit, es farà tot el que toque a rossegons amb un muntó de
diners públics per a dalt o per a baix, però l’auditori és intocable, és intocable i d’ací no
hi ha manera, no hi ha manera, simplement per la voluntat de l’equip de govern, i ací
com se’n va a colp de pacte, jo que m’emporte, tu que t’emportes si fa falta 1000
milions i us posaran un terreny i després ja us el pagarem tots, els fallers també, eixe és
el tema, d’oportunisme res i lamentablement d’ací eixirem com hem començat i hi ha
una altra cosa, Manolo, quan el president de la Junta Local Fallera t’està dient que de
doble de subvencions res, pense que mereix més respecte, almenys que els regidors i és
que per dues vegades has dit que les subvencions eren el doble o més, vaig donar les
quantitats, Manolo, a més de torejar-nos als regidors, no toreges els ciutadans, vaig
donar quant del doble o més del doble li està donant a les falles, perquè a mi em consta
que no és així tampoc, li ho dius amb els comptes i així que els senten tots, la moció es
perdrà i ja saben vostès que ací està l’auditori i no hi ha res més a fer, serà qüestió de
plantejar-se altres coses, planteja una moció tu, Miquel Àngel, planteja-la i te la votem
tots de cara a solucionar-la no t’interessa, no la plantejaràs.”

El ponent, Sr. ESPARZA, diu: “A mi, Manolo Civera, m’ha agradat que
digueres que no era oportunista i que l’hages acceptat i també m’ha agradat que em diga
que sí oportuna, encara sort, perquè allò meu sí que és oportú allò teu és evident que ha
sigut inoportú, perquè, clar, estàs tota la nit i portem molt de temps sentint i estàs en el
teu dret d’opinar d’eixa forma i jo en el meu de no opinar així de llevar-te les falles de
damunt, hem sentit dir diverses vegades, que no sóc l’únic delegat, que no sóc l’únic
delegat, com dient a veure si el mort se’l passen a un altre, home, que jo açò no
m’agrada, bé, eixa és la teua opció i quan jo vaig gestionar cultura no era la meua per
descomptat, sí que estaven les falles integrades i tampoc tinc en contra que estiga
repartida, el que siga cultura, cultura i el que siga festiu en festes, hi ha moltes formes
d’organitzar-se, però no sé, no sé per què eixe empenyorament, eixa tossudesa teua de
no sé com et compliques la vida amb les pròpies falles, bo, per descomptat era oportuna,
ja que oportunitat és que en el temps i en la forma es parle del que toca, oportunista és
quan això es fa amb fins propis, i ací els fins han sigut de tots i tots podien haver votat
aquesta moció que crec que ha estat feta, no per atacar a uns i a altres, bé, segons el seu
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criteri, Sr. Civera, o amic Manolo, perquè una actuació o perquè una entitat no sé si
anomenar-la cultural però una entitat faça actuacions més prompte festives que d’un
altre tipus perquè vostè ja les portaria a festes, jo els pregunte els Comediants que fan
actuacions qualificades com a mera festa això també s’ho portaríem a festes, o siga, això
no és cultura, bo, jo crec que sí, jo crec que sí, d’altra banda si vostè no ho sap, potser és
que no ho sap, perquè encara que és nascut o viu molts anys en aquest municipi està de
regidor poc de temps però fa molts anys i no estava jo, no estava jo en cultura, li’ls va
indicar a les falles que era bo que assumiren, augmentaren els actes més culturals, més
clarament culturals, els que vostè entendria per més culturals que els festius que són
evidents, que van implícits, i així ho van fer, jo no recorde les dades però m’hauria de
remuntar vuit o deu anys arrere que hi havia poques entitats culturals com tals
associació cultural en les falles i ara jo crec que són totes, doncs des de fa temps, que
són totes, i, alerta, no estava fet això com dient miren si vostès es fan associació cultural
rebran subvenció de cultura, no, no era per això, era perquè de veritat tingueren un
component menys festiu si vol vostè dir i jo accepte i més cultural a poc a poc, i vénen
prou anys fent-ho, una altra cosa és que a vostè o a mi o al veí li agrade més o menys
eixe tipus de cultura, però és que, clar, si ací analitzarem la cultura pel que ens agrada a
cada un, el que estem fent és un dirigisme, un nepotisme il·lustrat o cultural i això per
descomptat que no ho compartisc. Conveni, el conveni diu que és un edifici
especialitzat en música i tal, molt bé però especialitzat vol dir explícitament que no
permet tan sols cap activitat, perquè, alerta, aquesta moció el que vol és salvar la
provisionalitat que ens fiem que hi haurà un edifici que es vol gestionar, un altre edifici
cultural, un altre edifici, un altre contenidor per a eixos actes, o si no és que vostè no es
creu quan l’alcalde diu o ha dit temps arrere en la premsa que estava gestionant uns
terrenys per fer això, ah!, si això era una bola de fum, potser és que vostè té més dades
que jo, per estar al costat de l’alcalde en eixa Comissió de Govern, per pensar no és que
això no es farà, això és una bola més, el de més li ho dic jo clar, bé, potser és que és
així, jo crec que no, sí?, com sí que es va fer o s’intenta fer un altre contenidor cultural
per a aquestes activitats falleres o les que foren necessàries llavors entenc que açò
podria servir, mire, per agilitar eixe, eixe altre, i a l’octubre, que és quan començarà una
altra vegada les presentacions falleres de l’any, de l’exercici 2002-2003, no som ací
perquè és que si no serem ací una altra vegada, ja veurà, ja veurà com sí. La Conselleria,
pregunte, Sr. Civera, no autoritzaria l’ús provisional d’eixa activitat, la Conselleria de
Cultura què passa que no recolza les falles, vaja vostè i pregunte i veurà, o dic també
què tots els actes que es realitzen en edificis municipals compleixen eixos requisits tan
estrictes seus que no admeten cap excepció, és a dir, Sr. Alcalde, o millor dit, Sr.
President del Consell Agrari, el dijous que ve el SEPIVA presentarà el Parc Sagunt en
el Consell Agrari, és un acte cultural o un acte agrícola, potser?, jo crec que és un acte
de propaganda però, bo, ningú ha posat entrebancs que per què no hi ha conveni,
després s’ho menjaran els propis agricultors com tenen per desig a vegades i amb la
meua oposició com vostè bé sap i la meua defensa perquè no volen deixar eixe edifici
més que per a allò seu, que també potser és un excés d’egoisme o sense potser, però,
vaja, és que quan es vol, com deia la Sra. Martínez, no és que isca el sol per on vulga,
però és que el fem eixir per on volem, el fem eixir, jo li parle des de l’experiència
d’haver estat gestionant alguns anys cultura i no he tingut cap entrebanc a assumir-ne la
gestió, direm la integració total de les falles en cultura, i no ha passat res, i no ha passat
res, bé, doncs jo crec que li agraïsc que m’haja qualificat d’oportú però no oportunista i
jo desitjaria a vostè i a tu amic, dir-te que alguna vegada sigues oportú i no inoportú.”
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El Sr. ALCALDE diu: “Acabat el debat, sotmetrem a votació, senyores i senyors
regidors, i vull recordar tant al públic com als regidors que simplement sotmetem a
votació una moció, que reitere el diàleg i la negociació sense condicions i que la
pròxima setmana ens reunirem, aclarisc la voluntat i per les xifres que ací s’han manejat
el musical ha costat uns 340 milions de pessetes recordant per damunt, que les
conselleries han aportat 105 milions de pessetes, el mateix que Bancaixa uns 160
milions de pessetes i que no és ètic que un pacte i unes negociacions parlades amb eixes
entitats sense tornar a parlar abans es prenguen ací sense consultar-los, per descomptat
que no s’oposen a res de res del que nosaltres vulguem però primer cal comunicar-ho,
primer es comuniquen les coses, i després es fan, per tant que sàpiguen i que es quede
tot el món tranquil que ací el que s’aprova és, o no s’aprova és una moció, res més, res
més, que sabem jugar tots amb les paraules, i una cosa que el món faller coneix molt bé
pel que es parla i s’ha exposat ací també, s’ha dit si Cultura i Fundació Municipal de
Cultura o Festes i tal, València, perquè és així, perquè és així, sabem de sobra la cultura
que és i la resta, depèn de fires i festes perquè la Fundació Municipal de Cultura a
l’Ajuntament de Sagunt és un organisme autònom que no té competències dins del
municipi, per tant això és una competència de l’Ajuntament els carrers, l’enllumenat,
etc., etc., i com havien i xocaven coses i coneixent el món faller com el coneixem
alguns vam creure que el més convenient per a les dues parts era fer-ho com el veníem
fent, sense problemes, sense interferències i amb decisions moltíssim més ràpides que
beneficien i com s’ha pogut demostrar i es demostrarà en aquests dies quan ens
asseguem a la taula, beneficien més el món faller, per tant simplement aclarir açò, i
votarem la moció.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 11 vots a favor del PSOE, SP i UV, i 13
vots en contra del PP, Bloc i Grup Mixt, ACORDA:

No aprovar la moció amunt transcrita.

PRECS I PREGUNTES
En aquests moments, a les 23 hores i 15 minuts, el Sr. Alcalde abandona

definitivament la sessió, i és substituït en la presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr.
Castelló.

En el desenvolupament d’aquest apartat abandonen la sessió el Sr. García, Sr.
Montesinos, Sra. Contreras i Sra. Paniagua.

El Sr. ESPARZA exposa: “Jo volia fer, encara que amb tant de soroll, no em
sent ni vostè que el presideix perquè està parlant, bé, vegem, volia fer un prec i una
pregunta, són dos temes absolutament distints, en el primer, és un tema que no té
competències l’Ajuntament, i l’assumisc clarament, però no deixa de ser un servei bàsic
per al ciutadà, em referisc al servei de correus, els ciutadans particulars, empreses, les
institucions com l’Ajuntament, etc., etc., etc., tots utilitzem el servei de correus i és
evident, però és evident que funciona molt malament el servei de correus, hi ha molts
barris de la ciutat que es reparteix el correu una sola vegada per setmana, però a més
s’assumeix per part dels directius del mateix servei, s’assumeix que no podrà ser a una
freqüència major, assumeixen, accepten que en alguns casos, davant d’algunes queixes,
fins i tot algunes setmanes falla i per tant ja és cada 15 dies o més, jo crec que és un
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escàndol, un escàndol que aquest servei estiga cada dia més deteriorat, un es pregunta,
maliciós que és un, potser és que s’està buscant alguna raó per privatitzar el servei, un
més, justificant el mal servei actual, perquè, clar, fins qualsevol que no tinga ni ús de
raó el faria millor, de com de malament està funcionant; per tant, demane al Sr. Alcalde
que s’interesse per aquest mal funcionament i faça el que es puga perquè el servei de
correus a la nostra ciutat millore substancialment i que ens informe en un Ple següent
què li han dit, què han fet, o si és que això millorarà o ens va, o hem d’usar els coloms
missatgers, i tal, bé. El següent punt no té res a veure amb l’anterior es refereix als jocs
infantils que hi ha al Centre Cívic, Antic Sanatori, miren, estan situades com tots vostès
saben i recorden al centre de la zona enjardinada enfront de la façana principal del que
era l’Antic Sanatori, tota la superfície on s’assenten els diversos jocs està més prompte,
més avall que el nivell de la resta del sòl, què ocorre, que quan plou és fàcil que queden
inundats, entollats, tota la zona, amb la qual cosa l’ús que tenien o tenen està alguns que
altres dies sense poder usar, per l’aigua o pel fang que es forma posteriorment, encara
que en algun moment recent han tirat una mica de llast o graveta per pal·liar açò, clar, la
pregunta seria si no seria possible elevar tota eixa zona de sòl per damunt d’eixe nivell
de la resta per evitar que cada 20 dies o cada mes que ara sembla que li dóna per ploure
tinguem això inutilitzat.”

La Sra. PANIAGUA exposa: “La meua primera pregunta té a veure amb la
mateixa pregunta que porte formulant diversos plens ordinaris seguits, i està relacionada
amb la neteja de sengles solars situats davant d’establiments educatius, els que hi ha
davant del Jaume I i el que hi ha entre el Centre d’EPA i l’Institut María Moliner, em
consta que el Sr. Alcalde va caminar per aquesta última ubicació no sé si del que va
poder observar allí ha arribat a alguna conclusió o ha determinat prendre alguna
iniciativa i a això volia afegir, perquè m’ho han contat els interessats, que es va
comentar alguna cosa relacionada amb l’encesa dels fanals d’eixa plaça que a data
d’avui segueixen sense encendre’s i llavors volia que ens explicara el Sr. Alcalde com
està la situació per la qual demande, per la que demane, és a dir, els fanals i la neteja
almenys dels solars. La segona pregunta té a veure amb la qüestió del carril bici, tinc
entès que el Sr. Castelló, que era el regidor que estava ocupant-se del tema, ja no té dins
dels seus quefers el tema del carril bici, si estic mal informada, que m’ho rectifiquen, i
si estic ben informada, volguera saber quin regidor està ocupant-se ara del carril bici i
com està la situació perquè també voldria saber si hi ha o s’està realitzant per part de
l’Ajuntament algun estudi o algun disseny relacionat amb el que hi ha actualment, el
que està en vies de concloure’s i si hi ha alguna vinculació amb el carril, amb el possible
carril bici comarcal.”

El Sr. CASTELLÓ contesta: “Respecte al tema de l’EPA i el María Moliner, els
fanals no es connecten perquè la urbanització està sense rebre encara, quan es reben les
obres d’urbanització del B-2 que crec que és això, perquè en eixe moment es podran
donar d’alta a la urbanització i llavors connectar-se i tal, sense perjudici del qual, em
comenta l’alcalde que es donarà una solució provisional al tema de la neteja i tot açò.
Respecte al tema del carril bici, efectivament l’altre dia li vaig comentar als membres de
la plataforma que açò és una qüestió que havia agafat jo perquè crec recordar que era
encara tinent d’alcalde del Port quan vaig començar a portar-lo i van venir a veure’m
allí com a tinent d’alcalde del Port, llavors ja com el portava jo vaig seguir portant-lo
encara que és una qüestió de Trànsit, l’altre dia els vaig comunicar que ja no l’anava a
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portar jo i que per tant el regidor amb el que haurien d’entendre’s és el Sr. Gómez,
respecte al tema de l’EPA i açò em comenta l’alcalde que l’assumpte està en marxa i
donarà alguna solució sobre el tema de la neteja.”

El Sr. ALCALDE contesta: “Vam estar allí visitant la zona, vaig rebre
posteriorment els directors d’EPA, la directora i el director d’allí, el mateix al president
de l’associació de veïns, que afectava també el carrer Barcelona, llavors s’ha ordenat
estudiar unes coses, senyalització vertical, senyalització horitzontal i especialment
l’enllumenat, i per tal com aquest Ajuntament ja té experiència que en alguna
urbanització per voler resoldre els problemes perquè pràcticament ha hagut, ens hem
creat absorbint la recepció de les obres i havent d’engolir obres mal rebudes, no mal
rebudes sinó mal fetes i tal, doncs buscarem una solució que és el que estem estudiant a
fi que es done enllumenat especialment ja que per allí passa una línia que va de pals
sense que afecte la zona de la urbanització, estem en això, simplement li diré que estem
en això, les ordres estan donades i s’està treballant bé.”

El Sr. CASTELLÓ diu: “Una cosa que volia aclarir, ho has comentat i no
recorde, no m’he recordat en el seu moment de comentar-t’ho, en relació amb el carril
bici hem estat en dues o tres ocasions amb el director general de Transports i hem tingut
una reunió també amb els presidents de les mancomunitats i tal efectivament el tram del
carril bici del vial internuclis vell que està pràcticament finalitzat així com el tram del
carril bici que va paral·lel a la carretera o a l’avinguda de la Conselleria d’Obres
Públiques, la que està fent la ronda del Port formaran part del carril bici i l’acord més
important que s’ha arribat és que la mateixa Direcció General de Transports serà qui
realitze, ha dit que pagarà l’estudi i el projecte d’execució per realitzar el carril bici
comarcal, però que una base molt important en el que afecta a la nostra ciutat
lògicament és el de tot el vial internuclis que pràcticament està finalitzat i el transversal
i que també servirà d’eix comarcal, que és el de la ronda del Port a les Valls.”

El Sr. CRISPÍN diu: “Abans d’entrar en la pregunta verbal, preguntar, valga la
redundància, per una pregunta que he fet per escrit, si no se’m contestarà avui, en
qualsevol cas vostè sap que el ROF li permet, ara quan ens permeta Joan Baptista també
parlar que veja el públic que realment no ens fan ni cas, vostè sap que es coneix molt bé
el ROF que en el cas que la pregunta siga un poc complexa que li permet contestar al
següent Ple, encara que la llei diu 48 hores, però, vaja, per tant el que demane és que em
conteste en el pròxim Ple sense perjudici que se’m faça arribar per escrit també la
resposta. Passaré a les preguntes verbals, la pregunta o prec millor dit, un prec per al
regidor de Policia, jo pregunte i pregue, a mi se m’ocorre dir si hi ha regidor de Policia
si no hi ha regidor de Policia que el posen i si hi ha regidor de Policia que el lleven
perquè la veritat és que jo la policia no la veig per cap part, Joan, i segurament hauré
d’anar a l’oculista, però no serè jo només el que haja d’anar a l’oculista segurament eixa
resposta se la comunicarem a la ingent quantitat de veïns de la plaça de la Moreria que
estan recollint-te signatures per dir-te una cosa així com que el sud també existeix, eixa
plaça també existeix i que en eixa plaça hi ha atracaments, hi ha colles juvenils, i no es
veu un policia, vaja, ni en broma, perquè si et molestes ho sent tornaré a repetir i si fa
falta que et facen una panfletaeta perquè es recorden de tu, potser també es fa, perquè la
gent de veritat, Joan, està farta de l’abandó que està sofrint eixa plaça, farta, jo t’ho dic
perquè jo visc ací nou anys, nou o deu anys, i jo estic sorprès de la mobilització



92

espontània primer per unes coses i després per unes altres que s’està sofrint ací, perquè
al final els heu buscat la volta, perquè gent més tolerant no he vist en la meua vida i ací
no hi ha organització de veïns ni moltíssim menys, us esteu guanyant a pols
l’emprenyament d’eixos veïns, per tant si vols t’ho diré d’una altra manera la plaça de la
Moreria també forma part de Sagunt i ens agradaria veure per allí algun cotxe de policia
i almenys que els pocs espais lliures que queden perquè passege el ciutadà que no els
ocupen tampoc els vehicles perquè la plaça per on circulen els ciutadans també s’utilitza
per aparcar allí damunt i saps que t’ho he dit reiteradament, jo personalment abans del
Ple diverses vegades, i jo no he vist per allí vehicles de la policia ni veig comentar que
es porte cap vehicle la grua, després arriba un i aparca sense molestar i com estiga el
policia que et té entre ull abans de donar-te la volta ja se l’ha emportat, allí estan fins en
bateria damunt de la plaça i passa la nit sencera i no apareix la grua per allí, és que és
terrible, després que un regidor, que viu allí, ho haja dit diverses vegades al responsable
de policia i també al cap, i també als que estan allí de torn, perquè no hi ha manera,
home, no hi ha manera, si després de tot açò et sembla malament que et diga, que et faça
eixa broma, doncs no te la faig, és una broma, vaja, és una manera de dir-t’ho, no sé
com dir-t’ho, tampoc em vaig tallar les venes, fes el que vulgues, clar, això d’una banda,
d’altra banda, seria pregar que l’Ajuntament de Sagunt dedique, jo no sé si cal esperar
que aproveu el Ple, o siga que aproveu el pressupost, si l’aneu a aprovar aquest mes, el
que ve o d’ací sis mesos perquè la normalitat en aquest Ajuntament és que s’aprove a
l’estiu el pressupost en comptes de desembre de l’any anterior, és la normalitat i ja està,
però que consigneu o que habiliteu els crèdits oportuns per millorar uns pocs els carrers,
perquè de veritat que la gent al final et para pel carrer i no distingeix si ets de l’equip de
govern o de l’oposició, immediatament diu que estem ací, no sé, no repetisc el que
diuen alguns que et tenen més confiança i els que no la tenen que el pensa, és a dir no sé
què esteu fent ací, no us doneu compte, l’oposició, és que nosaltres intentes explicar el
que és estar en el govern o a l’oposició però al final no entenen molt bé, al final estem
ací tots i tots hem de vetlar pareix que pels interessos dels ciutadans que repetisc,
enguany, almenys en aquest aspecte, en altres també, però en aquest aspecte estan
absolutament oblidats. I finalment preguntar-li a Enric Ariño, que no és ací, no és ací, a
veure quan solucionaran el tema del camí Vell de Terol, la repavimentació que sempre
em diu que el mes que ve, però...”

El Sr. VIDAL diu: “Les onze i mitja, les dotze menys vint-i-cinc ja, bo, jo no sé
si, porte ja jo diria tres o quatre mesos fent en aquest Ple, tant per escrit com verbalment
com ho estic fent ara, una sèrie de preguntes sobre medi ambient, i fins al moment,
requerint que se’m conteste per escrit, i fins al moment no he obtingut cap resposta
escrita, i açò ja ho vinc fent, aquestes preguntes no sé, els darrers quatre mesos, jo no sé
si entra dins del capítol de precs, de sol·licitud, no sé, de demanda o d’exigència, se’l
qualifique com es vulga però jo no sé, pregue empara a l’alcalde perquè se’m contesten
per escrit les preguntes relacionades amb el medi ambient que vinc fent en aquest Ple
d’acord amb el ROF en els últims tres o quatre mesos. En segon lloc, coneixem a través
dels mitjans de comunicació fonamentalment que l’Autoritat Portuària de València, dins
dels pròxims mesos iniciarà l’ampliació del port comercial, és obvi, i tot el món coneix
que l’alcalde és membre del consell d’administració, jo li pregaria o li sol·licitaria a
l’alcalde que informara sobre, jo els he vist els plans, aquell el conveni que es va signar
l’Ajuntament amb l’Autoritat Portuària, aquelles propostes que se’ns feien que hi havia
una zona d’oci i escampament fins amb un port esportiu, estan els plans per ací, en
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quina situació està, quins terminis si es farà, si no es farà i què en pensa d’això, però a
més jo el que també, en relació amb aquest, pregunte que en aquests pròxims mesos i
quan s’inicien les obres cal transportar milers i milers, centenars de milers de metres
cúbics de pedres, de llastos, etc., per reomplir el que han de guanyar al mar, això no
tinga cap dubte que originarà un trasbals de camions, dic camions perquè no veig el
ferrocarril, o siga, com encaixa, originarà que en algun punt d’aquesta geografia, no sé
si d’aquesta comunitat o de l’altra o tal, que hagen de subministrar eixos materials i jo el
que preguntava, quines previsions hi ha, perquè es pot muntar sinó es fan les coses,
s’estudien adequadament, respecte a interferir l’activitat normal d’aquesta ciutat amb
eixes ampliacions del port comercial que en aquests, vaja, supose que abans de l’estiu
diuen, que s’iniciarà.”

El Sr. ALCALDE diu: “Efectivament en anteriors sessions havia pregat que se li
contestara per escrit, però per tal com se li contestava verbalment, enteníem que això, jo
li agrairé que ens ho recorde entre setmana, no de sessió a sessió i possiblement en un
moment se li puga contestar per escrit. En urbanisme està el projecte d’impacte
ambiental i el projecte del port i en Alcaldia estan les actes de les sessions del consell de
l’Autoritat Portuària, estan a la seua disposició, jo crec que més que li puga contestar
ací, en general i en poc de temps, perquè les actes estan ací i ho pot revisar, quant al fet
que ha mesclat el port esportiu i tota la resta, simplement són uns dibuixos que hi ha
perquè indubtablement pretenem fer alguna cosa relacionada amb això, però no hem
passat més d’ací i quant a la infraestructura del mateix Port, és una preocupació de tota
la corporació però també especialment de l’equip de govern, però com que creiem que
l’ampliació serà cap al sud, a tots els organismes, s’ha tocat ja a Foment, se li ha
recordat i se li ha advertit i de fet hi haurà unes reunions en els pròxims dies el mateix
que a la COPUT, tant la Direcció General d’Obres Públiques, com la Direcció General
de Transports, en el projecte de Parc Sagunt, la Puçol-el Port Sagunt es desplega en
autovia també i l’accés a les zones de Port s’accedeix pel sud de SIDMED, amb la qual
cosa aquesta part d’ací lògicament s’ha de veure poc afectada, així que creiem que es
podrà resoldre, perquè els accessos van pel sud, o siga que ja ho veurem, això és el que
hi ha, no obstant això entén que formule i que sol·licite l’empara de l’alcalde perquè se
li responga per escrit, perquè tractarem de complaure-li però, li demane al mateix temps,
un prec que li fa l’alcalde, que m’ho recordes entre setmana, com hem quedat en
veure’ns i això, ho anem a fer així, les actes estan ací i eixes li he dit a les secretàries
que escolten perquè quan les demanes te les faciliten i el projecte d’allò altre, que és un
calaix gran està dalt.”

La Sra. HERNÁNDEZ diu: “Bo, jo seguiré en la línia del meu company, no faré
les preguntes al Sr. Gómez i és tot sobre la policia local sense perjudici que ja fa més de
20 dies que vaig sol·licitar totes aquestes preguntes, les vaig sol·licitar per escrit, vaig
sol·licitar un informe que no se m’ha facilitat encara i que quede a l’espera que se
m’entregue, bé, doncs jo el que volia preguntar-li al Sr. Gómez és que tenint en compte
la necessitat de mitjans materials i humans que té la policia local, m’agradaria saber en
primer lloc què és el que estava pensant i amb quin objectiu ha instaurat el nou servei de
la policia muntada de Sagunt. En segon lloc m’agradaria saber també, si en tractar-se
d’un nou servei per quina raó eixe servei que a més no estava inclòs en l’última
reorganització de la policia que es va fer, per què eixe servei no ha passat per Ple,
perquè tindrà unes despeses, hi haurà un personal assignat i eixe servei devia haver
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passat per Ple i no ha passat. Una altra pregunta que tinc, vull que me les conteste per
separat, cada una el que li estic preguntant, una altra pregunta que tinc és que, tots
sabem i si no ho sap algú li ho dic que hi ha dos cavalls i que eixos dos cavalls són
propietat de dues policies locals, llavors tenint en compte que aquest Ajuntament no pot
contractar amb els funcionaris públics la meua pregunta és quina relació jurídica tenim
amb els propietaris dels cavalls, aquest Ajuntament, perquè, clar, la meua pregunta és si
aquests senyors arriba un dia que se li encreuen els cables i diuen m’emporte els cavalls
tot el que hem fet ací què fem, com es regula eixa relació i una altra pregunta, si eixe
cavall li pega un colp de pota a un ciutadà, s’ha tingut en compte?, o a alguna ciutadana,
per descomptat, s’ha tingut en compte?, quina assegurança de responsabilitat cobreix
això?, les ha apuntat totes, Joan?, doncs vinga.”

El Sr. GÓMEZ contesta: “Aprofitant la meua professió he de dir que a aquestes
hores i després de la tensió que hi ha hagut crec que hi ha una sensació de descàrrega
adrenalínica excessiva, jo diria que ací a l’hemicicle hi ha fins i tot gent que ha de tenir
la càpsula suprarenal prou hipertrofiada perquè el que nosaltres anomenem per ací
vulgarment mala llet és descàrrega brutal d’adrenalina, simplement, això des del punt de
vista científic, i hi ha algú que fins i tot la càpsula suprarenal l’ha de tenir no sols
hipertrofiada sinó malintencionada, bé, jo estic sorprès de moltes de les coses que he
sentit ací en els últims deu minuts i, vaja, estic un poc com aterrant, com al·lucinant
perquè per descomptat la sorpresa ve una després d’una altra. Començaré pel tema de la
Policia, Sr. Crispín, que si té algun problema és algun problema oftalmològic però no
passa res, de totes les maneres amb tota la simpatia del món accepte el tema de la broma
i en absolut com un insult ni de bon tros, convençut estic d’això, en el tema de la plaça
de la Moreria, per descomptat és un problema que ha aparegut no fa molt de temps, és
veritat que hi ha un grup d’adolescents o menors que estan causant problemes a la
població, el que jo sí que vull transmetre és que posarem, posarem policia a la plaça de
la Moreria en les hores que creiem que eixe grup de menors es reuneixen i que fan el
que qualsevol jutge podria dir que és una gamberrada, perquè el problema de tot açò és
que la solució d’això, no és una solució policial, tots ho sabem i no cal ser ni molt llest,
ni molt intel·ligent, ni molt progressista, ni molt conservador per saber que els
problemes dels menors no se solucionen amb la policia, se solucionen amb educació,
amb col·legis, amb integració familiar, etc., etc., bé, i que crec que hauria de participar
molta més gent, de totes les maneres la policia farà un efecte preventiu i amb la seua
presència, almenys, dissuadirà aquesta gent que anirà a una altra plaça o a un altre cantó
i haurem de tornar a anar a ací, etc., etc., però tingues la seguretat que a partir de ja,
estaran de sis a nou de la nit que és quan es produeixen eixes històries la policia de barri
se situarà allí, home, li ho dic a l’interessat, no ho cante per ací, de totes maneres fins i
tot seria interessant dir-ho perquè no anaren, perquè al matí no aniran, amb la qual cosa
si de dir-ho no aniran, ja tenim el problema solucionat, no faria falta ni que hi anara la
policia. En relació amb el trànsit i a l’aparcament, és veritat, hem estat allí i hem
estudiat el tema de l’aparcament, jo plantejaré una sèrie de solucions per escrit a l’equip
de govern, que en algunes coincidirà amb el que hem parlat anteriorment, probablement
hi ha un mal disseny de la plaça, una mala gestió distributiva arquitectònica i
probablement caldrà pensar altres coses, però, bo, ja no depèn de mi, és a dir, trànsit el
que fem és fer informes i ací acaba la nostra història perquè som tècnics, no construïm
res que calga construir perquè no tenim gent que pica, d’acord?, estesos, espere haver
contestat el tema. A la companya Núria Hernández també amb el seu grau de mala
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intenció sana, li diré el següent, hi ha un acord, hi ha un acord, diu: per què la policia a
cavall?, bo, la veritat és que no havíem pensat que hi haguera policia a cavall en un
primer moment en l’organització, les coses sorgeixen a vegades, perquè sorgeixen,
perquè algú planteja una necessitat, una il·lusió per part de la policia, i, bo, i el que han
de fer els que organitzen, els que estan a càrrec de l’organització d’institucions
d’empreses és facilitar que quan els treballadors tenen certes idees, que a més semblen
sensates i que poden ser interessants, les posem en marxa, sempre fent un càlcul que la
cosa no és costosa, com aquest és el cas, diguem que la figura administrativa de la
relació entre els cavalls, els amos dels cavalls i l’Ajuntament, és un acord, és un acord
que plantejarem per escrit des de la Secretaria General amb l’informe més prudent,
farem un estudi de les despeses que produeixen eixos cavalls, perquè indubtablement els
cavalls són propietat dels agents, la veritat és que difícil continuar explicant amb el
soroll de fons, cal tenir castanyes, és difícil però si damunt tenim música de fons, bé, el
que hem pensat és que es donarà una productivitat mentre una productivitat als amos
dels cavalls mentre es demostre que aquests són necessaris i que aporten alguna cosa
interessant o positiva a la policia i només en eixe cas; les despeses de condicionament
dels cavalls que s’han fet uns boxs, jo ara en aquests moments no puc donar la xifra,
perquè el condicionament no sols ha servit per fer dos boxs per a dos cavalls, sinó que a
més s’han plantejat idees de condicionament general, és a dir, allí hi ha un parc de
trànsit que estava ocupat per un institut que després s’ha recuperat i que hem aprofitat
per fer coses, per facilitar no sols la sortida dels vehicles i de les coses que hi ha ací sinó
també recondicionar el que ja hi havia, amb la qual cosa tot el que s’ha fet no s’ha fet
només en els cavalls, sinó a reorganitzar un poc el magatzem amb la qual cosa quan
tinguem açò ja ho passarem, desglossat. Bo, i en relació amb l’assegurança els amos
dels cavalls tenen una assegurança particular i privada i a més tenim l’assegurança de
responsabilitat civil de l’Ajuntament que atén a tercers, perquè per exemple, de la
mateixa forma que quan contractem un senyor, com un lampista, o el que siga, perquè si
li passa qualsevol cosa, jo crec que és eixe el que funciona, i això és el que puc dir,
perquè m’estan dient que talle i ja no done més explicacions.”

I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a les 23
hores i 50 minuts, de tot això, com a secretari, done fe.

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE

INTERVENCIONS DEL PÚBLIC
El Sr. Candel diu: “Bona vesprada, sóc Jose Ramón Candel, president de la

Junta Fallera de Sagunt, i en aquest moment portaveu de tot el grup faller, no sols del
que està ací present sinó dels qui estan també baix, i els qui no han pogut acudir a
aquest Ple. La nostra inquietud és manifesta i coneguda per tots els mitjans de
comunicació, ja que hem tingut un gravíssim problema durant tot enguany en les
presentacions de l’Aula de Cultura del Port de Sagunt, per una programació de
restauració totalment inadequada ja que la data en què devien acabar les obres no va
anar així, ens va obligar açò a retardar una sèrie de presentacions del nucli del Port amb
tots els problemes que això ens ha comportat a fer després sessions maratonianes no
obstant a pesar dels ajornaments de les presentacions vam arribar a la data que semblava
seria utilitzat possiblement l’Aula de Cultura i no estava utilitzable sinó fins a primers
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de gener, que és quan s’han acabat les obres. Llavors hem estat fent una sèrie de
presentacions, precàriament, amb unes males condicions, sense serveis i sense capacitat
per a tota la gent que havia d’estar present en la presentació, això al nucli del Port
sembla que s’ha resolt a partir de gener, però per descomptat volem deixar patent el
nostre malestar per no haver tingut en compte el nostre grup faller que sempre i durant
tots els anys venim fent les presentacions en les mateixes dates i havia d’haver
programat la restauració d’acord amb la seua utilització per part del món faller. Al nucli
de Sagunt, nucli antic, encara ha sigut més greu el problema ja que l’any passat vam
utilitzar el cine Capitol, com unes instal·lacions precàries i provisionals per fer
presentacions, no obstant enguany s’ha mantingut el cine Capitol per fer les
presentacions, encara tingut acabat i acabat i inaugurat l’Auditori del Musical, i això ens
ha suposat a Sagunt fer les presentacions de la forma que s’han anat realitzant, que ha
sigut brutalment amb molt poca capacitat, amb molt males condicions la gent ha estat
fora no podia estar dins i els fallers que pujaven a l’escenari no podien estar, havien de
pujar i anar-se’n perquè no tenia capacitat per a tots, en la majoria de les falles amb
censos importants. Fins al punt que una falla, la de major cens del nucli històric, ha
hagut de realitzar la seua presentació a l’Aula de Cultura del Port de Sagunt per la
capacitat, perquè la capacitat de l’Aula era de 450 i al Capitol són molt pocs els qui hi
caben, açò ens ha portat a portar la falla del nucli històric al Port, amb tots els seus
problemes. Açò és un problema que hem suportat a pesar de les nombroses ocasions que
hem hagut de comentar aquesta circumstància al president de la Fundació Municipal de
Cultura, Manolo Civera, no se’ns ha fet cas, mai, li hem entregat en ocasions el cens de
cada falla perquè ell estudiara la conveniència de fer algunes d’eixes falles a l’Auditori,
la resposta ha sigut sempre negativa, a principis de desembre, després d’intentar reunir-
nos amb ell ens va donar una data a principi de desembre, li vam portar un escrit amb
aquesta reivindicació, escrit que no se’ns ha contestat; vam reiterar aquest escrit amb un
altre amb registre d’entrada ambdós, el segon el primer de gener, tampoc se’ns ha
contestat, entenc que la política ha sigut la de deixar passar les dates de les
presentacions ja que només ens queda un en aquestes dates, la pròxima setmana i
correspon al nucli del Port. Llavors entenem que hi ha hagut per descomptat claríssim
per part de la Fundació Municipal de Cultura un menyspreu total a les reivindicacions
dels fallers i al que representem els fallers dins del món de la cultura popular de la
nostra població. Estem per descomptat molt enutjats amb aquest caràcter un poc
menyspreador cap als fallers, considerem que açò ha arribat ja a uns límits molt
importants i creiem que les nostres reivindicacions són totalment legals i perfectament
assumibles per la corporació o per l’Ajuntament per realitzar els nostres actes culturals
en els millors locals municipals de la població. Entenem que hem arribat a açò perquè
no hi ha hagut diàleg de cap tipus i perquè no hi ha hagut cap voluntat de resoldre cap
problema, evidentment en aquests moments ens queda només picar de peus ja que fins a
octubre de l’any que ve no necessitarem ja els locals per a les presentacions, ja que com
és sabut per tots vam començar a l’octubre i vam acabar a finals de gener, principis de
febrer. Entenem, doncs, que açò no havia d’haver arribat mai a aquest punt que havíem
d’haver mantingut unes converses per resoldre aquesta qüestió i per descomptat no hi ha
hagut voluntat de cap tipus, si pensem que amb açò a més se’ns poden crear majors
problemes per a l’any pròxim entenem que és el moment de resoldre’l i no esperar a
l’octubre perquè quan tinguem necessitat dels locals comencem novament amb totes les
discussions i els diàlegs i el que faça falta per reivindicar aquesta petició. Exclusivament
és açò el que ens ha portat ací, evidentment els fallers estem tots molt preocupats per
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aquesta falta de respecte cap als fallers, ho demostra la quantitat de gent que som ací,
entenc que baix al carrer encara hi haurà més gent, i entenc que durant el procés
d’aquest Ple anirà acudint més gent. No és una inquietud d’uns pocs, no és una
inquietud d’una part dels fallers, sinó és una inquietud del total dels fallers i que així ho
assumim tots i aquest és el nostre sentiment i el que volíem manifestar en el Ple.”

El Sr. ALCALDE diu: “Jo entenc que, Sr. Candel, com a representant del món
faller, fallers i falleres, presidents, falleres majors que esteu ací, crec que ha existit un
clima de col·laboració entre tots vostès i nosaltres, les relacions entre el món faller i
l’Ajuntament crec que venien sent bones, possiblement ens hàgem equivocat, en el
moment en què estan vostès ací, però no hem tingut coneixement de la situació
preocupant, crèiem que estava acceptada i que havien comprès el problema que tenia
l’Ajuntament i vaig a explicar-ho senzillament i planerament. Nosaltres vam aprovar els
Pressupostos al juliol, agost d’enguany passat, un retard per la nostra part que els
primers que vam sofrir som nosaltres, lògicament no es pot iniciar cap obra programada
al 2001, sinó està aprovat el Pressupost ja que figura ací, necessàriament les obres
s’havien d’iniciar en eixes dates i a ser possible finalitzar-les abans del 2001 però
necessàriament s’havien de començar al 2001, crec que han sigut unes obres que s’han
realitzat acceleradament no sols els ha perjudicat a vostès, ens ha perjudicat també a
nosaltres com a Ajuntament i especialment a la Fundació Municipal de Cultura per la
seua programació, però eren unes obres necessàries escometre, i que les teníem en el
Pressupost i el que no podíem fer era retardar-les al 2002 perquè eixos diners
pressupostats al 2001 es perdrien. Jo crec que abans de donar lloc a haver de reunir en el
Ple i per temps, com es regulen les coses ací, ha d’existir i creia que existia un diàleg
obert entre tots nosaltres, que qualsevol preocupació vostra ens la traslladàveu
immediatament o bé a la delegada de Festes, o bé al president de la Fundació de
Cultura, en funció de l’àmbit de la competència, o bé en tot cas si no són ateses a
l’alcalde, i l’alcalde reuniria l’equip de govern, igual que la corporació, si és necessari
per resoldre aquests assumptes. Com efectivament crec que ha passat l’assumpte perquè
serà convenient reprendre el diàleg, veure les vostres preocupacions que ja les heu
exterioritzat ací i conveniar i convenir en les dates de presentacions com bé indiques
que s’inicien al mes d’octubre no ens torne a succeir eixa situació, jo crec que no, jo
crec que hi ha solucions i com que crec que hi ha solucions allò important és reprendre
el diàleg que existisquen aquestes relacions i que siguen fluides i resoldrem crec amb
bona voluntat els problemes, si algun regidor o regidora desitja intervenir a continuació
obrim torn de regidors.”

El portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, assenyala: “He recollit les
últimes paraules del president de la Junta en què deia: ara pot ser un bon moment per
resoldre-ho, he recollit textualment, i m’ho he apuntat, ara pot ser un bon moment per
resoldre-ho, bé, nosaltres avui a primera hora del matí hem presentat una moció en
relació amb el tema d’actualitat en què a partir que jo isca ací aquesta moció es llegirà o
es discutirà a última hora del Ple, possiblement vosaltres ja no estareu ací i segurament
em diran que és una moció oportunista, com totes les que presenten Unió Valenciana,
siga de l’índole que siga, però no passa res, no us preocupeu, desgraciadament és un
tema del passat el que veniu o venim arrossegant, és un tema del present i crec que pel
poc aclariment que se’ns ha donat o se us ha donat serà un tema també de futur
desgraciadament, sense solucionar. Com bé ha dit el president de la Junta és una ocasió
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d’or per poder solucionar si es vol en aquests moments, el tema és que lamentablement i
no és per res, crec que no serà així, però que no siga per la nostra part la intenció
d’arreglar. Tinc unes propostes que resumeix pràcticament el tema i diu el següent, és la
proposta que fem. (Per problemes de megafonia no se sent el principi de l’escrit),
assumeix que les falles són una manifestació cultural de primer ordre del poble valencià
i del poble de Sagunt, que han d’estar institucionalitzades en el context que els
correspon per transmetre a l’exterior una imatge cultural de la nostra ciutat. En segon
lloc, d’acord amb l’apartat anterior les subvencions i totes les manifestacions culturals
que, incloses les presentacions, cavalcades, etc., hauran de ser gestionades des de la
Fundació Municipal de Cultura i en aquest sentit els espais i recintes culturals
municipals hauran de tenir en compte les activitats de les falles com a part integrant en
les seues programacions, i en tercer lloc, traslladar aquest acord a la Junta Local Fallera
i a les distintes falles del municipi que la integren. Aquesta moció es debatrà a última
hora, tant de bo s’aprovara i estaria el tema resolt. Possiblement demà sabreu el resultat
d’aquesta moció.”

El portaveu del Grup Mixt, Sr. CORTÉS, assenyala: “Un poc vinc a corroborar
les paraules de l’alcalde, jo crec que i també com deia Candel, crec que ara és un bon
moment per intentar ja que pràcticament les presentacions han finalitzat, pense que és el
moment de crear algun tipus de comissió, Ajuntament, món faller que permeta
aconseguir eixe acord que respecte no sols les falles sinó també que respecte la
programació de la Fundació Municipal de Cultura perquè és que al final fa la impressió,
almenys a mi ja em fa la impressió que l’Ajuntament és reu, unes vegades de les falles,
altres vegades de les festes, altres vegades, perquè no podem programar, o no es pot
programar res sense que a continuació se’t presente un problema important com és
aquest cas. Jo crec que cal buscar un enteniment perquè ningú pot venir ací ara dient
que les relacions de l’Ajuntament amb les falles s’han deteriorat, i recordaria èpoques
passades, que possiblement algú dels qui són ací presents ja van estar, quan en l’època
de García i Felipe, també va haver-hi un problema important quan resulta que des de
l’Ajuntament hi havia hagut un increment econòmic importantíssim del mateix
Ajuntament al món de les falles, i per un problema en aquell moment de local del
museu, les relacions entre l’Ajuntament i el món faller es van deteriorar i després va
caldre transcórrer molt de temps perquè eixes relacions es tornaren a recompondre,
llavors jo crec, és que a vegades no entenc com es pot arribar als extrems que es poden
arribar com quan deia l’alcalde, jo crec que la Fundació de Cultura és un organisme
importantíssim dins d’aquest Ajuntament al qual cal respectar i recolzar, però
lògicament no sols són ells, hi ha altres estaments, està l’alcalde, hi ha altres regidors
que també en algun moment tenim coses a dir respecte d’això. Per tant, jo el que sí que
pregaria és que donada la situació ja que les representacions falleres ja pràcticament han
acabat el que sí que demanaria és tant a l’alcalde com al president de la Fundació de
Cultura, que es creara una comissió que ens permetera, respectant la importància que té
el món de les falles, i ningú crec que la pot negar, i almenys pel que respecta a mi com a
regidor i al que represente, que és el món de l’esport, la veritat és que no crec que hagen
tingut cap problema amb el Patronat Municipal d’Esports en tot allò que han sol·licitat
quant a ajudes. Per tant des d’ací la meua major voluntat per intentar buscar un acord
que evite tornar una altra vegada a les caminades, tornar una altra vegada a 10 o 12 anys
arrere que les relacions es van deteriorar i al final això va en perjudici d’ambdós, en
perjudici del món faller i en perjudici de l’Ajuntament, que jo crec que tot el món
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reconeix la importància i transcendència que tenen les falles al nostre municipi, almenys
jo us puc garantir que sí que ho reconec, per tant, Sr. Alcalde, demanaria que es cree
una comissió com jo crec que tenim temps per davant per buscar solucions, intentar
recompondre, en algun moment s’han pogut deteriorar aquestes relacions que jo crec
que són excel·lents, almenys, a mi em consta que les relacions del món polític amb els
fallers són excel·lents, i per tant no m’agradaria que per un problema que en aquest cas
pot ser la utilització de locals municipals poguérem tornar al passat.”

El portaveu del Bloc, Sr. CIVERA, assenyala: “Parle només per deferència a tots
els que ens acompanyen que han omplit de colorit el saló d’actes. Dic que parle per
deferència perquè la veritat és que amb el que s’ha dit jo ja no tindria res a dir, però com
que imagine que si no parle malament i si parle potser també malament, i jo si per
alguna cosa m’he caracteritzat és perquè no he intentat mai enganyar a ningú, he
intentat ajudar a tot el món, fins i tot a les falles, vaig a dir-vos com està el tema, i a
partir d’ací ens podem veure sempre que vulgueu utilitzant la representació que tenim,
utilitzant la representació perquè entendreu que una persona no pot parlar amb 15, 20 o
30 quan un darrere d’un altre et pregunta, et torna a preguntar el mateix. Per tant mai
m’he negat a parlar amb vosaltres i sempre us he ajudat, dir-vos que evidentment
reconec el que suposen les falles en aquest país, açò ningú ho ha posat en dubte mai, jo
almenys mai ho he dit i qui ho diga, o el qui vulga que s’afirme segurament és perquè
no ho tindrà en compte, com algú que m’ha precedit. Jo no necessite reafirmar el que ja
faig i per tant és problema de qui ho diu. En qualsevol cas jo vull dir-vos dues coses,
que queden molt clares, des que nosaltres, des que el Bloc, ho dic per la pancarta, des
que el Bloc està en l’equip de govern i no sols pel Bloc, la Junta Local Fallera ha passat
a rebre el doble, multiplicada per dos la subvenció. Segon, ha utilitzat els locals de
l’Ajuntament quan els ha necessitat ajustant-se lògicament a la programació quan ens
van tancar el centre catòlic que no era de l’Ajuntament vaig fer un conveni amb què
tenia llogat el Capitol, amb molts problemes que vosaltres no coneixeu perquè tinguéreu
un local a la vostra disposició que encara teniu. Jo crec que açò no és menysprear les
falles sinó que es tracta d’ajudar-vos, i més coses que no cal dir. El que demaneu
respecte d’això, les obres de la Casa de Cultura del Port el primer que lamenta el retard
sóc jo perquè sóc el que he vist el pressupost desbordat perquè en la mesura que anàvem
fent vèiem les necessitats reals de l’edifici. L’edifici com heu vist ha quedat bé
simplement per aprofitar, que tampoc volia dir-ho, espere que tot el món lògicament
respecte el protocol d’usos de les dependències, perquè dure el màxim possible, per tant
sóc el primer que lamenta que la Casa de Cultura no haja estat a disposició de la gent i
de vosaltres concretament abans d’hora, com convindreu no hi ha mala intenció ni dels
qui han fet l’obra ni de la corporació municipal. I pel que demaneu respecte d’això de
l’Auditori us he dir que no és el mateix tipus de tractament, l’Auditori amb el Conveni
amb la Generalitat, pel Conveni de l’ús amb el Musical, les falles no poden fer ús del
Musical, de l’Auditori, no poden fer ús i aquesta és la realitat, que buscarem altres
solucions, doncs sí, ja hem buscat i buscarem altres, però l’Auditori no poden utilitzar-
lo les falles, així de clar, per tant pel nostre costat parlarem i buscarem solucions, però
eixa solució no és la solució. Per tant, l’Auditori té un Conveni amb la Generalitat,
finalista, i del Musical, per ús, no en podeu utilitzar l’Auditori, d’altra banda compteu
sempre amb la meua col·laboració. I una altra cosa volia dir-vos també, jo pense que
m’esteu fent molts favors en el sentit de fer-me protagonista de tan gran moviment,
perquè en realitat açò sabeu que pertanyeu a Festes i jo m’encarregue d’una part de
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Cultura, d’una part de les vostres activitats. Quant a l’ús dels edificis la Fundació
Municipal de Cultura, no té edificis, per tant jo pense que esteu sobrevalorant-me, és la
corporació que té la responsabilitat d’eixos problemes.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, manifesta: “Ho dic per
respecte a les persones de les falles que estan ací, el que vosaltres heu demanat, almenys
el que el meu grup municipal ha vist en premsa era l’ús d’un edifici públic que era
l’Auditori. De les intervencions precedents està molt clar que l’exposició que han fet els
tres membres de l’equip de govern és esquivar, evitar, eixe plantejament d’usar
l’Auditori com a edifici públic pagat pels veïns, jo crec que eixe és el tema crucial,
llavors es parla del Centre Catòlic, es parla que hi ha un Conveni amb la Conselleria que
impedeix que a més d’unes audicions es puguen realitzar altres usos, el que cal
preguntar-li al Sr. Civera és: com és possible que altres auditoris de la província sí que
alberguen altres actes culturals?, i com és possible que ell imposara a la Fundació
Municipal de Cultura un reglament d’ús que impedia manu militari o llevat que es
pagaren dues-centes mil pessetes l’ús d’eixe Auditori?, l’Auditori no el poden utilitzar
les falles senzillament, i no vull que la meua intervenció, us ho dic de cor, sense cap
oportunisme polític, per intentar rendibilitzar, el que a nosaltres ens sembla una
vergonya un edifici que ha costat 500 milions de pessetes que tinga una programació tan
exclusiva, tan excloent i tan elitista com la que planteja el Sr. Civera, i si la situació ha
arribat on ha arribat i jo no em crec que les falles quan fan declaracions a la premsa
estiguen mentint o no hi haja hagut disposició de solucionar, és perquè els membres de
l’equip de govern, i és així, està passant el que està passant perquè el Sr. Civera està
imposant el seu criteri al Partit Popular, i al Grup Mixt, i les coses són així i no vull
entrar més perquè ningú pense que som ací rendibilitzant res, si hi ha voluntat política,
si hi ha voluntat democràtica per descomptat que es pot compaginar eixa programació
cultural d’audicions musicals amb la programació cultural de les falles, jo crec que això
és així, si hi ha bona voluntat i hi ha eixe tarannà democràtic, si no se sentiran cants de
sirena, com un edifici internuclis nou que valdrà un dineral, quan estan caient les
piscines, o quan estan els carrers sense repavimentar, però ací es va a colp d’ordeno y
mando, llavors, pense que per la nostra part ja ens vam oposar en la Fundació a eixe ús
del Reglament, i que el que heu de fer les falles és insistir que eixe edifici públic que va
costar el que va costar es puga compaginar, clar que és del poble, llavors hi ha una cosa
més clara que l’aigua, es pot cridar a una multitud de pobles de la província i ja veureu
com els auditoris de les localitats a més de fer concerts de nivell, no sé si m’explique,
cultural, perquè el Sr. Civera per a nosaltres té una concepció de la cultura un poc
especial i tampoc vull dir res, també es realitzen altres actes culturals, en eixe sentit i a
efectes pràctics, perquè el que interessen no són les declaracions de boca que fem ací els
polítics, interessa després el moviment i veure quina voluntat hi ha de solucionar, amb
nosaltres podeu comptar per gestionar i assabentar-nos quins convenis hi ha amb altres
auditoris per canviar eixe Reglament d’usos que s’està utilitzant com un arma legal
perquè no es puga utilitzar i per al que faça falta. Ara, també us dic una cosa, i us la dic
amb la millor voluntat, si el Partit Popular i el Grup Mixt no canvien la seua situació
respecte als criteris del Bloc de l’Auditori, ací no hi haurà res a fer, us buscaran un
local, costarà un dineral i tornarem a tirar els diners fora, eixe és el plantejament. Amb
nosaltres per fer les gestions o per asseure’s o per anar a parlar amb altres ajuntaments o
per mirar els convenis musicals, podeu comptar, i ho sent perquè m’he estès.”
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El Sr. ALCALDE diu: “Ha dit vostè edifici públic i no pot confondre els oients,
l’edifici és propietat del Musical, i hi ha un ús i un Conveni exclusivament d’una banda
d’eixe edifici, tinguem clares les coses.”

El portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN, assenyala: “Una
intervenció molt breu ja que ja s’ha dit jo crec que s’ha dit quasi tot respecte d’això,
però jo no volia deixar passar l’oportunitat de posar de manifest una vegada més, Sr.
Alcalde, que li he sentit a vostè moltes excuses ridícules en aquest Ple, però la que he
sentit jo avui per eixir fora de la responsabilitat que no està en comunicació amb el
president de la Fundació de Cultura i delegat seu, la veritat és que clama al cel i no li
cap un altre qualificatiu que la ridícula, per no dir excusa covard, perquè vostè és tan
responsable com el Sr. Civera de l’actual estat de les coses, per tant no s’amague, Sr.
Alcalde, perquè eixe lloc, eixa butaca que vostè té és per donar la cara tots els dies i si
es fica la pota, perquè som tots humans, si fica un la pota, la trau, rectifica i ací pau i
allà glòria, o no és així?, veritat que sí, això és el que els demanem si és que s’han
equivocat en aquest tema. Però ací s’afirma que s’ha portat un reglament a la Fundació
de Cultura, i almenys nosaltres que sapiguem eixe reglament no s’ha portat a la
Fundació de Cultura per al seu debat, el reglament de l’ús del Musical. Per tant com
més prompte millor, el que cal fer és portar eixe Reglament al debat al si que
corresponga els rectors de la cultura del poble i naturalment que amb el seu millor
criteri segur que trobaran una solució. I finalment, com que he promès ser molt breu, li
recordaré a vostè i també als senyors del Bloc, que no fa ací molts mesos van rebutjar
una moció del Partit Socialista i que va ser recolzada per la pràctica totalitat de
l’oposició, demanant que es comprara el cine Marvi per convertir-lo en un saló d’usos
múltiples, un saló al servei dels ciutadans, en concret de les associacions, també
culturals, moció que va ser rebutjada amb els vots corró del Grup Popular, el Grup Mixt
i el Grup del Bloc, perquè, clar, ens podíem permetre el fet de rebutjar-la perquè com
que anem sobrats de locals, tal com s’està posant de manifest, podíem permetre’ns que
al final eixe cine fóra adquirit per una propietat privada per quatre xavos que és pel que
l’han comprat, senyors, crec que han d’esmenar-se en el futur respectar aquest col·lectiu
igual que els altres, i, Sr. Civera, no es tracta, jo crec que ací els fallers no vénen a
demanar diners, vénen a demanar un poc més de dignitat.”

Tanca el debat el Sr. ALCALDE: “Em ratifique en totes les meues paraules, en
la intervenció que he fet al principi del diàleg i per les contestacions d’alguns portaveus
que ací han donat, jo crec que el món faller coneix que l’equip de govern, ja que la
responsabilitat ens l’atribueixen a nosaltres, va rebutjar efectivament la solució del
Marvi perquè no complia els objectius que nosaltres ens marcàvem i el president de la
Junta Fallera, i membres de la Junta Fallera, coneixen que estem tractant una solució
definitiva a aquest problema i a més conjunta per als dos nuclis de població, això ho
coneixen, el que succeeix és que les coses i més aquestes han d’anar lentament, però no
van lentes, i per tant crec que quan iniciem les converses, veuran que és la solució
definitiva i per tant que no ens estem aturant, i entenc i repetisc ratificant les meues
paraules anteriors que com que s’estaven desenvolupant les presentacions falleres,
enteníem que tots havíem comprès el problema. Sr. Candel, no hi ha possibilitat
d’acord, he esmentat per això la Carta de Participació Ciutadana, perquè no donaré lloc
a obrir un torn perquè el Ple hem de començar-lo, i com que sap que dins de poc els
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convocaré, no hi haurà problemes. Els hem escoltat, mantindrem unes reunions i
aclarirem la situació, seran citats per l’alcalde.”

El Sr. CANDEL, com a president de la Junta Local Fallera, diu: “Vull agrair en
primer lloc a l’alcalde haver brindat la possibilitat d’entrar en precs i preguntes a l’inici
de la sessió, evitant amb això que tota la massa de fallers que érem ací estigueren fins
aquestes hores, per la qual cosa he d’agrair aquest gest, agrair tant al PSOE com a SP i a
UV les paraules que han tingut a favor del que hem reivindicat volia aclarir en la
intervenció de Miquel Àngel Cortés perquè a pesar que ell ha dit amb molt bona
intenció ha quedat un poc, no molt clar que nosaltres quan fem utilització dels locals
municipals per als actes públics mai imposem les nostres dates, sempre negociem les
nostres dates acomodant-nos a les dates adequades per poder realitzar-les sense
menyscabament que es plantegen des de la Fundació Municipal de Cultura, dit açò,
aclarint açò, li agraïsc a Miquel Àngel Cortés, per descomptat, tota la col·laboració que
ha tingut sempre amb les falles perquè mai s’ha negat a res que les falles li han demanat
i ho vull fer públic, en aquesta ocasió també hem acudit a ell i ens ha facilitat tot allò
que li hem demanat i finalment dir-li a Manolo Civera que està equivocat quant al que
ha dit del pressupost que s’ha doblat en aquests anys, no és així, s’ha equivocat, s’ha
equivocat, i l’invite que ho constate i per descomptat dir-li també a Manolo Civera que
si ell necessita la presència de tota la massa fallera a la Conselleria per fer canviar eixe
protocol d’ús del Musical, que compte amb el món faller, que estarem al seu costat per
anar a reivindicar aquest canvi si fóra necessari.”

El Sr. ALCALDE crida l’atenció al públic dient que des del públic no es poden
exterioritzar les mostres de grat o desgrat, i respon: “Cal dir-te que si no s’ha doblat al
cent per cent, molt pròxim des de l’any 97.”


